
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙΔΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ 
1. Επικύρωση Πρακτικών, σελ. 2275 
2. Ανακοινώνεται ότι τη συνεδρίαση παρακολουθούν µα-

θήτριες και µαθητές και συνοδοί εκπαιδευτικοί από το 26ο
Πειραµατικό Γυµνάσιο Αθήνας,  από το 4ο Δηµοτικό Σχολείο
Αγίων Αναργύρων, από το 20ο Δηµοτικό Σχολείο Ιλίου, από
το 2ο ΕΠΑΛ Αθηνών  και αξιωµατικοί από τη 10η εκπαιδευτική
σειρά του Σχολείου Εκπαίδευσης Ειδικών Νοµικών Συµβού-
λων της Σχολής Νοµικού Σώµατος Ενόπλων Δυνάµεων συ-
νοδευόµενοι από τον Διοικητή της σχολής και τον Διευθυντή
Σπουδών. , σελ. 2235, 2246, 2252, 2258 

3. Οµόφωνη έγκριση του Σώµατος, της από 24 Οκτωβρίου
2024 απόφασης της Διάσκεψης των Προέδρων που αφορά
στην παροχή τηλεπικοινωνιακού υλικού και εξοπλισµού πλη-
ροφορικής στους  Έλληνες Βουλευτές του Ευρωπαϊκού Κοι-
νοβουλίου που εξελέγησαν στις εκλογές της 9ης Ιουνίου
2024, µε σκοπό την εκπλήρωση της εν γένει κοινοβουλευτι-
κής δραστηριότητας, καθώς και εξοπλισµού πληροφορικής
στους διαπιστευµένους φωτορεπόρτερ κατά την Κ' Κοινο-
βουλευτική Περίοδο, µε σκοπό την εκπλήρωση της αποστο-
λής τους., σελ. 2237 - 2240 

4. Επί διαδικαστικού θέµατος, σελ. 2209, 2232, 2233, 2235,
2236, 2237, 2244, 2246, 2248, 2249, 2252, 2256, 2258, 2259,
2275 

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ 
1. Ανακοίνωση αναφορών µε αριθµό από 297 έως 354, σελ.

2209 - 2229 
2. Συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων:
α)  Προς τον Υπουργό Υποδοµών και Μεταφορών:  
i) µε θέµα: «Πλήρης αδιαφορία και ασύλληπτη αδικία για

την περιοχή του Δήµου Τεµπών η απουσία του ολοκληρωµέ-
νου κόµβου Ραψάνης και η κατασκευή νέων διοδίων». , σελ.
2232 

ii. µε θέµα: «Φράγµα «Κόρης Γεφύρι» στη Χίο», σελ. 2233 
3. Απαντήσεις Υπουργών σε ερωτήσεις Βουλευτών, σελ.

2225 - 2231 

Γ. ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗ ΕΡΓΑΣΙΑ 
1. Μόνη συζήτηση και ψήφιση επί της αρχής, των άρθρων

και του συνόλου του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Υγείας
«Κύρωση του Μνηµονίου Κατανόησης µεταξύ του Υπουρ-
γείου Υγείας της Ελληνικής Δηµοκρατίας και του Υπουργείου
Υγείας και Πληθυσµού της Αραβικής Δηµοκρατίας της Αιγύ-
πτου για τη συνεργασία στον τοµέα της υγείας και της φαρ-
µακευτικής περίθαλψης»., σελ. 2236 - 2261 

2. Κατάθεση Εκθέσεων Διαρκών Επιτροπών:
i. Η Διαρκής Επιτροπή Κοινωνικών Υποθέσεων καταθέτει

την  Έκθεσή της στο σχέδιο νόµου του Υπουργείου Υγείας
«Κύρωση του Μνηµονίου Κατανόησης µεταξύ του Υπουρ-
γείου Υγείας της Ελληνικής Δηµοκρατίας και του Υπουργείου
Υγείας και Πληθυσµού της Αραβικής Δηµοκρατίας της Αιγύ-
πτου για τη συνεργασία στον τοµέα της υγείας και της φαρ-
µακευτικής περίθαλψης». , σελ. 2233 

ii. Η Διαρκής Επιτροπή Μορφωτικών Υποθέσεων καταθέτει
τις Εκθέσεις της στα σχέδια νόµου του Υπουργείου Πολιτι-
σµού: 1) «Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ της Κυβέρνησης
της Ελληνικής Δηµοκρατίας και του Συµβουλίου της Ευρώ-

πης για τη χρηµατοδότηση του Προγράµµατος «Σχέδιο υπο-
στήριξης τηλεοπτικών σειρών»» και 2) «Κύρωση της Συµφω-
νίας Πολιτιστικής Συνεργασίας µεταξύ της Κυβέρνησης της
Ελληνικής Δηµοκρατίας και της Κυβέρνησης της Οµοσπον-
διακής Δηµοκρατίας της Βραζιλίας»., σελ. 2233 

3. Κατάθεση πρότασης νόµου: Ο Πρόεδρος της Κοινοβου-
λευτικής Οµάδας «Ελληνική Λύση-Κυριάκος Βελόπουλος»
και οι Βουλευτές του Κόµµατός του κατέθεσαν πρόταση
νόµου: «Κατάργηση του άρθρου 923 του Κώδικα Πολιτικής
Δικονοµίας, Προεδρικό Διάταγµα 503/1985»., σελ. 2241 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΝΤΕΣ

ΒΙΛΙΑΡΔΟΣ Β. , σελ. 2246 - 2275
ΓΕΩΡΓΑΝΤΑΣ Γ. , σελ. 2209 – 2240

ΟΜΙΛΗΤΕΣ

Α. Επί διαδικαστικού θέµατος:
ΒΙΛΙΑΡΔΟΣ Β. , σελ. 2246, 2248, 2249, 2252, 

2256, 2258, 2259, 2275
ΓΕΩΡΓΑΝΤΑΣ Γ. , σελ. 2209, 2232, 2233, 2235, 

2236, 2237, 2244
ΘΕΜΙΣΤΟΚΛΕΟΥΣ Μ. , σελ. 2259
ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ Α. , σελ. 2244
ΤΣΙΜΑΡΗΣ Ι. , σελ. 2244

Β. Επί των επικαίρων ερωτήσεων:
ΚΟΚΚΑΛΗΣ Β. , σελ. 2232
ΜΙΧΑΗΛΙΔΗΣ Σ. , σελ. 2233, 2234, 2235
ΤΑΧΙΑΟΣ Ν., σελ. 2232, 2234, 2235

Γ. Επί του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Υγείας:
ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ Μ. , σελ. 2242
ΒΑΡΤΖΟΠΟΥΛΟΣ Δ. , σελ. 2248
ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ Κ. , σελ. 2244, 2246, 2247, 2248
ΓΑΒΡΗΛΟΣ Γ. , σελ. 2256
ΔΗΜΗΤΡΙΑΔΗΣ Π. , σελ. 2241
ΘΕΜΙΣΤΟΚΛΕΟΥΣ Μ., σελ. 2256
ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ Ν. , 

σελ. 2257
ΚΑΤΣΑΦΑΔΟΣ Κ. , σελ. 2258
ΚΟΝΤΗΣ Ι. , σελ. 2248
ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ Ζ. , 

σελ. 2253, 2255, 2256
ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ Γ. , σελ. 2243
ΜΑΝΤΖΟΣ Δ. , σελ. 2247, 2251
ΜΠΙΜΠΙΛΑΣ Σ. , σελ. 2236
ΝΑΤΣΙΟΣ Δ. , σελ. 2252
ΟΙΚΟΝΟΜΟΠΟΥΛΟΣ Τ. , 

σελ. 2249
ΠΑΠΑΔΟΠΟΥΛΟΣ Ν. , σελ. 2241
ΠΕΡΚΑ Θ. , σελ. 2250
ΣΤΕΦΑΝΑΔΗΣ Χ. , σελ. 2244
ΦΩΤΙΟΥ  Θ. , σελ. 2242

Δ. ΠΑΡΕΜΒΑΣΕΙΣ:
ΚΑΛΑΦΑΤΗΣ Σ. , σελ. 2256

ΠΙΝΑΚΑΣ ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΩΝ

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΗ’

Τετάρτη 6 Νοεµβρίου 2024



Αθήνα, σήµερα στις 6 Νοεµβρίου 2024, ηµέρα Τετάρτη και
ώρα 9.12’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βου-
λευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία του Β’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΓΕΩΡΓΙΟΥ ΓΕΩΡ-
ΓΑΝΤΑ. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Κυρίες και κύριοι

συνάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.
Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις ανα-

φορές προς το Σώµα.
(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τον Γραµµατέα της Βου-

λής κ. Πέτρο Παππά, Βουλευτή Κιλκίς, τα ακόλουθα: 

Π Ρ Α Κ Τ Ι Κ Α  Β Ο Υ Λ Η Σ

K’ ΠΕΡΙΟΔΟΣ

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗΣ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ

ΣΥΝΟΔΟΣ B’

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΗ’

Τετάρτη 6 Νοεµβρίου 2024



2210 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΗ’ - 6 ΝΟΕΜΒΡΙΟΥ 2024 2211



2212 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΗ’ - 6 ΝΟΕΜΒΡΙΟΥ 2024 2213



2214 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΗ’ - 6 ΝΟΕΜΒΡΙΟΥ 2024 2215



2216 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΗ’ - 6 ΝΟΕΜΒΡΙΟΥ 2024 2217



2218 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΗ’ - 6 ΝΟΕΜΒΡΙΟΥ 2024 2219



2220 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΗ’ - 6 ΝΟΕΜΒΡΙΟΥ 2024 2221



2222 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΗ’ - 6 ΝΟΕΜΒΡΙΟΥ 2024 2223



2224 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΗ’ - 6 ΝΟΕΜΒΡΙΟΥ 2024 2225

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ



2226 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΗ’ - 6 ΝΟΕΜΒΡΙΟΥ 2024 2227



2228 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΗ’ - 6 ΝΟΕΜΒΡΙΟΥ 2024 2229



2230 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΗ’ - 6 ΝΟΕΜΒΡΙΟΥ 2024 2231



ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, ολοκληρώθηκε η ανακοίνωση των αναφορών.

Εισερχόµαστε στη συζήτηση των

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Με έγγραφό της η Γενική Γραµµατέας Νοµικών και Κοινοβου-
λευτικών Θεµάτων ενηµερώνει το Σώµα πως σχετικά µε τη συζή-
τηση των επίκαιρων ερωτήσεων στο πλαίσιο του κοινο-
βουλευτικού ελέγχου την Τετάρτη 6 Νοεµβρίου 2024 οι υπ’ αριθ-
µόν 125/29-10-2024 και 132/30-10-2024 επίκαιρες ερωτήσεις θα
απαντηθούν από τον Υφυπουργό Υποδοµών και Μεταφορών κ.
Νικόλαο Ταχιάο.

Θα συζητήσουµε τώρα την πρώτη µε αριθµό 132/30-10-2024
επίκαιρη ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή Λάρισας της
Κ.Ο. «ΣΥΡΙΖΑ - ΠΡΟΟΔΕΥΤΙΚΗ ΣΥΜΜΑΧΙΑ» κ. Βασιλείου Κόκ-
καλη προς τον Υπουργό Υποδοµών και Μεταφορών, µε θέµα:
«Πλήρης αδιαφορία και ασύλληπτη αδικία για την περιοχή του
Δήµου Τεµπών η απουσία του ολοκληρωµένου κόµβου Ραψάνης
και η κατασκευή νέων διοδίων». 

Θα απαντήσει ο Υφυπουργός Υποδοµών και Μεταφορών κ. Νι-
κόλαος Ταχιάος.

Κύριε συνάδελφε, έχετε τον λόγο για την πρωτολογία σας.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΟΚΚΑΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Η παρούσα επίκαιρη αφορά τον σχεδιασµό, όπως τον πληρο-

φορηθήκαµε, για κατασκευή διοδίων εντός της Κοιλάδας των
Τεµπών και την καθυστέρηση αφ’ ενός στην κατασκευή των διο-
δίων -είναι η µοναδική εναλλακτική διαδροµή η οποία δεν έχει
διόδια η Κοιλάδα των Τεµπών, ο παλιός δρόµος- και αφ’ ετέρου
το ότι ο κόµβος στη Ραψάνη θα κατασκευαστεί στο πρώτο τρί-
µηνο του 2025. Είχαµε µια έντονη αντίδραση του Δηµάρχου Τεµ-
πών, ο οποίος είπε επί λέξει «είναι αδιανόητο να επιχειρείται η
διχοτόµηση ενός δήµου µε την επιβολή διοδίων στον µοναδικό
παράπλευρο δρόµο, χωρίς εναλλακτική διαδροµή, ενώ οι κάτοι-
κοι, οι αγρότες, οι επαγγελµατίες και οι εργαζόµενοι της περιο-
χής µας καλούνται να πληρώσουν το τίµηµα. Δεν υπάρχει», λέει
ο δήµαρχος, «προηγούµενο στην Ελλάδα για τέτοια αντιµετώ-
πιση. Δεν στηρίζεται τουλάχιστον στη λογική και δεν υπήρξε του-
λάχιστον µια διαβούλευση µε τον οικείο δήµο».

Κύριε Υπουργέ, υπήρχε µία αστοχία πιθανότατα από το παρελ-
θόν, αλλά είναι γεγονός ότι ο κόµβος στη Ραψάνη πρέπει να κα-
τασκευαστεί, γιατί τα παράλια του Νοµού Λάρισας είναι
αποκλεισµένα εξαιτίας της έλλειψης αυτού του κόµβου. Όποιος
θέλει να έρθει από Θεσσαλονίκη προς Λάρισα δεν έχει έξοδο
κοντά στα Τέµπη.

Αναγκάζεται να βγει από την έξοδο του Πλαταµώνα, να ακο-
λουθήσει ένα παράδροµο δέκα-δεκαπέντε χιλιοµέτρων, οπότε
καταλαβαίνετε, προτιµά να µην το κάνει, µε συνέπεια να έχει απο-
κλειστεί όλο το παραλιακό µέτωπο, Οµόλιο, Στόµιο, Κόκκινο
Νερό, Κουτσουπιά, Βελίκα µε συνέπεια οι επαγγελµατίες να
έχουν υποστεί µεγάλη ζηµιά ειδικά την τουριστική περίοδο. Τώρα
έρχεται και η σχεδιαζόµενη κατασκευή διοδίων µέσα στην Κοι-
λάδα των Τεµπών µε αποτέλεσµα να υπάρχει πλήρης αποκλει-
σµός και να µην υπάρχει εναλλακτική διαδροµή. Εξ όσων
γνωρίζω, πάντα υπάρχουν παράδροµοι πλησίον των διοδίων.

Συνεπώς ερωτάστε τι σκοπεύει η Κυβέρνηση και το Υπουργείο
όσον αφορά την κατασκευή διοδίων µέσα στην Κοιλάδα των Τεµ-
πών, αλλά και για τον κόµβο στη Ραψάνη.

Και κλείνω, κύριε Πρόεδρε, µε το απαντητικό έγγραφο του
Υπουργείου Υποδοµών προς τον περιφερειάρχη -εδώ θέλω λίγο
να τοποθετηθείτε- ότι αναµένεται να ξεκινήσει ο κόµβος στη Ρα-
ψάνη, αφού προηγουµένως ολοκληρωθεί ο µετωπικός σταθµός
διοδίων Τεµπών, πιθανότατα εντός του τρίτου τριµήνου του
2025. Οι κάτοικοι του Δήµου Τεµπών, της Λάρισας, της Θεσσα-
λίας και όχι µόνο, περιµένουν συγκεκριµένες απαντήσεις.

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Κύριε Υπουργέ,

έχετε τον λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΑΧΙΑΟΣ (Υφυπουργός Υποδοµών και Μεταφο-

ρών): Κύριε Κόκκαλη, όπως πιθανότατα γνωρίζετε, έχω επισκε-
φθεί τον συγκεκριµένο χώρο. Έχω συναντηθεί µε τον Δήµαρχο

Τεµπών, έχω προσωπική εικόνα, όντως, του γεγονότος ότι στην
κατεύθυνση προς Αθήνα ερχόµενος από Θεσσαλονίκη δεν είναι
δυνατόν να µπεις στα Τέµπη. Αλλά πρέπει να γίνει αντιληπτό ότι
ο λόγος για τον οποίο συµβαίνει αυτό είναι γιατί -και γι’ αυτό έχει
κατασκευαστεί ο κόµβος µε τον τρόπο που κατασκευάστηκε-
αυτή η λεγόµενη εναλλακτική διαδροµή θα ήταν εναλλακτική δια-
δροµή για όλους όσοι θα ήθελαν να αποφύγουν την πληρωµή
διοδίων στον αυτοκινητόδροµο. Ήταν πάρα πολύ εύκολο οι πάν-
τες να χρησιµοποιήσουν το παράπλευρο δίκτυο, να πάνε από την
παλιά εθνική οδό, µε όλους τους κινδύνους που αυτή έχει -ξέ-
ρετε ότι έχει κινδύνους ο συγκεκριµένος δρόµος, να µην ξεχνάµε
ότι έχουµε θρηνήσει και θύµα από την πτώση βράχων στον συγ-
κεκριµένο δρόµο- και να µεταβούν προς το νότο χωρίς να έχουν
πληρώσει διόδια.

Η άποψη του Υπουργείου είναι ότι πραγµατικά έχει σηµασία
να δούµε το θέµα της κατασκευής ενός πλήρους κόµβου στην
περιοχή, διότι, όντως, υπάρχει ένας αποκλεισµός των παραλίων
του Νοµού Λάρισας. Αυτό δεν αφορά µόνο τον Δήµο Τεµπών,
αφορά σαφώς και τον Δήµο Αγιάς, ο οποίος είναι αυτός που σε
ένα µεγάλο µέρος κατέχει τις πολύ συγκεκριµένες εκτάσεις που
θα είχαν παραθεριστικό τουριστικό ενδιαφέρον. Οπότε σε αυτή
τη λογική κινούµεθα.

Έχουµε, ήδη, κάνει συζητήσεις µε τον παραχωρησιούχο.
Υπάρχει µελέτη, η οποία αφορά, όµως, όχι πλευρικά διόδια,
αφορά τον µετωπικό σταθµό διοδίων στον ισόπεδο κόµβο των
Αµπελακίων, όπως ξέρετε. Αυτό είναι κάτι το οποίο το συζητάµε.
Δεν γίνεται να δώσουµε µια διέξοδο στα αυτοκίνητα, η οποία
ξαφνικά θα παρακάµπτει τον αυτοκινητόδροµο. Ούτε είναι δυνα-
τόν συνεχώς να αστυνοµεύονται οι αυτοκινητόδροµοι και οι πα-
ράπλευροι, όπου ξέρετε ότι στα αυτοκίνητα άνω των τρεισήµισι
τόνων απαγορεύεται η κίνηση στους παραπλεύρους των αυτο-
κινητοδρόµων δρόµους.

Ξέρετε, ο λόγος δεν είναι αυτό που πιθανολογείται ότι θέλουµε
να ενισχύσουµε τις παραχωρήσεις µε έσοδα. Ο βασικός λόγος
είναι ότι οι αυτοκινητόδροµοι έχουν κατασκευαστεί -και γι’ αυτό
πολλές φορές και εσείς ως Αντιπολίτευση υποβάλλετε αίτηµα
για την κατασκευή αυτοκινητοδρόµων- ακριβώς για λόγους
ασφαλείας του κόσµου. Άρα ο βασικός λόγος είναι ότι δεν µπο-
ρούµε αυτοκίνητα τα οποία αποτελούν εν δυνάµει κινδύνους να
τα στέλνουµε σε δρόµους που επίσης αποτελούν εν δυνάµει επι-
κίνδυνους δρόµους.

Με την έννοια αυτή τη συγκεκριµένη εξίσωση εµείς θα την επι-
λύσουµε προς όφελος και των κατοίκων του Δήµου Τεµπών. Δεν
υπάρχει περίπτωση να οδηγηθούµε σε µία λύση, η οποία θα τους
επιβαρύνει και η οποία θα δηµιουργήσει προβλήµατα στην του-
ριστική κίνηση του δήµου. Ήδη έχουν γίνει µελέτες. Ήδη υπάρ-
χει µελέτη περιβαλλοντικών επιπτώσεων. Τη µελέτη αυτή θα µας
την παρουσιάσει στο Υπουργείο εντός των προσεχών εβδοµά-
δων ο παραχωρησιούχος και βεβαίως εκεί µπορεί να υπάρξει και
συνάντηση µαζί σας και µε τους Βουλευτές Λαρίσης, για να
δούµε πώς ακριβώς θα εξελιχθεί το συγκεκριµένο έργο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Κύριε συνάδελφε,
έχετε τον λόγο για τη δευτερολογία σας.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΟΚΚΑΛΗΣ: Κύριε Υπουργέ, χαίροµαι που ανα-
γνωρίζετε το γεγονός ότι όλη η περιοχή, όχι µόνο ο Δήµος Τεµ-
πών, τα παράλια που ανέφερα ανήκουν τα περισσότερα στον
Δήµο Αγιάς, είναι πλήρως αποκλεισµένα από όλη την Ελλάδα,
πλήρως.

Ξέρετε, όµως, ότι έχουν γίνει πάρα πολλές ερωτήσεις, κοινο-
βουλευτικός έλεγχος, παρεµβάσεις. Πρέπει κάποια στιγµή να
δοθεί λύση. Αυτό δεν µας τιµά, ξεκάθαρα. Οι πολίτες του Νοµού
Λάρισας και των συγκεκριµένων περιοχών περιµένουν από εσάς
ένα ακριβές χρονοδιάγραµµα αφ’ ενός για το πότε αυτός ο κόµ-
βος θα ξεκινήσει. Αφ’ ετέρου, εξ όσων κατάλαβα από την απάν-
τησή σας, δεν είναι στην πρόθεση του Υπουργείου η άµεση
κατασκευή διοδίων στα Αµπελάκια, στην Κοιλάδα των Τεµπών.
Είπατε ότι υπάρχει µία µελέτη. Σε αυτό είναι κάθετα αντίθετοι ο
Δήµος Τεµπών, ο δήµαρχος, όλοι, σύσσωµο το δηµοτικό συµ-
βούλιο, υποθέτω, διότι κόβεται η Ελλάδα στη µέση.

Η εξίσωση είναι δύσκολη, πράγµατι. Δεν είµαι από αυτούς που
θέλουν να απλουστεύουν ή να χαϊδεύουν αυτιά, αλλά να βρεθεί
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µια δίκαιη λύση αφ’ ενός για τους κατοίκους των περιοχών, γι’
αυτούς οι οποίοι χρησιµοποιούν εναλλακτικώς αυτόν τον δρόµο.
Αφ’ ετέρου να κατασκευαστεί άµεσα ο κόµβος αυτός η έλλειψη
του οποίου αποµονώνει όλα τα παράλια του Νοµού Λάρισας,
Δήµος Τεµπών, Δήµος Αγιάς µε συνέπεια να υφίστανται τροµερή
οικονοµική ζηµία όλοι οι επαγγελµατίες από το Καστρί Λουτρό
έως και τον Αγιόκαµπο Σωτηρίτσα, ως και τα σύνορα µε το Νοµό
Μαγνησίας. Αυτό, επαναλαµβάνω, δεν µας τιµά, γι’ αυτό και πε-
ριµένω κάποια συγκεκριµένη δέσµευση και ένα συγκεκριµένο
χρονοδιάγραµµα και για τα δύο θέµατα.

Και κλείνω, κύριε Πρόεδρε, κύριε Υπουργέ, εννοείται ότι είµα-
στε ανοιχτοί σε οποιαδήποτε συµµετοχή σε συσκέψεις αρκεί
αυτές οι συσκέψεις να καταλήγουν κάπου, σε ένα συγκεκριµένο
αποτέλεσµα, για το καλό της τοπικής κοινωνίας και όχι µόνο.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Κύριε Υπουργέ,

έχετε τον λόγο για τη δευτερολογία σας.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΑΧΙΑΟΣ (Υφυπουργός Υποδοµών και Μεταφο-

ρών): Κατ’ αρχάς να εξηγήσω ότι δεν υπάρχει η παραµικρή πε-
ρίπτωση να γίνει οτιδήποτε χωρίς διαβούλευση µε τον Δήµο
Τεµπών, η παραµικρή περίπτωση. Δηλαδή θα γίνει παρουσίαση
της µελέτης στον Δήµο Τεµπών και θα γίνει συζήτηση µαζί τους.
Ξέρετε ότι υπάρχει σύµβαση παραχώρησης. Η σύµβαση παρα-
χώρησης έχει προβλέψεις. Γνωρίζετε ότι αυτά τα διόδια στη
φάση της εξέλιξης του έργου πήγαν και ήρθαν πολλές φορές.
Έχει γίνει πολλή κουβέντα γύρω από τα συγκεκριµένα διόδια, το
ξέρετε πάρα πολύ καλά.

Εκείνο που θέλω να ξεκαθαρίσω είναι ότι υπάρχει µια διάχυτη
αντίληψη ότι τα διόδια δίνονται στον παραχωρησιούχο µόνο και
µόνο για να βγάλει λεφτά ο παραχωρησιούχος και προστίθενται
διόδια για να βγάλει λεφτά ο παραχωρησιούχος. Αυτό δεν είναι
αλήθεια. Η αλήθεια είναι ότι όπου έχουν παραληφθεί διόδια πλη-
ρώνονται αποζηµιώσεις στους παραχωρησιούχους. Αυτό συµ-
βαίνει στη Βαρυµπόµπη, αυτό συµβαίνει στον Άγιο Στέφανο,
αυτό συµβαίνει στη Χαλκίδα, αυτό συµβαίνει και στην περιοχή
εκεί. Για γεγονότα απαλλαγής, τα οποία προβλέπονται στη σύµ-
βαση παραχώρησης µέχρι τις 31-12-23 έχουν πληρωθεί 8,54 εκα-
τοµµύρια ευρώ πλέον ΦΠΑ στον παραχωρησιούχο.

Κατανοώ ότι µε τον Δήµο Τεµπών πρέπει να κάνουµε µια πολύ
έντιµη συζήτηση, η οποία αφορά τις διαµπερείς κυκλοφορίες
µέσα στα όρια του δήµου από τη συγκεκριµένη οδό και εφόσον
κατασκευαστεί ο κόµβος για τον οποίον µιλάµε. Αυτή είναι µια
συζήτηση που µπορούµε να την κάνουµε πολύ έντιµα µεταξύ
µας. Δεν είναι η πρώτη φορά που θα γίνουν τέτοιες συζητήσεις
και θα αφορούν κατοίκους συγκεκριµένων περιοχών. Αυτή τη συ-
ζήτηση θα την κάνουµε. Αλλά το βασικό κλειδί στην εξίσωση, που
το καταλαβαίνετε, διότι το είπατε και µόνος σας, είναι ότι δεν
µπορούµε να δώσουµε µία διέξοδο διαφυγής σε όσους δεν θα
ήθελαν να χρησιµοποιήσουν τον αυτοκινητόδροµο για να µην
πληρώσουν διόδια. Ξέρετε αυτό δεν αφορά τόσο πολύ τις µετα-
κινήσεις µε ΙΧ ή κυρίως µετακινήσεις µε ΙΧ. Αφορά κυρίως τις µε-
ταφορές, όπου είναι πάρα πολύ γνωστό ότι όπου βρουν µία
διέξοδο προσπαθούν να φύγουν εκτός της οδού.

Βεβαίως, χωρίς να αντιλαµβάνονται ότι αυτό έχει άλλο κόστος,
άλλο κόστος καυσίµων και άλλο κόστος επικινδυνότητας, που
πολλές φορές το συναντάµε µπροστά µας και το συναντάµε σε
δρόµους οι οποίοι δεν έχουν τα χαρακτηριστικά αυτοκινητοδρό-
µου.

Τώρα, σε ό,τι αφορά τη σύσκεψη, κύριε Κόκκαλη. Γενικώς δεν
κάνουµε συσκέψεις µόνο και µόνο για να κάνουµε συσκέψεις ή
για να ξεγελάσουµε τον κόσµο. Προφανώς, όλες οι συσκέψεις
πρέπει να καταλήγουν σε αποτέλεσµα. Αυτό που σας είπα σε
πρώτη φάση είναι ότι πρέπει να γίνει µια παρουσίαση του σχε-
δίου, να γίνει µια συζήτηση και να καταγραφούν οι εκατέρωθεν
απόψεις. Υπάρχουν και αντιδράσεις. Προφανώς, υπάρχουν και
αντιδράσεις από θιγοµένους, από ανθρώπους οι οποίοι θεωρούν
ότι µε τη µία ή µε την άλλη λύση θίγονται. Αυτά πρέπει να κατα-
γραφούν και αυτό αποτελεί τις βασικές παραµέτρους µε τις
οποίες θα λυθεί αυτή η εξίσωση.

Εµένα θα µου φαινόταν πάρα πολύ χρήσιµο να είναι όλοι οι
Βουλευτές Λαρίσης σε αυτή τη συζήτηση, ασχέτως της άποψης

που έχουν ήδη ή της άποψης που θα διαµορφώσουν σε συνέχεια
της παρουσίασης που θα γίνει.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Ευχαριστώ πολύ.
Να κάνω δύο ανακοινώσεις προς το Σώµα:
Η Διαρκής Επιτροπή Κοινωνικών Υποθέσεων καταθέτει την έκ-

θεσή της στο σχέδιο νόµου του Υπουργείου Υγείας: «Κύρωση
του Μνηµονίου Κατανόησης µεταξύ του Υπουργείου Υγείας της
Ελληνικής Δηµοκρατίας και του Υπουργείου Υγείας και Πληθυ-
σµού της Αραβικής Δηµοκρατίας της Αιγύπτου για τη συνεργα-
σία στον τοµέα της υγείας και της φαρµακευτικής περίθαλψης».

Και, επίσης, η Διαρκής Επιτροπή Μορφωτικών Υποθέσεων κα-
ταθέτει τις εκθέσεις της στα σχέδια νόµου του Υπουργείου Πο-
λιτισµού: 1) «Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ της Κυβέρνησης
της Ελληνικής Δηµοκρατίας και του Συµβουλίου της Ευρώπης
για τη χρηµατοδότηση του Έργου «Σχέδιο υποστήριξης τηλεο-
πτικών σειρών»» και 2) «Κύρωση της Συµφωνίας Πολιτιστικής Συ-
νεργασίας µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνικής Δηµοκρατίας
και της Κυβέρνησης της Οµοσπονδιακής Δηµοκρατίας της Βρα-
ζιλίας».

Περνάµε τώρα στη δεύτερη, µε αριθµό 125/29-10-2024 επί-
καιρη ερώτηση του πρώτου κύκλου του Βουλευτή Χίου της Κ.Ο.
«ΠΑΣΟΚ-ΚΙΝΗΜΑ ΑΛΛΑΓΗΣ» κ. Σταύρου Μιχαηλίδη προς τον
Υπουργό Υποδοµών και Μεταφορών µε θέµα: «Φράγµα “Κόρης
Γεφύρι” στη Χίο», την οποία θα απαντήσει ο Υφυπουργός Υπο-
δοµών και Μεταφορών κ. Νικόλαος Ταχιάος.

Ορίστε, κύριε συνάδελφε, έχετε τον λόγο.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΜΙΧΑΗΛΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υφυπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, καληµέρα.
Είκοσι χρόνια µετά από τη σύµβαση του Ιουλίου του 2005 µε

την ανάδοχο εταιρεία για την ανάληψη και εκτέλεση του έργου
φράγµα «Κόρης Γεφύρι» στη Χίο, µε συµφωνηθείσα ηµεροµηνία
αποπεράτωσης τον Ιούλιο του 2008 και δεκάδες εκατοµµύρια
ευρώ που έχουν δαπανηθεί -θα έλεγα σπαταληθεί- υπερβαίνον-
τας κατά πολύ το προϋπολογιζόµενο κόστος κατασκευής, το
έργο δεν παραµένει µόνο ανολοκλήρωτο και επισφαλές, αλλά
και «στοιχειωµένο», όπως το περιγράψατε εσείς επισκεπτόµενος
το συγκεκριµένο έργο, κύριε Υφυπουργέ.

Από την υπ’ αριθµόν 64590 του Μαρτίου του 2004 απάντησή
σας στη σχετική ερώτησή µου του περασµένου Ιανουαρίου, αλλά
και από την από το 2021 έκθεση γεωτεχνικής έρευνας του καθη-
γητή Γκαζέτα, προκύπτει σαφώς ότι το φράγµα δεν πληροί τις
προδιαγραφές ενός ανθεκτικού έργου και δύναται να ολοκληρω-
θεί µόνο υπό συγκεκριµένες προϋποθέσεις.

Όπως αναφέρεται, δε, και στην ως άνω απάντησή σας, το ίδιο
επαναλαµβάνεται και στην από τον Φλεβάρη του 2023 τελική έκ-
θεση του εν λόγω καθηγητή, την οποία έχετε παραλείψει να µας
γνωρίσετε παρά τα επανειληµµένα αιτήµατά µας, όχι µόνο εµένα
εδώ στη Βουλή αλλά και συµπολιτών µου.

Η Κυβέρνησή σας γνωρίζει καλά ότι η ολοκλήρωση και παρά-
δοση του φράγµατος είναι άµεσα απαιτητή από τον χιώτικο λαό
και απολύτως αναγκαία, καθώς όποια περαιτέρω καθυστέρηση
όχι µόνο καταδικάζει οποιαδήποτε προοπτική ανάπτυξης του
ακριτικού και ευαίσθητου γεωπολιτικά νησιού µας, αλλά και απει-
λεί τη γνωστή και σε παγκόσµια κλίµακα καλλιέργεια της µαστί-
χης και την περαιτέρω ανάπτυξή της και βεβαίως καταδικάζει
στην καταστροφή τον πολύ γνωστό Κάµπο της Χίου.

Ωστόσο, αντί να συµµεριστείτε την αγωνία των Χιωτών, αδρα-
νείτε και περιορίζεστε σε µεγαλοστοµίες και υποσχέσεις. Προ
δεκαοκτώ µηνών ο κυβερνητικός Βουλευτής και πρώην Υπουρ-
γός, κ. Μηταράκης της Χίου εγκαινίασε µε αγιασµό το φράγµα.
Προ επτά µηνών εσείς επισκεφθήκατε τη Χίο και χαρακτηρίσατε
το έργο, όπως και αυτά του αεροδροµίου και του δικαστικού Με-
γάρου, στοιχειωµένο. Μας διαβεβαιώσατε µε µεγάλη ικανοποί-
ηση ότι όλα θα τελειώσουν γρήγορα και µάλιστα τώρα, το
διάστηµα που µιλάµε, το φθινόπωρο.

Τελικά, τίποτα από όλα αυτά δεν έχει ολοκληρωθεί. Καµµία
υπόσχεσή σας δεν υλοποιήθηκε, δεν την κρατήσατε και ερωτά-
σθε, κύριε Υπουργέ:

Ποιες εργασίες εκκρεµούν, επιτέλους, για την ασφαλή ολο-
κλήρωση του έργου φράγµα «Κόρης Γεφύρι» που παρελήφθη-
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σαν και δεν προβλέφθηκαν τα τελευταία είκοσι χρόνια από την
αρχική ανάθεση του έργου, στις οποίες αποδίδονται σήµερα οι
καθυστερήσεις. Και ποιο είναι το χρονοδιάγραµµα παράδοσης
του έργου σε πλήρη χρήση, επιτέλους, δίχως κίνδυνο για την ευ-
ρύτερη κατάντη περιοχή.

Σε ποιες ενέργειες έχετε προβεί για την εξασφάλιση του δη-
µοσίου συµφέροντος και την απόδοση ευθυνών στους ιθύνοντες
για τις πρωτοφανείς υπερβάσεις στα συµφωνηθέντα κόστη εκτέ-
λεσης δεκάδων εκατοµµυρίων και στα οικεία χρονικά όρια, για
την έκδοση των ανακεφαλαιωτικών πινάκων, των συµπληρωµα-
τικών συµβάσεων και όλα αυτά τα πράγµατα και βεβαίως για ό,τι
δεν έχει γίνει για την ποιοτική εκτέλεση του έργου.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Παρακαλώ, κύριε
Υπουργέ, έχετε τον λόγο για την πρωτολογία σας.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΑΧΙΑΟΣ (Υφυπουργός Υποδοµών και Μεταφο-
ρών): Κύριε Βουλευτά, κατ’ αρχάς, πρέπει να πω το εξής: Επειδή
αναφερθήκατε στον συνάδελφό σας, τον κ. Μηταράκη, να πω ότι
ο κ. Μηταράκης, όντως, έχει δείξει µε εξαιρετική επιµέλεια στην
παρακολούθηση των έργων της Χίου. Χαίροµαι, γιατί νοµίζω ότι
και εσείς ταυτίζεστε στον συγκεκριµένο δρόµο.

Είναι ωραίο αυτό, που συµβαίνει, κυρίως στη Χίο. Ξέρετε, έχω
συναντήσει Βουλευτές, οι οποίοι παρακολουθούν εκ του σύνεγ-
γυς τα έργα και θέλουν να δουν τα έργα να «τρέχουν» και αυτό
είναι πραγµατικά ωραίο! Έχει έναν κίνδυνο, όµως, αυτό. Ποιος
είναι ο κίνδυνος; Ο κίνδυνος είναι ότι θα µπορούν τα έργα µε
αυτόν τον τρόπο να πιστωθούν είτε να χρεωθούν, σε πολιτικά
πρόσωπα ή σε πολιτικές παρατάξεις, κάτι που είναι λάθος.

Γιατί, αν πάρουµε τα ζητήµατα από την αρχή, θα δούµε και σε
ποιες χρονικές περιόδους σε αυτά τα έργα «έτρεξαν» και σε
ποιες χρονικές περιόδους «κόλλησαν». Διότι, αυτό είναι ένα
έργο, το οποίο δηµοπρατήθηκε τις πρώτες ηµέρες της κυβέρνη-
σης Καραµανλή το 2004, αλλά η ανακοίνωση της δηµοπράτησης
είχε σταλεί στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως σαράντα ηµέρες
πιο µπροστά. Τι σηµαίνει αυτό; Σηµαίνει ότι είχαµε µία µελέτη, η
οποία προφανέστατα ήταν ελλιπής. Προφανέστατα ήταν ελλι-
πής! Γι’ αυτό χρειάστηκε αυτή η µελέτη να κάνει δύο ΣΣΕ, δη-
λαδή δύο συµπληρωµατικές συµβάσεις, οι οποίες εκ των
υστέρων ήρθαν και ανέβασαν το κόστος κατά 50%. Δύο συµπλη-
ρωµατικές συµβάσεις! Αυτή είναι µια πολύ χαρακτηριστική έν-
δειξη ενός έργου, το οποίο δηµοπρατήθηκε ανώριµα µε πολιτικά
χαρακτηριστικά. Γι’ αυτό µε φοβίζει -κάτι που έχω πει πολλές
φορές σε αυτή την Αίθουσα, το λέω και στις δηµόσιες οµιλίες
µου- ο βολονταρισµός, ως «όχηµα» επιλογής σχεδιασµού και κα-
τασκευής των τεχνικών έργων.

Παρ’ όλα αυτά, το έργο ξανά έτρεξε στη διάρκεια της συγκυ-
βέρνησης, γιατί είχε κολλήσει νωρίτερα, το 2013. Κόλλησε και το
2018 –να µη θυµίσω ποιος ήταν Κυβέρνηση- και ξεκόλλησε το
2021, όπου µπήκε στη συζήτηση ξανά µε την πρώτη έκθεση Γκα-
ζέτα. Η έκθεση Γκαζέτα, στην οποία αναφέρεστε, του 2023, δεν
λέει ότι υπάρχουν κίνδυνοι. Λέει ότι έχει παρακολουθήσει, µε τις
πιθανές αβεβαιότητες του σφάλµατος σε ό,τι αφορά τη σεισµική
διέγερση, τη µηχανική συµπεριφορά του υλικού του σκληρού τοι-
χώµατος και την αποδοτικότητα του συστήµατος αποστράγγισης
και βρήκε ότι η πλήρωση του φράγµατος είναι εφικτή. Απλώς,
πρέπει να υπάρξουν, κατά τη διάρκεια αυτής της πλήρωσης, πα-
ρατηρήσεις, οι οποίες να καταλήγουν στο ποια είναι πιθανή ορι-
ζόντια µετακίνηση στη φάση αυτή.

Επίσης, προφανώς ήρθα και είπα ότι θα ασχοληθούµε µε αυτό
το έργο και θα προχωρήσει αυτό το έργο. Όντως, αυτές τις ηµέ-
ρες -δηλαδή, στο τέλος του φθινοπώρου- βρισκόµαστε στη φάση
όπου µε το ΥΠΑΤ έχουµε συµφωνήσει στη χρηµατοδότηση του
υπολοίπου του έργου. Θα γίνει το τεχνικό δελτίο, θα υποβληθεί,
ώστε να µπορέσει να προχωρήσει η χρηµατοδότηση των υπολει-
πόµενων εργασιών, οι οποίες µπορούν να οδηγήσουν στην πλή-
ρωση του φράγµατος.

Εκείνο το οποίο θα έχει ιδιαίτερη σηµασία είναι το εξής: Πρέ-
πει να βρεθούν πόροι, ώστε να κατασκευαστούν τα αντιπληµµυ-
ρικά έργα στο κατάντη τµήµα του φράγµατος, αυτό που αφορά
στο ρέµα, το οποίο περνάει και περιµετρικά και µέσα σε κάποια
σηµεία από την πόλη της Χίου. Για να γίνει αυτό θα χρειαστεί ένα
ποσό της τάξεως του 1,5 εκατοµµυρίου.

Έχουµε απευθυνθεί στον κ. Μουτζούρη στην περιφέρεια. Ο κ.
Μουτζούρης πραγµατικά έχει δείξει ένα εξαιρετικό ενδιαφέρον
για την κατασκευή αυτού του έργου, όπως και για τα υπόλοιπα
έργα της Χίου, και θα θέλαµε στην προσπάθειά του να βρεθούν
πόροι από το ΠΕΠ για να ολοκληρωθεί και αυτό το υπολειπόµενο
τµήµα του έργου -γιατί από το Υπουργείο Αγροτικής Ανάπτυξης
δεν µπορεί να κατασκευαστεί ούτε το Υπουργείο το δικό µας
εκτελεί έργα αντιπληµµυρικά ή έργα που εκτελούνται στο πλαί-
σιο των περιφερειών- και τη δική σας συνδροµή, γιατί, όπως σας
είπα και στην αρχή, νοµίζω ότι αυτή η εκ του σύνεγγυς παρακο-
λούθηση των έργων της Χίου από τους Βουλευτές της Χίου είναι
ένα σηµάδι ωριµότητας και της τοπικής κοινωνίας.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Παρακαλώ, κύριε

συνάδελφε, έχετε τον λόγο για τη δευτερολογία σας.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΜΙΧΑΗΛΙΔΗΣ: Κύριε Υπουργέ, πραγµατικά, εκπλήσ-

σοµαι. Μιλάτε για συναινέσεις, ενώ δεν είχατε το πολιτικό τακτ
τον καιρό που ήρθατε στη Χίο, τον Μάρτη πέρυσι, ένεκα του κοι-
νοβουλευτικού ελέγχου του προηγούµενου Γενάρη να µας συγ-
καλέσετε. Βρεθήκατε µε τους πολιτικούς σας φίλους εκεί και δεν
είχατε την πολιτική ευαισθησία γι’ αυτά τα σοβαρά θέµατα, για
τα οποία αναφέρεστε εδώ περί συναινέσεων, να καλέσετε -δύο
Βουλευτές έχει η Χίος- και τον δεύτερο Βουλευτή να δείτε πώς
µπορούµε όλοι µαζί να βελτιώσουµε τα πράγµατα.

Όµως, δεν είναι αυτό. Σας είπαµε να µας δώσετε χρονοδιά-
γραµµα. Πότε θα τελειώσει; Δεν µπορεί οι παραλείψεις σας, να
µην πω η ανικανότητα της Κυβέρνησης, να αποδίδεται στο 2004
και στο 2013, ενώ διανύετε τον έκτο χρόνο στην Κυβέρνηση και
δεν έχετε κάνει τίποτα. Ήρθατε τον Μάρτη, έχουµε τέλος του
χρόνου και το έργο εκεί, η εικόνα του, είναι ένας ΧΥΤΑ. Εκεί έχει
καταντήσει.

Δεύτερον, δεν απαντήσατε. Τελικά ευθύνες από τα 15 εκατοµ-
µύρια που έχουν πληρωθεί, 23 και θα πάρουµε άλλα 3-4, αν θα
γίνει ποτέ, στα 30 θα λογοδοτήσει κανείς; Έχετε ευθύνη. Έχετε
συναίσθηση;

Αντιλαµβάνεστε ότι η Χίος, operandis της χώρας µας, του Αι-
γαίου, η γραµµή Μαζινό η εθνική, πεθαίνει χωρίς νερό; Δεν µπο-
ρεί να αναπτυχθεί, καίγονται τα πάντα και εσείς µας λέτε τι
γινόταν το 2012 και το 2013.

Είπατε στη Χίο ως δικαιολογία στις τηλεοράσεις -είναι κατα-
γεγραµµένα και θα τα καταθέσω και στα Πρακτικά τα δηµοσιεύ-
µατα- ότι νέες διατάξεις από ένα φράγµα που έπεσε στη Ρωσία
µάς αναγκάζουν τώρα να σκεφτούµε αυτές τις κατάντη βελτιώ-
σεις, ώστε όταν πληµµυρίσει το έργο, το φράγµα, να φύγουν.
Δεν θέλω να πω τη λέξη ότι η Κυβέρνηση λέει ψέµατα, αλλά ανα-
κρίβειες.

Έχω εδώ αποφάσεις του 2014, τις οδηγίες της Ευρωπαϊκής
Ένωσης που προβλέπουν αυτά τα οποία επικαλείστε εσείς ως
καινούργια. Γιατί δεν τα λάβατε υπ’ όψιν από το 2019 που είστε
Κυβέρνηση; Μόνο να ερχόµαστε στο 2025 για να βγει µια από-
φαση στο Εθνικό Πρόγραµµα Ανάπτυξης. Και πότε θα τελειώσει,
αν θα τελειώσει;

Έτσι µπορεί, κύριε Υπουργέ, µε τέτοιες συνεννοήσεις, µε τέ-
τοια επίβλεψη, µε τέτοια διαχείριση των έργων σε ένα µεγάλο
νησί. Τρία µεγάλα έργα είχατε πέντε χρόνια και τα έχετε καταδι-
κάσει να είναι, όπως εσείς είπατε, στοιχειωµένα και δεν έχει κα-
νένας ευθύνη. Δεν αισθάνεστε εσείς ευθύνη και µας λέτε τώρα
ότι προκηρύσσετε -την έχω την απόφαση, όχι από το Υπουργείο
το δικό σας, του Υπουργείου Αγροτικής Ανάπτυξης- που εντάσ-
σεται τώρα στο ΕΠΑ που θα αρχίσει πότε και θα τελειώσει πότε;
Δηλαδή, τέλος της δεκαετίας πάλι πάµε και βλέπουµε.

Πώς θα ζήσει αυτό το νησί, το πέµπτο νησί του Αιγαίου, της
Ελλάδας, της χώρας µας; Πώς θα πάει µπροστά χωρίς νερό, ιδι-
αίτερα αυτή την περίοδο που είναι η κρίση; Το µεγαλύτερο
πράγµα που χρειάζεται σήµερα η ανθρωπότητα είναι το νερό κι
εµείς πετάµε 30 εκατοµµύρια γράφοντας στα Πρακτικά ό,τι λέµε,
και εγώ και εσείς. 

Μακάρι να τελειώσει το έργο, αλλά οι πληροφορίες µας είναι
ότι κανένας σε διευθυντική θέση στο Υπουργείο σας δεν υπο-
γράφει για τίποτα. Εδώ είµαστε και µακάρι να διαψευστούµε. 

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Σταύρος Μιχαηλίδης κατα-
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θέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία
βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Παρακαλώ, κύριε
Υπουργέ, έχετε τον λόγο για τη δευτερολογία σας.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΑΧΙΑΟΣ (Υφυπουργός Υποδοµών και Μεταφο-
ρών): Κύριε Βουλευτά, µου αποδίδετε εµένα ότι αναφέροµαι στο
παρελθόν και εσείς ξεκινάτε και καταλήγετε στο παρελθόν.

Όµως, εν πάση περιπτώσει, επιτρέψτε µου να πω το εξής:
Όταν ήρθα στο νησί σας, λογικό είναι να συναντηθώ µε τους αν-
θρώπους του δικού µου κόµµατος. Νέα Δηµοκρατία είµαι, Νέα
Δηµοκρατία παραµένω και κάτι να µη µου πάει καλά ούτε ΠΑΣΟΚ
θα γίνω ούτε ΣΥΡΙΖΑ θα γίνω. Νέα Δηµοκρατία είµαι. Δεν θα άλ-
λαζα κόµµα επειδή κάτι δεν µου πήγε καλά.

ΣΤΑΥΡΟΣ ΜΙΧΑΗΛΙΔΗΣ: … (Δεν ακούστηκε)
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΑΧΙΑΟΣ (Υφυπουργός Υποδοµών και Μεταφο-

ρών): Ακούστε µε λίγο σας παρακαλώ και καταλαβαίνετε τι λέω. 
Επιτρέψτε µου να πω το εξής: Το ότι δεν σας κάλεσα σε µια

άλλη σύσκεψή µου είναι παράλειψή µου. Το αποδέχοµαι. Είστε
Βουλευτής πλέον του ΠΑΣΟΚ. Έπρεπε να σας καλέσω. Μπορώ
να σας αποδώσω και τα εύσηµα για το γεγονός ότι όταν ήρθαµε
εκεί µε τον Πρωθυπουργό, τον Κυριάκο Μητσοτάκη, στη Χίο ήσα-
σταν εκεί στον πεζόδροµο και τον χαιρετήσατε ευγενικότατα. Νο-
µίζω ότι αυτό έγινε για πολιτικό πολιτισµό και δείχνει και
ωριµότητα για το νησί σας. Το έχω πει και ως τέτοιο το αντιµε-
τωπίζω.

Όµως επιτρέψτε µου να σας πω το εξής: Είναι στοιχειωµένα
τα έργα της Χίου και στο αεροδρόµιο υπάρχει ευθύνη τοπική.
Σας το έχω πει ξανά χίλιες φορές. Η τοπική κοινωνία δεν έχει
βοηθήσει. Ποια τοπική κοινωνία, δηλαδή; Η τοπική επιχειρηµατι-
κότητα. Διότι όταν υπάρχει ένα µονοπώλιο εκεί, το οποίο θέλει
να διατηρήσει τη θέση του, είναι προφανές ότι δεν θα βοηθήσει
να εξελιχθεί το αεροδρόµιο και δεν εξελίχθηκε.

ΣΤΑΥΡΟΣ ΜΙΧΑΗΛΙΔΗΣ: Μη µεταθέτετε ευθύνες.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΑΧΙΑΟΣ (Υφυπουργός Υποδοµών και Μεταφο-

ρών): Επιτρέψτε µου. Έχω απαντήσει σε αυτά και το ξέρετε ότι
έχω απαντήσει και τα έχω αντιµετωπίσει. Γιατί; Ας αφήσουµε
αυτό το θέµα. 

Πάµε τώρα στο δικαστικό µέγαρο. Το δικαστικό µέγαρο θα
δείτε ότι θα προχωρήσει. Με χίλια βάσανα θα προχωρήσει, γιατί
και αυτό ήταν µια µελέτη η οποία είχε προβλήµατα. Θα προχω-
ρήσει. Προχωράει. Το έχουµε δροµολογήσει. Προφανώς αυτά
που κάνουµε δεν µπορεί να βγούµε να τα πούµε δηµόσια το τι
κάνει διευθύνουσα υπηρεσία ούτε είναι δουλειά της Βουλής να
πηγαίνουν οι διευθύνουσες υπηρεσίες και να λένε: «Ξέρετε κά-
νουµε το ένα, ξέρουµε κάνουµε το άλλο».

Το ίδιο συµβαίνει και για το «Κόρης Γεφύρι». Στο «Κόρης Γε-
φύρι» σας λέω ότι το θέµα κατ’ αρχάς ωρίµασε τον Φεβρουάριο
του 2023. Τότε ήρθε η τελική έκθεση του καθηγητή Γκαζέτα.
Μέχρι τότε ήταν ένα φράγµα που κανείς δεν ήξερε αν έχει τη
στατική αντοχή να πληρωθεί. Κανένας. Εγώ δεν σας είπα ποτέ
ότι στη Ρωσία υπήρξε οποιοδήποτε πρόβληµα. Είπα ότι η Διοι-
κητική Αρχή Φραγµάτων, επειδή άλλαξε ο οργανισµός φραγµά-
των, για να αδειοδοτήσει αυτό το φράγµα έχει συγκεκριµένες
προϋποθέσεις, οι οποίες έχουν τεθεί από τον κανονισµό των

φραγµάτων ο οποίος ήρθε σε εφαρµογή των ευρωπαϊκών οδη-
γιών. Έχετε δίκιο σε αυτό. Δεν λέµε κάτι διαφορετικό. Αυτό είπα
λοιπόν. 

Αυτό έβγαλε καινούργια έργα. Αυτά έπρεπε να χρηµατοδοτη-
θούν. Επιτέλους, συµφωνήσαµε µε το Υπουργείο Αγροτικής Ανά-
πτυξης, µε το ΥΠΑΑΤ, µε τη διαχειριστική αρχή, να υπάρξει
σχετική χρηµατοδότηση, η οποία δικαιολογείται να υπάρξει από
την ίδια διαχειριστική αρχή. Όµως, τα αντιπληµµυρικά του κα-
τάντη τµήµατος -και γι’ αυτό σας είπα ότι χρειάζεται τη συν-
δροµή της περιφέρειας και τη συνδροµή όλων- τα έργα αυτά
είναι έργα τα οποία αυτή τη στιγµή δεν µπορούν να χρηµατοδο-
τηθούν από το δικό µας Υπουργείο, δεν µπορούν να χρηµατοδο-
τηθούν από το Υπουργείο Αγροτικής Ανάπτυξης και πρέπει να
βρούµε τον δρόµο για αυτά. Τα υπόλοιπα θα ξεκινήσουν.

Κατά τη γνώµη µου, µπορούµε να εξετάσουµε το ενδεχόµενο,
ακόµα και αν δεν έχουν ολοκληρωθεί τα έργα του κατάντη τµή-
µατος, αλλά είναι εν εξελίξει, να προχωρήσουµε στην πλήρωση
του φράγµατος.

Γιατί δεν σας δίνω χρονοδιαγράµµατα; Γιατί τα χρονοδιαγράµ-
µατα σε αυτά τα έργα, όπως αποδεικνύεται, κύριε Μιχαηλίδη,
είναι εξαιρετικά επίφοβα και είναι επίφοβα γιατί εξαρτώνται από
περιβαλλοντικά θέµατα, εξαρτώνται από αντιδράσεις, εξαρτών-
ται, αν θέλετε, από συµβατικά ζητήµατα, τα οποία µπορούν να
προκύπτουν ανά πάσα στιγµή.

Το µόνο που σας λέω είναι ότι είµαστε εντελώς ώριµοι να ξε-
κινήσουµε αυτή τη στιγµή τα έργα που αφορούν στη ροή και στο
φράγµα. Σε αυτό είµαστε εντελώς ώριµοι να ξεκινήσουµε, γιατί
υπάρχει η υπ’ αριθµόν ένα προϋπόθεση που είναι απαραίτητη γι’
αυτά τα έργα και είναι η χρηµατοδότηση. 

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Ευχαριστούµε,

κύριε Υπουργέ. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώθηκε η συζήτηση των

επικαίρων ερωτήσεων.
Διακόπτουµε για λίγα λεπτά και θα επανέλθουµε µε την ηµε-

ρήσια διάταξη της νοµοθετικής εργασίας .
(ΔΙΑΚΟΠΗ)

(ΜΕΤΑ ΤΗ ΔΙΑΚΟΠΗ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Κυρίες και κύριοι

συνάδελφοι, επαναλαµβάνεται η διακοπείσα συνεδρίαση.
Γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολου-

θούν από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγή-
θηκαν στην έκθεση της αίθουσας «Ελευθέριος Βενιζέλος» και
ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργά-
νωσης και λειτουργίας της Βουλής, τριάντα οκτώ µαθήτριες και
µαθητές και τρεις συνοδοί εκπαιδευτικοί από το 26ο Πειραµατικό
Γυµνάσιο Αθήνας.

Η Βουλή σάς καλωσορίζει!
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Σας ενηµερώνω ότι ξεκινάει τώρα η νοµοθετική εργασία, γιατί
έπρεπε να έρθει και εκπρόσωπος της Κυβέρνησης, ο αρµόδιος
Υπουργός από το Υπουργείο Υγείας, επειδή σήµερα η συζήτηση
αφορά ζήτηµα του Υπουργείου Υγείας. Καλή επιτυχία σάς εύχο-
µαι!
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, εισερχόµαστε στην ηµερήσια διάταξη της

ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ

Μόνη συζήτηση και ψήφιση επί της αρχής, των άρθρων και του
συνόλου του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Υγείας: «Κύρωση
του Μνηµονίου Κατανόησης µεταξύ του Υπουργείου Υγείας της
Ελληνικής Δηµοκρατίας και του Υπουργείου Υγείας και Πληθυ-
σµού της Αραβικής Δηµοκρατίας της Αιγύπτου για τη συνεργα-
σία στον τοµέα της υγείας και της φαρµακευτικής περίθαλψης».

Το νοµοσχέδιο ψηφίστηκε στη Διαρκή Επιτροπή κατά πλειοψη-
φία. Εισάγεται προς συζήτηση στη Βουλή µε τη διαδικασία του
άρθρου 108 του Κανονισµού της Βουλής, δηλαδή µπορούν να
λάβουν τον λόγο όσοι έχουν αντίρρηση επί της κύρωσης της
συµφωνίας για πέντε λεπτά, καθώς και οι Κοινοβουλευτικοί Εκ-
πρόσωποι, εφόσον το επιθυµούν, για πέντε λεπτά, µε την προ-
ϋπόθεση ότι δεν θα µιλήσει ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής
τους Οµάδας.

Η ψηφοφορία θα γίνει µετά το τέλος της συζήτησης.
Συµφωνεί το Σώµα;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Το Σώµα συµφώ-

νησε.
Από τους συναδέλφους που καλούνται να πάρουν τον λόγο,

εάν το επιθυµούν, ξεκινάω µε τον ειδικό αγορητή των Σπαρτια-
τών, τον κ. Δηµητριάδη. Βλέπω ότι ο κ. Δηµητριάδης δεν είναι
εντός της Αιθούσης.

Συνεχίζω µε τον ειδικό αγορητή από την Πλεύση Ελευθερίας
κ. Μπιµπίλα.

Ορίστε, κύριε συνάδελφε, έχετε τον λόγο.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΜΠΙΜΠΙΛΑΣ: Σας ευχαριστώ πολύ και καληµέρα

σε όλους! Συγγνώµη για τη βραχνάδα της φωνής µου.
Η Πλεύση Ελευθερίας από το καταστατικό της είναι ένα κίνηµα

που βασίζεται πάνω σε µεγάλες ηθικές αξίες, όπως είναι η ισοτι-
µία, η ισονοµία, η αλληλεγγύη, η επαγρύπνηση για την αλήθεια
και ο αλληλοσεβασµός. Με αυτή την έννοια, είµαστε υπέρ της
συναδέλφωσης όλων των λαών και κάθε ιδιαιτερότητας. Ασφα-
λώς και δεν είµαστε κατά των διεθνών, διµερών, ή οποιωνδήποτε
σχέσεων, ειδικά όταν πρόκειται για κράτος γειτονικό µε το οποίο
µας συνδέουν µεγάλοι και προαιώνιοι δεσµοί, γειτονικό κράτος,
όµως, όπου εκεί έζησαν γενιές Ελλήνων και δεν πρέπει ποτέ να
ξεχνάµε ότι έζησαν και µεγαλούργησαν εκεί.

Αν επισκεφθείτε τον Σύνδεσµο Αιγυπτιωτών Ελλήνων, τότε θα
καταλάβετε τη νοσταλγία αυτών των ανθρώπων για αυτές τις πα-
τρίδες που υπήρξαν εκεί και τι σύνδεση έχουν µε τους Έλληνες
που υπάρχουν ακόµα εκεί.

Το µνηµόνιο συνεργασίας, λοιπόν, αποτελεί ένα ελπιδοφόρο
πλάνο συνεργασίας των δύο χωρών για θέµατα υπηρεσιών
υγείας και φαρµακευτικής περίθαλψης. Εµείς µε τις διεθνείς συ-
νεργασίες, όπως προείπα, δεν είµαστε αντίθετοι, ιδιαίτερα όταν
κινούνται εντός του νοµικού πλαισίου των κρατών και των διε-
θνών υποχρεώσεων τους. Ειδικά για τη χώρα µας οι υποχρεώ-
σεις αυτές απορρέουν από την ένταξή µας στην Ευρωπαϊκή
Ένωση.

Εκφράζουµε, όµως, την ανησυχία µας ως προς την ανταλλαγή
υλικών και την ειδίκευση των ιατρών και των επαγγελµατιών
υγείας σε διάφορες νοσηλευτικές και παραϊατρικές ειδικότητες.
Δεν έχουν γίνει κατανοητές –νοµίζουµε- όλες οι προϋποθέσεις
και οι όροι ανταλλαγής έµψυχου υλικού. Εµείς δεν έχουµε πει-
στεί για ποιον γίνεται αυτή η διακρατική συµφωνία. Γίνεται κυ-
ρίως προς όφελος της χώρας µας και για τη βελτίωση της
δηµόσιας υγείας του λαού µας, ή ωφελεί και βοηθάει κυρίως τη
φίλη χώρα; Εδώ έχουµε µια σύντοµη σύµβαση συνεργασίας µε
την Αίγυπτο στον τοµέα της υγείας και της φαρµακευτικής περί-
θαλψης, η οποία δεν έχει αιτιολογηθεί απολύτως από το αρµόδιο
Υπουργείο Υγείας στο πλαίσιο των διµερών σχέσεων της χαµη-
λής πολιτικής µας µε την Αίγυπτο.

Η σύµβαση αυτή καθαυτή υπενθυµίζουµε ότι υπεγράφη µόλις
πριν δεκαπέντε µήνες περίπου, δηλαδή αρκετά µεγάλο διά-
στηµα, στις 13 Σεπτεµβρίου 2023, κατά τη διάρκεια της επίσκε-

ψης του Υπουργού Υγείας της Αιγύπτου Khaled Abdel Ghaffar
στην Αθήνα. Σκοπός της επίσκεψης αυτής ήταν κυρίως η διερεύ-
νηση εµπορικών συνεργασιών µε ιδιωτικούς κυρίως οµίλους που
δραστηριοποιούνται στον τοµέα της υγείας και της περίθαλψης
στην Ελλάδα και µάλιστα µε κάποιους από αυτούς, όπως παρα-
δείγµατος χάριν µε τη «ΒΙΟΪΑΤΡΙΚΗ», συνήφθησαν ειδικές εµπο-
ρικές συµφωνίες.

Η σύµβαση, λοιπόν, αυτή έρχεται τώρα προς κύρωση µε κα-
θυστέρηση αρκετών µηνών και αυτό δείχνει ότι συνεχίζετε να
ακολουθείτε µία πρακτική καθυστερήσεων και σε πολλές περι-
πτώσεις µεγάλων καθυστερήσεων και αναιτιολόγητων, αφού
ισχύει στην πράξη από την υπογραφή της. Έχουµε ξαναδεί τέ-
τοιες αργοπορίες ακόµα και να φτάνουν µέχρι τα τρία χρόνια.
Πριν λίγο καιρό µόλις υπογράφτηκε ακόµα µία σύµβαση µε κα-
θυστέρηση, όπως έγινε στην περίπτωση της σύµβασης µε τη
Γκαµπόν, όπου και εκεί υπήρξαν σκέψεις για το κατά πόσο
σωστό είναι να συνάπτονται συµβάσεις µε κράτη που έχουν ως
πολιτικό τους σύστηµα µία δικτατορία.

Δεν πρέπει να ξεχνάµε, λοιπόν, ότι και η Αίγυπτος αυτή τη
στιγµή διανύει µία περίοδο που πολιτικά δεν θα ονοµαζόταν η
καλύτερη. Η σηµερινή Κυβέρνηση της Αιγύπτου είναι µία ηµιπρο-
εδρική Κυβέρνηση, µία ηµιπροεδρική Δηµοκρατία, η οποία,
όµως, χαρακτηρίζεται ως απολύτως αυταρχική µε ένα καθεστώς
υπεύθυνο για τη διαιώνιση προβληµατικών επιδόσεων στον
τοµέα των ανθρωπίνων δικαιωµάτων, που είναι η απόρροια των
κοινωνικών και θρησκευτικών διαταραχών και της πολιτικής
αστάθειας εκεί.

Αυτό το στρατιωτικό καθεστώς έχει επιβάλει µια σκληρή κα-
ταστολή των ελευθεριών κατά των φιλελεύθερων δυνάµεων της
πολιτικής άνοιξης. Αυτά πρέπει να τα επισηµαίνουµε, να τα τονί-
ζουµε και να µην τα ξεχνάµε. Λόγω, όµως, της γειτνίασης και των
ιστορικών δεσµών µας µε την Αίγυπτο, αναγκαζόµαστε πολλές
φορές αυτά να τα προσπερνάµε και να τα παραβλέπουµε. Στε-
κόµενοι, λοιπόν, αρνητικά σε τέτοιες συµβάσεις, θα µπορούσαµε
πιθανόν να πούµε ότι στεκόµαστε συνολικά αρνητικά απέναντι
σε έναν φιλικό λαό που τώρα δεν βρίσκεται στην καλύτερή του
στιγµή.

Η εν λόγω σύµβαση, λοιπόν, στοχεύει στην ενίσχυση των σχέ-
σεων φιλίας µεταξύ των δύο χωρών και στην ανάπτυξη µιας συ-
νεργασίας στον ευαίσθητο τοµέα της υγείας και της
φαρµακευτικής περίθαλψης, παρά τις τεράστιες διαφορές τόσο
των πληθυσµιακών µεγεθών -να σκεφτούµε ότι µόνο στο Κάιρο
ζουν είκοσι πέντε εκατοµµύρια άνθρωποι και µε τα περίχωρα
φτάνουν τα σαράντα εκατοµµύρια- όσο και των συνθηκών δια-
βίωσης που είναι τεράστιες. Αυτό τον παράγοντα η Κυβέρνηση
πρέπει να το λαµβάνει σοβαρά υπ’ όψιν. Η Ελλάδα θεωρώντας
την Αίγυπτο ως σηµαντικό παράγοντα για τις εξελίξεις στη Με-
σόγειο και λόγω της θέσης της και λόγω του στρατηγικού βά-
ρους, δεν µπορεί παρά να µην αναπτύσσει σχέσεις που ωφελούν
µια κάποια σταθερότητα στην περιοχή.

Η Αίγυπτος έχει ισχυρή και γόνιµη φαρµακοβιοµηχανία και
αναζητά εύλογα συνεργασίες για τη βελτίωση της παραγωγής
και της ποιότητας των προϊόντων της. Ωστόσο, εµείς είµαστε σε
καλύτερη µοίρα όσον αφορά την τεχνογνωσία, ώστε να τη µετα-
φέρουµε στην Αίγυπτο; Η σηµερινή κατάσταση του δικού µας
ΕΣΥ είναι σε θέση να βοηθήσει τη λειτουργικότητα των συστη-
µάτων υγείας της Αιγύπτου; Εδώ έχουµε πάσχουσες παθογέ-
νειες που δεν διορθώνονται εύκολα. Το δικό µας Εθνικό Σύστηµα
Υγείας προσπαθεί ακόµα να βρει τον δρόµο του, αφού και πρό-
σφατα είδαµε µε το νέο νοµοσχέδιο για τον προσωπικό γιατρό
το οποίο συζητούµε πόσες προσπάθειες και πειραµατισµοί γί-
νονται. Οι πολίτες εδώ δυσανασχετούν γιατί δεν µπορούν ακόµα
να κλείσουν έστω ένα ραντεβού, χωρίς να παραβλέπουµε ότι
έχουν γίνει θετικά βήµατα για τα νοσοκοµεία. Τα ζητήµατα
υγείας που ταλανίζουν τη χώρα µας είναι γνωστά, όπως και η έλ-
λειψη γιατρών, γιατί σε αυτόν τον τοµέα είµαστε σε παρόµοια
σχεδόν κατάσταση µε την Αίγυπτο, γιατί και εκεί, όπως και εδώ,
οι επιστήµονες ιατροί προτιµούν να καταφεύγουν στο εξωτερικό
για καλύτερες συνθήκες εργασίας και υψηλότερες αµοιβές. Εκεί
υπάρχει χαµηλότερη δραστηριότητα ανάπτυξης και έρευνας σε
σύγκριση µε εµάς, αλλά γίνονται προσπάθειες να αυξηθεί η και-
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νοτοµία και οι επενδύσεις. 
Για όλους αυτούς τους λόγους που αναπτύξαµε και µε δεδο-

µένη την κατάσταση της υγείας στη χώρα µας, αλλά και λόγω
της φιλίας των λαών µας και των όσων επικρατούν αυτή τη
στιγµή στην Αίγυπτο, ψηφίζουµε «παρών». 

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Πλεύσης Ελευθε-

ρίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Εγώ σας ευχαρι-

στώ, κύριε συνάδελφε.
Κύριοι συνάδελφοι, θα ήθελα να θέσω υπ’ όψιν σας την από

24 Οκτωβρίου 2024 απόφαση της Διάσκεψης των Προέδρων και
να ζητήσω την έγκριση από το Σώµα της σχετικής απόφασης που
αφορά στην παροχή τηλεπικοινωνιακού υλικού και εξοπλισµού
πληροφορικής στους Έλληνες Βουλευτές του Ευρωπαϊκού Κοι-

νοβουλίου που εξελέγησαν στις εκλογές της 9ης Ιουνίου 2024, µε
σκοπό την εκπλήρωση της εν γένει κοινοβουλευτικής δραστη-
ριότητας, καθώς και εξοπλισµού πληροφορικής στους διαπιστευ-
µένους φωτορεπόρτερ κατά την Κ’ Κοινοβουλευτική Περίοδο, µε
σκοπό την εκπλήρωση της αποστολής τους.

Ερωτάται το Σώµα: Συµφωνείτε µε την προαναφερθείσα από-
φαση της Διάσκεψης των Προέδρων;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Συνεπώς το Σώµα

ενέκρινε οµόφωνα την απόφαση. 
Παρακαλώ η απόφαση της 24ης Οκτωβρίου 2024 της Διάσκε-

ψης των Προέδρων να καταχωριστεί στα Πρακτικά της σηµερι-
νής συνεδρίασης. 

(Η προαναφερθείσα απόφαση καταχωρίζεται στα Πρακτικά και
έχει ως εξής:
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Τον λόγο έχει τώρα
ο ειδικός αγορητής από τους Σπαρτιάτες κ. Δηµητριάδης που
πριν ήταν εκτός Αιθούσης. 

Παρακαλώ, κύριε Δηµητριάδη, έχετε τον λόγο. 
ΠΕΤΡΟΣ ΔΗΜΗΤΡΙΑΔΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υφυπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ερχόµαστε

σήµερα να συζητήσουµε την κύρωση ενός µνηµονίου συνεργα-
σίας στον τοµέα της υγείας που υπεγράφη τον Σεπτέµβριο του
2023 µεταξύ του Υπουργείου Υγείας της Ελληνικής Δηµοκρατίας
και του Υπουργείου Υγείας και Πολιτισµού της Αραβικής Δηµο-
κρατίας της Αιγύπτου.

Κατ’ αρχάς θα πρέπει να πούµε ότι όντως µε την Αίγυπτο
έχουµε πανάρχαιες σχέσεις. Είµαστε δύο χώρες που έχουν έναν
πολύ αρχαίο πολιτισµό, ίσως τους δύο αρχαιότερους πολιτι-
σµούς στην Ανατολική Μεσόγειο. Είχαµε διαχρονικά σχέσεις και
πολιτισµικές ανταλλαγές, ενώ το ελληνικό στοιχείο ήκµασε στην
Αίγυπτο τόσο τον δέκατο ένατο όσο και τον εικοστό αιώνα. Γενι-
κώς πρόκειται για µία χώρα την οποία εγώ έχω επισκεφθεί στο
παρελθόν δύο φορές. Υπάρχει µια συµπάθεια προς το ελληνικό
στοιχείο και γενικώς ο πληθυσµός της χώρας είναι θετικά διακεί-
µενος προς εµάς. 

Εποµένως, λοιπόν, καλό θα ήταν να έχουµε µια συνεργασία
στον τοµέα της υγείας. Βέβαια, θα πρέπει να επισηµάνω και κά-
ποια πράγµατα. Πρώτα απ’ όλα, η Ελλάδα και η Αίγυπτος έχουν
τελείως διαφορετικά χαρακτηριστικά. Ως γνωστόν, η Αίγυπτος
είναι µια χώρα που έχει πληθυσµό περίπου εκατό εκατοµµυρίων
κατοίκων, έχει οκτώ φορές την έκταση της Ελλάδος και ο πλη-
θυσµός της λόγω της ερήµου που καλύπτει το µεγαλύτερο
µέρος της έκτασης της χώρας είναι συγκεντρωµένος σε δύο µε-
γάλα αστικά κέντρα, στο Κάιρο που είναι από τις µεγαλύτερες
πόλεις στον κόσµο και στην Αλεξάνδρεια. Εποµένως, λοιπόν,
έχουµε εντελώς διαφορετικά στοιχεία όσον αφορά την ανθρω-
πογεωγραφία και τη συγκέντρωση του πληθυσµού.

Ένα άλλο στοιχείο που θα ήθελα να επισηµάνω είναι ότι η Αί-
γυπτος είναι µια χώρα που, όπως ειπώθηκε από άλλους συνα-
δέλφους στην επιτροπή, αυτή τη στιγµή έχει την ταχύτερα
αναπτυσσόµενη φαρµακοβιοµηχανία στην Αφρική µε πάρα πολύ
µεγάλη παραγωγή φαρµάκου. Αυτό ίσως θα µπορούσε να βοη-
θήσει τη χώρα µας γενικότερα να βρει φθηνότερο φάρµακο.
Ίσως, πιθανολογείται. 

Όµως, επειδή διαβάζω τα πεδία συνεργασίας στα άρθρα 3 και
4, όπου µιλάνε για ανταλλαγή εµπειρογνωµόνων, για ανταλλαγή
γιατρών και νοσηλευτών, για µετεκπαίδευση και για ανταλλαγή
γνώσεων, θα ήθελα να πω το εξής: Όταν υπογράφουµε συνερ-
γασία µε µία άλλη χώρα, σκοπός είναι να ωφεληθεί η χώρα µας
από αυτή την ανταλλαγή γνώσεων. Ωστόσο, έτσι όπως διάβασα
το µνηµόνιο, δεν ξέρω κατά πόσο θα ωφεληθούµε εµείς ή η Αί-
γυπτος. Δεν ξέρω κατά πόσο αυτό το µνηµόνιο συνεργασίας µε-
ταξύ Ελλάδας - Αιγύπτου θα λύσει τα προβλήµατα της Ελλάδος,
ελλείψεις που υπάρχουν στα νοσοκοµεία, στην πρωτοβάθµια
φροντίδα υγείας και γενικότερα όλα τα δοµικά προβλήµατα που
αντιµετωπίζει το σύστηµα υγείας και στην Ελλάδα. Γι’ αυτό το
θέµα έχω κάποια επιφύλαξη. Εγώ φοβάµαι πως περισσότερο θα
ωφεληθούν οι Αιγύπτιοι από κάποια τεχνογνωσία που θα έχουν
από κάποιους επιστήµονες στην Ελλάδα παρά εµείς. Εδώ είναι
το σκοπούµενο. 

Μία άλλη ένσταση που είχαµε καταθέσει στην επιτροπή και την
οποία καταθέτω και σήµερα είναι η σύσταση της επιτροπής του
άρθρου 6 που µιλάει για µικτή επιτροπή αποτελούµενη και από
τα δύο µέρη. Δεν γνωρίζουµε πόσα µέλη θα είναι, υπό ποιες συν-
θήκες και µε τι κριτήρια θα επιλεγούν. Γενικώς υπάρχει µία αο-
ριστία σε αυτό το θέµα.

Ένα ακόµα σηµείο που είχαµε θίξει στην επιτροπή και το θί-
γουµε και σήµερα αφορά στην επίλυση της διαφοράς και υπάρ-
χει στο άρθρο 8. Εκεί, λοιπόν, ναι µεν λέει ότι αν υπάρξει κάποια
διαφωνία για κάποιο θέµα της σύµβασης, θα λυθεί φιλικά, µε δια-
κανονισµό, αλλά εµείς θα θέλαµε να υπάρχει έστω µία πρόβλεψη
επίλυσης. Δεν λέω ότι θα το κάνουµε, αλλά ας υπάρχει ως πρό-
βλεψη να υπάρξει κάποια προσφυγή σε κάποιο διεθνές δικαστή-
ριο. Και το λέω σε περίπτωση διαφωνίας. Δεν λέω ότι θα πρέπει
να γίνει, αλλά σκεφτείτε να υπογράψουµε µνηµόνιο συνεργασίας

και να υπάρξει συνεργασία µεταξύ διαφόρων φαρµακοβιοµηχα-
νιών και ιδιωτών στο θέµα της υγείας και ξαφνικά µία άλλη κυ-
βέρνηση στην Αίγυπτο να πει ότι εγώ καταγγέλλω το µνηµόνιο
συνεργασίας. Τι θα γίνει σ’ αυτή την περίπτωση; Θα πρέπει να
αφήνουµε και ανοιχτό το ενδεχόµενο να υπάρξει έστω κάποια
διαφωνία. Εάν δεν λυθεί φιλικά, τι θα κάνουµε; Είναι κάτι το οποίο
µένει κενό. Θα το θέλαµε για περισσότερη ασφάλεια και όχι ότι
θα πρέπει να το κάνουµε, όχι ότι σώνει και καλά θα πρέπει να
πάµε στα διεθνή δικαστήρια. Όµως, σε περίπτωση που γίνει κάτι,
προκύψει κάποια διαφωνία για την εφαρµογή, ας έχουµε έστω
αυτή τη δικλίδα ασφαλείας. Αυτό επισηµάναµε εµείς και τίποτα
παραπάνω.

Εµείς, λοιπόν, για όλους τους παραπάνω λόγους ψηφίσαµε και
ψηφίζουµε «παρών» σήµερα, διότι θεωρούµε ότι αυτό το µνηµό-
νιο συνεργασίας δεν επαρκεί για να λύσει τα προβλήµατα που
υπάρχουν στο σύστηµα υγείας στην Ελλάδα και πολύ φοβόµα-
στε ότι περισσότερο θα ωφεληθεί η Αίγυπτος παρά εµείς, θα
είναι δηλαδή ετεροβαρές το όφελος προς τη µία κατεύθυνση. 

Επίσης, υπάρχουν κάποια κενά στο νοµοσχέδιο σε σχέση και
µε την επίλυση διαφορών, αλλά και σε σχέση µε τη σύσταση της
επιτροπής, πράγµατα που εµείς τα έχουµε επισηµάνει. Γι’ αυτούς
τους λόγους, εµείς ψηφίζουµε «παρών».

Σας ευχαριστώ πάρα πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα των Σπαρτιατών)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Ευχαριστούµε,
κύριε συνάδελφε. 

Στο σηµείο αυτό, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα ήθελα να
κάνω µία ανακοίνωση προς το Σώµα. Ο Πρόεδρος της Κοινοβου-
λευτικής Οµάδας «Ελληνική Λύση - Κυριάκος Βελόπουλος» και
οι Βουλευτές του κόµµατός του κατέθεσαν σήµερα 6 Νοεµβρίου
2024 πρόταση νόµου: «Κατάργηση του άρθρου 923 του Κώδικα
Πολιτικής Δικονοµίας, π.δ.503/1985».

Παραπέµπεται στην αρµόδια Διαρκή Επιτροπή.
Τον λόγο έχει τώρα ο κ. Νικόλαoς Παπαδόπουλος από την Κοι-

νοβουλευτική Οµάδα της Νίκης.
Παρακαλώ, κύριε συνάδελφε, έχετε τον λόγο. 
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΔΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρό-

εδρε.
Κύριοι Υπουργοί, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, καληµέρα

σας!
Σήµερα µιλάµε για την κύρωση αυτού του µνηµονίου κατανόη-

σης µεταξύ του Υπουργείου Υγείας της Ελληνικής Δηµοκρατίας
και της Αιγύπτου για συνεργασία στον τοµέα της υγείας. Χαιρε-
τίζουµε, όπως είπαµε, τέτοιου είδους κρατικές συµφωνίες και
συµβάσεις που αφορούν στην ανταλλαγή τεχνογνωσίας, ιατρι-
κής έρευνας και καινοτοµίας. Οι καλές σχέσεις µε τη γείτονα
χώρα είναι επιβεβληµένες ειδικά σε αυτή την ταραχώδη περίοδο
που διανύουµε. Και βέβαια, οι καλές σχέσεις µεταξύ των δύο
λαών έρχονται από πολύ µακριά, όπως είπαν και οι προλαλήσαν-
τες. 

Μην ξεχνούµε, όµως, ότι στόχος αυτών των συµφωνιών πρέπει
να είναι οι λαοί, δηλαδή το κέρδος αυτό να το επωφελούνται οι
λαοί, ο φτωχός πληθυσµός που και εκεί αλλά και εδώ µαστίζεται.
Και εδώ, επειδή έχουµε τη βίαιη φτωχοποίηση του ελληνικού
λαού και είναι δύσκολο από τα ψηλά να πέσεις στα χαµηλά –ξέ-
ρετε σε τι άθλια κατάσταση είναι ο λαός µας- πρέπει να αποσκο-
πεί στη βελτίωση της υγείας, του βιοτικού επιπέδου και οπωσδή-
ποτε του προσδόκιµου ζωής των δύο λαών. 

Η υγεία είναι ένας πολύ ευαίσθητος ανθρώπινος τοµέας που
κρίνει την ποιότητα του πολιτισµού µας. Μακάρι το ελληνικό κρά-
τος να µπορούσε, έστω και στοιχειωδώς, να προσφέρει αυτά στη
χώρα του, πολλώ δε µάλλον και στις υπόλοιπες χώρες. Εµείς
πρώτα δεν πιστεύουµε ότι το κάνει αυτή η συµφωνία αυτό, αλλά
το ελπίζουµε, που λέει και ο Σαίξπηρ. 

Όµως, αυτό που θα ήθελα να πω είναι το εξής: Εµείς πρώτοι,
ως Έλληνες που ασπάζονται την ορθόδοξη πίστη, πιστεύουµε
στο ευαγγέλιο του καλού Σαµαρείτη. Ο καλός Σαµαρείτης ξέρετε
ήταν ο εχθρός. Πέρασε ο ιερέας, πέρασε ο Λευίτης, δεν βοήθησε
τον αναγκεµένο Ιουδαίο. Πέρασε ο εχθρός και τον βοήθησε. 

Εµείς σ’ αυτή την κατηγορία ανήκουµε και αυτό είναι µια τε-
τραπέρατος αλήθεια για τη χώρα µας. Γι’ αυτό και έρχονται όλοι
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εδώ και βρίσκουν την αγάπη του ελληνικού λαού που πάντα έχει
τα χέρια του απλωµένα για τον αναγκεµένο. Σ’ αυτό είµαστε ανοι-
χτοί.

Όµως, να εκφράσουµε τώρα και τις ενστάσεις µας. Ναι,
έχουµε ένα πολύ έµπειρο προσωπικό. Έχουµε πολύ καλούς επι-
στήµονες. Το ξέρουµε όλοι. Οι Έλληνες δεν έχουµε βιοµηχανίες,
δεν έχουµε πού να στείλουµε τα παιδιά µας και κάθε Έλληνας
προσπαθεί να σπουδάσει τα παιδιά του, τα οποία φτάνουν σε
υψηλά επίπεδα επιστηµονικής κατάρτισης. Όµως, δυστυχώς, τα
χρήµατα που δίνονται για την έρευνα και την τεχνογνωσία στην
Ελλάδα είναι από τα χαµηλότερα στην Ευρώπη. Το ξέρουν οι
Υπουργοί και οι πανεπιστηµιακοί δάσκαλοι καλύτερα από µένα.
Τα χρήµατα είναι ανύπαρκτα. Οπότε τι θα στείλουµε; Βγάλτε τον
ξυπόλητο και βάλτε του παπούτσια; 

Τώρα, σε ό,τι αφορά στην υγεία, αυτές τις ηµέρες είχαµε την
τύχη να ασχοληθούµε στην Επιτροπή Κοινωνικών Υποθέσεων µε
την υγεία και είδαµε το χάλι της πατρίδας µας τόσο στην πρω-
τοβάθµια, όσο και στη δευτεροβάθµια, αλλά και τριτοβάθµια
υγεία. Χάλι απερίγραπτο! Θα στέλνουµε, δηλαδή, αγροτικούς και
ειδικευόµενους γιατρούς µόνο σαν γραφιάδες να συνταγογρα-
φούν συνταγές  και να τους στερούµε αυτό που δικαιούνται, δη-
λαδή την εκπαίδευση. Οπότε και εκεί τι να προσφέρουµε;

Αυτά που έχω να πω τα είπε όλα προχθές ο Πρόεδρος του Πα-
νελλήνιου Ιατρικού Συλλόγου. Ακούστε, ήταν το πιο θλιβερό νέο
που άκουσα το τελευταίο διάστηµα για µας. Είπε ότι το 50% των
Ελλήνων πτυχιούχων της ιατρικής δεν έχουν στον ήλιο µοίρα,
δεν προσβλέπουν στη χώρα µας και θέλουν να φύγουν έξω! Ει-
ρήσθω εν παρόδω, είκοσι χιλιάδες γιατρούς βγάλαµε έξω και
τους δώσαµε στις χώρες της Εσπερίας και µε σύντοµους υπο-
λογισµούς µας κόστισαν 7 µε 9 δισεκατοµµύρια, χώρια τον ψυ-
χικό πόνο που αισθάνεται κάθε οικογένεια που έφυγαν αυτά τα
πρόσωπα από εκεί πέρα. 

Οπότε καλά είναι όλα αυτά, καλές είναι οι διακρατικές συµφω-
νίες, δυστυχώς ,όµως, αγαπητοί µου, δεν γυρίζουν στους λαούς.
Αν ήταν αυτό, θα το ψηφίζαµε οπωσδήποτε. Θα δηλώσουµε
««παρών», γιατί µε την Αίγυπτο έχουµε και γεωστρατηγικές σχέ-
σεις. Είναι ίσως η µόνη χώρα που τολµήσαµε να ορίσουµε ΑΟΖ.
Δεν τολµήσαµε κάτι που έπρεπε εχθές όλες οι κυβερνήσεις να
το είχαµε κάνει, δηλαδή να ορίσουµε και να οριοθετήσουµε ΑΟΖ
µε την Κύπρο µας. Τολµήσαµε –ίσως µας το επέτρεψαν τα αφεν-
τικά που κάνουν κουµάντο- να κάνουµε ΑΟΖ µε την Αίγυπτο. Φο-
βήθηκαν διαχρονικά και οι κυβερνήσεις το «casus belli» που
επέβαλε µια γυναίκα. Και δεν µέµφοµαι τις γυναίκες. Είπαµε
εχθές σε µια επιτροπή ότι η αντρειοσύνη δεν έχει φύλο, είτε είναι
άντρας είτε είναι γυναίκα. Το επέβαλε η κ. Τσιλέρ και το ακολου-
θούν ακόµη κατά γράµµα οι Έλληνες Πρωθυπουργοί. Εύχοµαι
να φύγουµε απ’ αυτή τη φοβερή υποτέλεια.

Ψηφίζουµε, λοιπόν, «παρών» σε αυτό το νοµοσχέδιο. 
Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Τον λόγο τώρα έχει

από τη Νέα Αριστερά η κ. Θεανώ Φωτίου. 
Παρακαλώ, κυρία συνάδελφε, έχετε τον λόγο. 
ΘΕΑΝΩ ΦΩΤΙΟΥ: Είναι γνωστό, αγαπητοί συνάδελφοι –και

υποστήριξα τα ίδια στην επιτροπή εχθές- ότι το σχετικό µνηµόνιο
κατανόησης υπεγράφη από τον κ. Χρυσοχοΐδη και τον οµόλογό
του Υπουργό Υγείας της Αιγύπτου που έκανε επίσκεψη στη χώρα
µας στις 13 Σεπτεµβρίου του 2023. 

Είναι ένα πολύ φιλόδοξο σχέδιο, που πίσω, όµως, από τις
γραµµές µπορείς να διαβάσεις ορισµένα πράγµατα στα οποία
θα αναφερθώ. Δεν είναι καθόλου τυχαίο ότι τότε ο Υπουργός
Υγείας της Αιγύπτου συνήψε µνηµόνιο συνεργασίας µε µεγάλους
ιδιωτικούς οµίλους. Αν χρειάζεται, µπορώ να αναφερθώ και σε
ονόµατα, αλλά είναι όµιλοι που είτε έχουν εντολές για τις γνω-
στές εξετάσεις υγείας είτε είναι όµιλοι νοσοκοµειακοί.

Εµείς γενικά ως Νέα Αριστερά, βεβαίως, είµαστε υπέρ αυτών
των διεθνών συνεργασιών, εφόσον κινούνται µέσα στο πλαίσιο
των διεθνών υποχρεώσεων της χώρας µας. Όµως, εδώ έχουµε
ένα κράτος που δεν σέβεται ούτε τα ανθρώπινα δικαιώµατα,
αλλά και που βρίσκεται στα όρια της δηµοκρατικής νοµιµότητας. 

Πρέπει να πω ότι σε µια πρώτη ανάγνωση εντοπίζω κάποια ου-
σιαστικά ζητήµατα ως προς το προχώρηµα αυτού του µνηµονίου,

όπως αυτό που λέει στο άρθρο 3 για τη συνεργασία σχετικά µε
την ανάπτυξη της φαρµακοβιοµηχανίας και που µπορεί να ση-
µαίνει δηµιουργία ειδικού πλαισίου για τη δραστηριοποίηση
ένθεν και ένθεν –ακούσαµε εχθές και αναλυτικά ορισµένα στοι-
χεία- ως προς το σε ποιους ακριβώς τοµείς δραστηριοποιείται η
φαρµακοβιοµηχανία της Αιγύπτου και σε ποιους η δική µας.

Αυτό, λοιπόν, αφορά πάλι σε µία ιστορία πολύ πονεµένη του
φαρµάκου και το πώς θα κερδίσουν οι επιχειρηµατικοί όµιλοι των
δύο κρατών, χωρίς αυτό να αφορά τους λαούς τους.

Το δεύτερο πράγµα που µπορώ να πω είναι η περιβόητη µε-
ταφορά τεχνογνωσίας της Ελλάδας προς την Αίγυπτο για τη λει-
τουργικότητα του συστήµατος υγείας, αν πάρουµε υπ’ όψιν µας
όσα ξέρουµε και όσα λέµε αυτές τις ηµέρες µε αφορµή το νο-
µοσχέδιο για τον προσωπικό γιατρό ως προς το ΕΣΥ, δηλαδή τι
κατάσταση υπάρχει στο ΕΣΥ και ακόµα ειδικά, αν το δει κάποιος,
όπως αναφέρει η Κυβέρνηση, στο πεδίο των µεγάλων «assets»
της Κυβέρνησης στην υγεία, δηλαδή τον ΟΔΙΠΥ και την ψηφιο-
ποίηση.

Ειδικά µε την ψηφιοποίηση, λόγω των στρεβλώσεων στο σύ-
στηµα –συνταγογράφηση, ΣΗΣ, φάκελος, κ.λπ.- και τη λειτουργία
του, αξίζει να επισηµανθεί πως στο Υπουργείο Υγείας δεν υπάρ-
χει αρµόδια οργανική µονάδα για το ΣΗΣ ούτε στην ορθή ιατρική
πρακτική συµβάλλει ούτε στη συλλογή στρατηγικά αξιοποιήσι-
µων δεδοµένων λόγω της κακής ποιότητας της πληροφορίας. Τα
θεραπευτικά πρωτόκολλα έχουν πολύ περιορισµένη εφαρµογή,
ενώ διαγνωστικοί κανόνες δεν εφαρµόζονται, τουλάχιστον, για
τα πιο συχνά συµπτώµατα της κοινότητας. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας της κυρίας Βουλευτού)

Ο Ηλεκτρονικός Φάκελος Υγείας παραµένει σε «εµβρυακή» κα-
τάσταση ως προς την έκταση εφαρµογής του, αλλά και µε την
αρχιτεκτονική που έχει σήµερα, αν δεν υπάρξουν σηµαντικές
διορθώσεις, θα δηµιουργήσει περισσότερα προβλήµατα, παρά
θα λύσει κάποια. Μιλάµε, δηλαδή, για τη σχέση του προσωπικού
γιατρού µε τον ειδικό, τη συνέχεια στη φροντίδα, κ.λπ.. Δεν έχει
ληφθεί καµµία µέριµνα επικοινωνίας της διαλειτουργικότητάς
του µε άλλα συστήµατα, όπως τα µητρώα όπου υπάρχει µηδε-
νική πρόοδος, τον νοσοκοµειακό φάκελο, τη διαχείριση χειρουρ-
γείων, κ.λπ.. Και το πιο σηµαντικό είναι ότι η Ελλάδα είναι η µόνη
χώρα που το ΣΗΣ προηγείται του ΑΗΦΥ, αντί να συµβαίνει το αν-
τίθετο ακριβώς. Αυτή την τεχνογνωσία σκοπεύουµε να µεταφέ-
ρουµε στην Αίγυπτο;

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
To σύστηµα των ραντεβού είναι απαράδεκτο. Είναι πηγή τα-

λαιπωρίας. Παίρνεις τηλέφωνο για ραντεβού και σου κλείνουν
ραντεβού για το πότε να ξαναπάρεις τηλέφωνο. Απαιτείται πλή-
ρης αναµόρφωση. Να σηµειωθεί ότι καµµία από τις αναγκαίες
διορθώσεις των ψηφιακών συστηµάτων δεν έχει επισηµανθεί από
τους αρµοδίους και δεν έχει ενταχθεί στο Σχέδιο 2.0 που χρηµα-
τοδοτεί την ψηφιοποίηση της υγείας µε περισσότερα από 250
εκατοµµύρια ευρώ. 

Τέλος, για τον Οργανισµό Διασφάλισης Ποιότητας στην Υγεία,
τον ΟΔΙΠΥ, θετικό µέτρο υπήρξε η δηµιουργία του, αλλά τέσ-
σερα χρόνια τώρα δεν έχει να επιδείξει κάποια δραστηριότητα
που να σχετίζεται µε την αξιολόγηση των υπηρεσιών και τα δε-
δοµένα του τα οποία αντλούνται είναι αναξιόπιστα, κακής ποι-
ότητας σε όλα τα επίπεδα περίθαλψης ή ανά τύπο δοµής κ.λπ..
Αξίζει να σηµειωθεί, επίσης, ότι η ψυχική υγεία είναι έξω από τις
αρµοδιότητές του. 

Νοµίζω ότι αν δούµε αυτή την κατάσταση, δεν µπορούµε να
ισχυριστούµε ότι έχουµε λόγους να υπογράψουµε αυτό το µνη-
µόνιο. Γι’ αυτό εµείς ως Νέα Αριστερά ψηφίζουµε «παρών».

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Αριστεράς)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Ευχαριστούµε,
κυρία συνάδελφε.

Τον λόγο τώρα έχει από την Ελληνική Λύση η κ. Μαρία Αθανα-
σίου.

ΜΑΡΙΑ ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
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Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κύριε Υπουργέ, σήµερα θα κυ-
ρωθεί το µνηµόνιο κατανόησης µεταξύ Ελλάδας και Αιγύπτου
που υπογράφτηκε στην Αθήνα στις 13 Σεπτεµβρίου του 2023 µε-
ταξύ Ελλάδας και Αιγύπτου για τη συνεργασία στον τοµέα των
επιστηµών δηµόσιας υγείας, ιατρικής, νοσηλευτικής και φαρµα-
κευτικής, όπως ορίζεται και στο άρθρο πρώτο του σχεδίου.

Οι διπλωµατικές σχέσεις Ελλάδας και Αιγύπτου αποτυπώνον-
ται στις διµερείς καλές σχέσεις µεταξύ των δύο χωρών και εκ-
φράζονται µε συµφωνίες σε διάφορα επίπεδα, όπως, επί
παραδείγµατι, µε διµερείς συµφωνίες στρατιωτικής συνεργα-
σίας, µε τριµερείς συνεργασίες µεταξύ Ελλάδας, Κύπρου και Αι-
γύπτου, αλλά και µε τη συγκρότηση του Φόρουµ Φυσικού Αερίου
της Ανατολικής Μεσογείου. Μεταξύ αυτών των συµφωνιών βρί-
σκεται και το υπό κύρωση µνηµόνιο. Μάλιστα το 2020 το Ιράκ, η
Αίγυπτος και η Ελλάδα υπέγραψαν συµφωνία µερικής οριοθέτη-
σης ΑΟΖ σε απάντηση προς το τουρκολιβυκό µνηµόνιο. 

Στόχος, λοιπόν, του υπό κύρωση µνηµονίου κατανόησης είναι
η προαγωγή της συνεργασίας στον τοµέα της υγείας και της φαρ-
µακευτικής περίθαλψης µεταξύ των δύο συµβαλλόµενων µερών
χωρίς να αναπτύσσεται οποιαδήποτε εµπορική σχέση στον τοµέα
αυτό µεταξύ των δύο χωρών. Ωστόσο, ας µην παραγνωρίσουµε
ότι η Αίγυπτος είναι επτάµισι φορές µεγαλύτερη σε έκταση από
την Ελλάδα και έχει δεκαπλάσιο πληθυσµό, έχει ήδη φτάσει τα
εκατό εκατοµµύρια, µε τα σαράντα εκατοµµύρια να έχουν συγκεν-
τρωθεί στη µητροπολιτική περιοχή του Καΐρου, της δέκατης µε-
γαλύτερης µητρόπολης παγκοσµίως. Συνεπώς, οποιαδήποτε
συνεργασία θα πρέπει να λάβει υπ’ όψιν της αυτή την παράµετρο.

Στο άρθρο 3, «Πεδία συνεργασίας», σε συνέχεια των πιο πάνω
παρατηρήσεών µας, τονίζουµε ότι το πεδίο συνεργασίας είναι
σχετικό και διαµορφώνεται από τις πιο πάνω διαφορές µεταξύ
των δύο χωρών. Δέον να ληφθούν εν προκειµένω υπ’ όψιν τα
πολύ σοβαρά προβλήµατα τα οποία ταλαιπωρούν το ελληνικό
δηµόσιο σύστηµα υγείας και συγκεκριµένα η υποστελέχωση, η
υποχρηµατοδότηση και η υπολειτουργία του. Ανεπαρκείς είναι
οι δαπάνες για τη δηµόσια υγεία, ανεπαρκής και η διαχείριση των
νοσοκοµειακών πόρων, αλλά και τεράστια τα κενά στην πρωτο-
βάθµια και δευτεροβάθµια φροντίδα. 

Στο άρθρο 6 του µνηµονίου ορίζεται µικτή επιτροπή, η οποία
θα εκπροσωπείται από ίσο αριθµό µελών για κάθε συµβαλλόµενο
κράτος για να παρακολουθεί την εφαρµογή των διατάξεων του
παρόντος µνηµονίου. Σε περίπτωση διαφωνιών δύναται να δια-
βουλεύεται και να τις επιλύει καταφεύγοντας στις αρµόδιες
αρχές των µερών. Ωστόσο υφίσταται ασάφεια στο πόσα µέλη θα
απαρτίζουν αυτές τις επιτροπές, ποια η αµοιβή τους και ποιο κον-
δύλιο θα επιβαρύνεται µε αυτές. 

Στο άρθρο 8, «Επίλυση διαφορών», αναφέρεται ότι οποιαδή-
ποτε διαφορά ως προς την εφαρµογή ή την ερµηνεία του παρόν-
τος θα επιλύεται φιλικά µε διαβουλεύσεις και διαπραγµατεύσεις
µέσω της διπλωµατικής οδού, κάτι που όλοι µας επιθυµούµε.
Ωστόσο, θεωρούµε ότι θα πρέπει να διατηρηθεί το δικαίωµα προ-
σφυγής σε οποιοδήποτε εθνικό ή διεθνές δικαστήριο ή τρίτο
µέρος για την επίλυση πιθανής διαφοράς ως έσχατο µέσο, για
το οποίο, βέβαια, θα πρέπει να καταβάλλεται κάθε δυνατή προ-
σπάθεια να αποφεύγεται. Ωστόσο ας διατηρηθεί ως δυνατότητα.

Στο άρθρο 12, «Εµπιστευτικότητα», ναι µεν ορίζεται ότι απα-
γορεύεται η κοινοποίηση προς τρίτους των πληροφοριών που
ανταλλάσσονται από τα µέρη, οι οποίες χαρακτηρίζονται αµοι-
βαίως ως εµπιστευτικές, αν δεν συναινέσει εγγράφως το αντι-
συµβαλλόµενο µέρος, αλλά λείπει η πρόβλεψη κυρώσεων σε
περίπτωση διαρροής τους.

Κύριε Πρόεδρε, κύριοι συνάδελφοι, σαφώς και το παρόν µνη-
µόνιο συνεργασίας µεταξύ Ελλάδας και Αιγύπτου είναι χρήσιµο.
Ωστόσο θα πρέπει να ληφθεί υπ’ όψιν, αφ’ ενός η διαφορά των
µεγεθών µεταξύ των δύο κρατών, αλλά και η υπολειτουργία του
ελληνικού συστήµατος δηµόσιας υγείας. Το ενδιαφέρον της Κυ-
βέρνησης για δηµόσια υγεία δεν µπορεί να εξαντλείται σε µνη-
µόνια συνεργασίας, που είναι ωφέλιµα και χρήσιµα µεν, αλλά
κατά τα άλλα έχουµε εγκαταλείψει το ΕΣΥ. Τα υπόλοιπα είναι
ενέργειες προς εντυπωσιασµό και µόνο ευχολόγια και δηµόσιες
σχέσεις χωρίς ουσιαστικό αποτέλεσµα και δεν συντελούν στην
επίλυση των χρόνιων προβληµάτων.

Για όλα, λοιπόν, όσα προαναφέραµε η Ελληνική Λύση θα ψη-
φίσει «παρών». 

Σας ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Ευχαριστούµε,
κυρία συνάδελφε.

Τον λόγο τώρα έχει από το Κοµµουνιστικό Κόµµα της Ελλάδας
ο κ. Λαµπρούλης.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ (ΣΤ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):
Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 

Το µνηµόνιο που συζητάµε, είναι µία από τις συµφωνίες - µνη-
µόνια που συγκαταλέγεται σε ένα ευρύτερο πακέτο -επιτρέψτε
µου τη λέξη- αντίστοιχων µνηµονίων συνεργασίας µεταξύ Ελλά-
δας και Αιγύπτου, που όπως αναφέρεται και στην εισηγητική έκ-
θεση του νοµοσχεδίου διέπεται, σε ό,τι αφορά στην Ελλάδα, από
τις αρχές και τη στρατηγική της Ευρωπαϊκής Ένωσης, µε στόχο
την αξιοποίηση της Ελλάδας, προφανώς, στο πλαίσιο της Ευρω-
παϊκής Ένωσης για να εξυπηρετήσει, φυσικά, κάτω από την οµ-
πρέλα των διακρατικών σχέσεων, τη διείσδυση σε µια περιοχή
µε µεγάλο γεωπολιτικό ενδιαφέρον και συµφέροντα που εξελίσ-
σονται και στη βάση των ανταγωνισµών µε τον πόλεµο και πάει
λέγοντας, εκ µέρους της Ευρωπαϊκής Ένωσης.

Έτσι, λοιπόν, και το συγκεκριµένο µνηµόνιο συνεργασίας
στους τοµείς της υγείας και του φαρµάκου, όπως ξεκάθαρα ανα-
φέρεται µέσα στο νοµοσχέδιο, διέπεται από το πλαίσιο εφαρµο-
γής της στρατηγικής της Ευρωπαϊκής Ένωσης, δηλαδή των
«βέλτιστων πρακτικών» της Ευρωπαϊκής Ένωσης, µία στρατηγική
που εφαρµόζεται στη χώρα µας, όπως φυσικά και στις άλλες
χώρες της Ευρωπαϊκής Ένωσης, από όλες τις κυβερνήσεις και
που στόχο έχει την ενίσχυση της ανταγωνιστικότητας και της
κερδοφορίας των επιχειρηµατικών οµίλων, την περαιτέρω ενί-
σχυση της εµπορευµατοποίησης του δηµόσιου συστήµατος
υγείας και, ταυτόχρονα, την αύξηση - ενίσχυση του ιδιωτικού επι-
χειρηµατικού τοµέα της υγείας και του φαρµάκου. Αυτή η πολι-
τική οδήγησε στην Ελλάδα δηµόσιες να είναι το πολύ το 60% των
δαπανών για την υγεία, ενώ ένα πολύ µεγάλο ποσοστό -35%- να
το πληρώνουν απευθείας τα νοικοκυριά βάζοντας βαθιά το χέρι
στην τσέπη για υπηρεσίες υγείας και φαρµάκου, µε το κράτος
να ξεφορτώνεται όλο και περισσότερο τις ευθύνες του για την
προστασία της υγείας του λαού. 

Να, λοιπόν, πως στο εµπορευµατοποιηµένο δηµόσιο σύστηµα
υγείας έχουν γίνει κανόνας οι τεράστιες ελλείψεις σε προσωπικό
και υποδοµές, η µείωση των µόνιµων εργαζοµένων κατά είκοσι
τρεις χιλιάδες σε µια δεκαετία, η υπερεντατικοποίηση της δου-
λειάς όσων απέµειναν στα δηµόσια νοσοκοµεία και ό,τι άλλο φυ-
σικά έχτισε η υποχρηµατοδότηση χρόνο µε τον χρόνο.

Τα ανωτέρω είναι το αποτέλεσµα ακριβώς της εξειδίκευσης
αυτής της στρατηγικής της Ευρωπαϊκής Ένωσης από τις εκά-
στοτε κυβερνήσεις για την υγεία όπου ξεχωρίζει, µεταξύ άλλων,
το πρόγραµµα «ΕU4Health 2021 - 2027», που ψηφίστηκε εν µέσω
πανδηµίας τον Mάρτη του 2021, όταν µετρούσαµε εκατόµβες νε-
κρών -όχι µόνο στην Ελλάδα βέβαια- και ψηφίστηκε από όλα τα
άλλα κόµµατα.

Είναι ένα πρόγραµµα που ψηφίστηκε και το οποίο προβλέπει
ενίσχυση των ιδιωτικοοικονοµικών κριτηρίων στη λειτουργία των
συστηµάτων υγείας, την παραπέρα µείωση του κόστους για το
κράτος, του όσο γίνεται πιο συρρικνωµένο ελάχιστο πακέτο πα-
ροχών για τον λαό, εδραίωση της διάλυσης της δηµόσιας πρω-
τοβάθµιας φροντίδας υγείας, µιας και συζητάµε ένα τοµέα αυτές
τις µέρες στις επιτροπές και θα έρθει από την επόµενη εβδοµάδα
και στην Ολοµέλεια, µε την πρόληψη να επαφίεται στην ατοµική
ευθύνη, δηλαδή στην τσέπη κάθε ασθενούς και µε τα κάθε λογής
ιδιωτικά διαγνωστικά να κάνουν πάρτι. 

Αντίστοιχα, η όποια χρηµατοδότηση, όπως για παράδειγµα το
πολυδιαφηµισµένο 1,5 δισεκατοµµύριο του Ταµείου Ανάκαµψης,
δεν κατευθύνεται για την κάλυψη των ιατροφαρµακευτικών αναγ-
κών του λαού, την πρόσληψη µόνιµου ιατρικού και νοσηλευτικού
προσωπικού. Αντίθετα, δίνεται ζεστό χρήµα σε επιχειρηµατικούς
οµίλους για την ψηφιακή µετάβαση, δηλαδή τους ψηφιακούς κό-
φτες, την ενεργειακή αναβάθµιση των νοσοκοµειακών µονάδων,
την ανακαίνιση των ΤΕΠ, καθώς αποτελούν βασικό πεδίο επιχει-

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΗ’ - 6 ΝΟΕΜΒΡΙΟΥ 2024 2243



ρηµατικής δράσης αυτοί οι τοµείς. 
Αυτή η στρατηγική εξειδικεύεται στη χώρα µας µε µεγάλη

σφοδρότητα τα τελευταία χρόνια από όλες τις κυβερνήσεις -Νέα
Δηµοκρατία, ΣΥΡΙΖΑ, ΠΑΣΟΚ-, δηµιουργώντας συνθήκες «κόλα-
σης» για ασθενείς και υγειονοµικούς, επιδεινώνοντας δραµατικά
τόσο την έκταση, όσο και τους όρους παροχής της ιατροφαρµα-
κευτικής περίθαλψης του λαού. Είναι µία επίθεση που σήµερα
κλιµακώνεται µε τα µέτρα που προωθεί φυσικά και η Κυβέρνηση
της Νέας Δηµοκρατίας. 

Αντίστοιχα, και στο ζήτηµα του φαρµάκου που αναφέρεται στο
µνηµόνιο συνεργασίας και στη βάση αυτής ακριβώς της στρατη-
γικής της Ευρωπαϊκής Ένωσης, θα έρθει να συµβάλει –θεω-
ρούµε- στο άνοιγµα νέων δρόµων, νέων αγορών -νέας αγοράς,
εν προκειµένω για την Αίγυπτο- για µπίζνες, µε στόχο τη διεύ-
ρυνση της κερδοφορίας των φαρµακοβιοµηχανιών, όχι µόνο των
ντόπιων, αλλά και των ευρωπαϊκών µονοπωλιακών οµίλων στο
φάρµακο. Την ίδια ώρα τµήµατα εργαζοµένων στη φαρµακοβιο-
µηχανία παλεύουν για συλλογικές συµβάσεις εργασίας. Αυτό το
ξέρετε πολύ καλά, για παράδειγµα στον όµιλο ΠΡΟΣΥΦΑΠΕ. 

Έτσι, λοιπόν, από αυτή τη συµφωνία -κύριε Πρόεδρε, κλείνω
µε αυτό- οι δύο λαοί µας δεν έχουν να ωφεληθούν τίποτα και γι’
αυτό εµείς καταψηφίζουµε το συγκεκριµένο µνηµόνιο. 

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Ευχαριστούµε,

κύριε συνάδελφε. 
Τον λόγο τώρα έχει ο ειδικός αγορητής από το ΠΑΣΟΚ - Κί-

νηµα Αλλαγής κ. Τσίµαρης. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΤΣΙΜΑΡΗΣ: Δεν θα µιλήσω. Θα πάρει τον λόγο ο

Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος µετά.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Οπότε περνάµε

στον εισηγητή από τον ΣΥΡΙΖΑ τον κ. Παναγιωτόπουλο. 
ΑΝΔΡΕΑΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ: Ούτε εγώ θα τοποθετηθώ,

κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Οπότε ο κ. Στεφα-

νάδης έχει τον λόγο. 
Ορίστε, κύριε συνάδελφε.
ΧΡΙΣΤΟΔΟΥΛΟΣ ΣΤΕΦΑΝΑΔΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρό-

εδρε. 
Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν υπάρχει αµ-

φιβολία ότι ο τοµέας υγείας είναι ίσως από τους πιο βασικούς
τοµείς της και της κοινωνίας και δικαίως η παρούσα ελληνική Κυ-
βέρνηση έχει δώσει µεγάλη προτεραιότητα. Απόδειξη είναι ότι
το Υπουργείο Υγείας, σε µια τεράστια προσπάθεια ανάταξης και
βελτίωσης του ΕΣΥ -µιας κατάκτησης, οφείλουµε να πούµε, του
ελληνικού λαού, αλλά οι εποχές αλλάζουν-, µε σειρά νοµοσχε-
δίων προσπαθεί επιτυχώς, κατά την άποψή µας, να το προσαρ-
µόσει στις ανάγκες της σύγχρονης κοινωνίας και της ιατρικής και
γενικά της υγείας του λαού. 

Αυτό το σχέδιο νόµου είναι ένα στοιχείο εξωστρέφειας, δη-
λαδή το Υπουργείο Υγείας -και η Κυβέρνηση- εστιάζει στο εσω-
τερικό, στο πεδίο, στην Ελλάδα µε όλες αυτές τις γεωγραφικές
ιδιαιτερότητες στα νησιά, στο ανατολικό Αιγαίο, για να δώσει
αυτή τη νέα ώθηση και λειτουργικότητα στο Εθνικό Σύστηµα
Υγείας. 

Παράλληλα, στο επίπεδο της εξωστρέφειας µε δράσεις όπως
είναι αυτή που συζητάµε σήµερα σε αυτό το µνηµόνιο συνεργα-
σίας, νοµίζω ότι επιτυγχάνει µία «εξαγωγή» της ελληνικής επι-
στήµης, της ελληνικής τεχνογνωσίας και εν τέλει της ελληνικής
πολιτικής στο διεθνές πεδίο και ειδικά στο ευαίσθητο πεδίο της
Ανατολικής Μεσογείου που ξέρουµε πόσο ταλανίζεται τώρα µε
την πολεµική αυτή δραστηριότητα. 

Με την Αίγυπτο, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µας συνδέουν
µακροχρόνιοι δεσµοί από χιλιάδες χρόνια πριν. Είναι µία περιοχή,
ένα έθνος το οποίο ήκµασε στο επίπεδο της επιστήµης, όπως και
η χώρα µας, µε ανταλλαγή φιλοσοφίας, τεχνολογίας, επιστήµης
γενικά. Στην παρούσα κατάσταση νοµίζω ότι αυτό το νοµοσχέδιο
προάγει αυτή τη σύσφιξη των σχέσεων µεταξύ των δύο ιστορι-
κών χωρών. Μπορεί να είναι µεγαλύτερη χώρα η Αίγυπτος, αλλά
δείχνει µια δραστηριότητα στον χώρο της υγείας µε την ανά-
πτυξη της φαρµακοβιοµηχανίας.

Παράλληλα, η Ελλάδα αντικειµενικά κατέχει µια πολύ εξέ-

χουσα θέση στο θέµα αυτό. Δηλαδή, η παραγωγή φαρµάκων, η
παραγωγή επιστήµης, τα ελληνικά πανεπιστήµια, τα οποία βρί-
σκονται σε ζηλευτή -θα έλεγα- θέση στους διεθνείς πίνακες κα-
τάταξης, νοµίζω ότι έχουν την υποχρέωση να εξαγάγουν αυτή τη
γνώση την οποία έχουν στο πεδίο στο οποίο αναφέρεται.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σε αυτό το νοµοσχέδιο, µε τα
δώδεκα άρθρα τα οποία αναπτύσσονται, παρουσιάζεται όλη η
φιλοσοφία αυτού του µνηµονίου και της συνεργασίας. 

Στο πρώτο άρθρο, βέβαια, µιλάει για τη διαχείριση αυτής της
σχέσης µεταξύ των δύο χωρών και των αµοιβαίων κανόνων συ-
νεργασίας και τονίζεται η λέξη «συνεργασία» αφού δεν υπάρχει
η πρόθεση δηµιουργίας κοινού έργου, εµπορικής σχέσης -το το-
νίζω αυτό- και τα σχετικά. Ούτε το ένα µέρος έχει το δικαίωµα ή
την εξουσία να λειτουργεί και να δρα για λογαριασµό του άλλου. 

Στο δεύτερο άρθρο πάλι µιλάει για τις γενικές αρχές συνερ-
γασίας. Υπογραµµίζει ότι τα δύο µέρη ενεργούν εντός του πε-
δίου των εθνικών νοµοθεσιών των κρατών και ειδικά η χώρα µας,
που είναι µέλος του πυρήνα της Ευρωπαϊκής Ένωσης, δεσµεύε-
ται και από τους γενικούς κανόνες της Ένωσης αυτής. 

Στο άρθρο 3 µιλάει για τα επίπεδα συνεργασίας, για την ανά-
πτυξη συστηµάτων υγείας µε την εφαρµογή νέων τεχνολογιών,
στην ανταλλαγή ειδικών για την ειδίκευση γιατρών και επαγγελ-
µατιών υγείας. 

Στο 4ο άρθρο µιλάει για τα µέσα συνεργασίας. Στα άρθρα 5
και 6 µιλάει για µεικτές επιτροπές οι οποίες θα διαχειρίζονται
αυτή τη διαχρονική συνεργασία και βέβαια τονίζεται εδώ πέρα
ότι δεν θα υπάρχει η δυνατότητα, σε περίπτωση διαφωνίας, προ-
σφυγής σε δικαστήρια ή οτιδήποτε άλλο, αλλά όλα θα λύνονται
σε ένα επίπεδο αµοιβαίας κατανόησης και διάθεσης συνεργα-
σίας. 

Θα ήθελα να πω τελειώνοντας, κύριε Πρόεδρε, κύριε Υπουργέ,
κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι νοµίζω ότι αυτό το νοµοσχέδιο
µόνο προσφέρει. Προσφέρει στη χώρα µας, προσφέρει στην ελ-
ληνική επιστήµη, προσφέρει στην ελληνική βιοµηχανία φαρµά-
κου και εξαγάγει µία τεχνογνωσία σε µια φίλη χώρα, η οποία
διαχρονικά -όπως είπα- µε την σχέση που έχει αναπτυχθεί µεταξύ
των δύο λαών νοµίζω µόνο θετικά µπορεί να προσφέρει στην ελ-
ληνική κοινωνία και στον Έλληνα πολίτη και καλώ να το ψηφί-
σετε.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Ευχαριστούµε,
κύριε συνάδελφε.

Τον λόγο τώρα έχει ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµά-
δας της Ελληνικής Λύσης κ. Κυριάκος Βελόπουλος.

Ορίστε, κύριε Πρόεδρε, έχετε τον λόγο.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Πρόεδρος της Ελληνικής

Λύσης): Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ένας διανοούµενος, ο LeRoy

Eims είχε πει ότι «ο ηγέτης είναι αυτός που βλέπει αυτά που δεν
βλέπουν οι άλλοι, που βλέπει µακρύτερα από τους άλλους και
που βλέπει πολύ πριν από τους άλλους». Ξεκινάω έτσι, γιατί απε-
δείχθη ότι στο ελληνικό Κοινοβούλιο οι περισσότεροι Πολιτικοί
Αρχηγοί δεν µπορούν να λέγονται ηγέτες. Γιατί το λέω αυτό;
Διότι όλα τα κόµµατα απέτυχαν να προβλέψουν ότι ποτέ στην
πολιτική δεν βάζεις «όλα τα αυγά σου σε ένα καλάθι». Και η Νέα
Δηµοκρατία και το ΠΑΣΟΚ και ο ΣΥΡΙΖΑ ήταν οπαδοί της Κάµαλα
Χάρις και των Δηµοκρατικών. Απέτυχαν οικτρά. Νίκησε ο Ντό-
ναλντ Τραµπ! 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Αυτό σηµαίνει ότι ή δεν ήθελαν να δουν τι έρχεται ή δεν αντι-

λήφθηκαν, αλλά το σηµαντικότερο, ότι είναι ανίκανοι να κυβερ-
νούν µια χώρα, αφού αποδίδουν όλες τις ελπίδες -φρούδες
αποδείχθηκαν- σε µία πλευρά. Πρέπει επίσης να πω ότι µιλάµε
για τρία κόµµατα που δεν ήθελαν να καταλάβουν τι σηµαίνει δη-
µοκρατικό κόµµα στις Ηνωµένες Πολιτείες. Θα παραθέσω σειρά
στοιχείων που αποδεικνύουν ότι γι’ αυτούς η ψευτοϊδεολογία
τους προηγείται από τα εθνικά θέµατα.

Ο Φίλιπ Γκόρντον, ο οποίος προαλείφονταν για Υπουργός Εξω-
τερικών των Ηνωµένων Πολιτειών από την Κάµαλα Χάρις, ζήτησε
διχοτόµηση της Κύπρου, έναν µήνα πριν τις εκλογές. Και τα τρία
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κόµµατα υπερασπίζονταν την κ. Κάµαλα Χάρις! Έγραψε βιβλίο
µε τίτλο «Κερδίζοντας την Τουρκία. Προκλητική η ανακήρυξη
ΑΟΖ από την Ελλάδα. Αναγνώριση µακεδονικής γλώσσας και µει-
ονότητας και µακεδονικού έθνους» και µας είπε ότι υπάρχει µα-
κεδονικό κράτος και εθνότητα. Αυτός θα γινόταν Υπουργός
Εξωτερικών της Κάµαλα Χάρις! Και οι κύριοι της Νέας Δηµοκρα-
τίας, του ΠΑΣΟΚ και του ΣΥΡΙΑΖΑ, η τρικοµµατική άτυπη κυβέρ-
νηση, συγκυβέρνηση, υποστήριζε αυτές τις αντεθνικές θέσεις
αυτού του αντεθνικού κόµµατος! Τι γίνεται τώρα, κύριοι των
τριών κοµµάτων, που όλα τα συστηµικά κόµµατα ήσασταν υπέρ
της µιας πλευράς; Τα βάλατε όλα τα λεφτά εκεί, στην Κάµαλα
Χάρις. Μόνο η Ελληνική Λύση και από τη Βουλή και από έξω σάς
έλεγε «µην επενδύετε στην Κάµαλα Χάρις, νικητής θα είναι ο
Ντόναλντ Τραµπ».

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Και το λέγαµε και επιµέναµε σε αυτό, γιατί έρχονται οι δυνά-

µεις του εθνοκεντρισµού, έρχονται οι δυνάµεις απέναντι στη λαί-
λαπα αυτού που εσείς θέλετε να κάνετε στη Νέα Δηµοκρατία,
στο ΠΑΣΟΚ και στον ΣΥΡΙΖΑ, να υποτάξετε κάθε αντίδραση,
κάθε φωνή λογικής, κάθε φωνή που σας µιλάει για παραδοσιακές
αρχές. Woke ατζέντα! Εδώ, λοιπόν, αποδεικνύεται κάτι: Η Ελλάς
έφτασε στο χείριστο σηµείο σήµερα, γιατί έχει αυτά τα κόµµατα
τα οποία την οδηγούν µαθηµατικά στην πλήρη εθνική απαξίωση
και στον γκρεµό! 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Και η µοναδική λύση πλέον, το µοναδικό κοινωνικό, λαϊκό πα-

τριωτικό κόµµα που ξέρει να βλέπει τι έρχεται και µπορεί να οδη-
γήσει τη χώρα έξω από το τούνελ, είναι ένα εδώ µέσα -θέλετε να
το καταλάβετε; Καλώς. Δεν θέλετε; Θα το καταλάβετε στις εκλο-
γές-, είναι η Ελληνική Λύση!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Και θα πω και κάτι στο ΠΑΣΟΚ, στη ΝΕΑ Δηµοκρατία και στον

ΣΥΡΙΖΑ. Θα σας πω τι έλεγε ο Αϊνστάιν: «Οι ευφυείς άνθρωποι
λύνουν τα προβλήµατα. Οι µεγαλοφυείς τα προβλέπουν». Εδώ,
λοιπόν, έχουµε το εξής γεγονός: Ούτε µεγαλοφυείς είστε ούτε
ευφυείς. Αυτή είναι η οικτρή πραγµατικότης για τη Νέα Δηµο-
κρατία. Από το πρωί βλέπω στα κανάλια να κλαίνε και βέβαια να
αρχίζουν να κάνουν και µικρές κυβιστήσεις τώρα. Κωλοτούµπες
τις λένε. Δηλαδή λέει ο άλλος «ναι, αλλά ξέρετε η Κάµαλα Χάρις
δεν έχασε εκεί, αλλά κέρδισε ο Τραµπ εκεί. Ψήφισαν αντι- Κά-
µαλα Χάρις, δεν ψήφισαν Τραµπ». Ό,τι και να λέτε, πλέον στον
πλανήτη ο αέρας του εθνοκεντρισµού και απέναντι στον γκλοµ-
παλισµό ο πατριωτισµός ήρθε. Τελεία και παύλα. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Και πάµε στο εξής αµίµητο του Πρωθυπουργού. Τελικά ήσα-

σταν, κύριοι της Νέας Δηµοκρατίας, κύριε Υπουργέ, στη σωστή
πλευρά της ιστορίας;. Δεν ήσασταν. Σας τα λέγαµε χρόνια, «Αυτή
δεν είναι η σωστή πλευρά της ιστορίας» σας λέγαµε. Και επειδή
λοιπόν δεν µπορείς να παίζεις µε την πατρίδα και µε τα παιδάκια
τα µικρά σε ηλικία και το µέλλον τους, θα σας πω µια λέξη. Κύριοι
της Νέας Δηµοκρατίας, αποτύχατε! Πάτε σε εκλογές τώρα, να
σωθεί ο τόπος!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Γιατί αυτά που έρχονται είναι χειρότερα από αυτά που κάνατε.

Κι εµείς το λέγαµε από την πρώτη στιγµή. Λέγαµε ότι αυτό που
αξίζει στην Ελλάδα είναι να επαναφέρουµε την Ελλάδα εκεί που
της αξίζει, να ξανακάνουµε περήφανους τους Έλληνες, να ξανα-
κάνουµε περήφανη τη νεολαία, να ξανακάνουµε περήφανο τον
λαό και µόνο η Ελληνική Λύση µπορεί να το κάνει αυτό. Δεν είναι
απλά υπόσχεση, είναι δέσµευση!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Λέγαµε -και εδώ αρχίζει το οξύµωρον και το αντιφατικόν- και

επιµένουµε σε αυτό, θα µειώσουµε τους φόρους, θα αυξήσουµε
τις θέσεις εργασίας µε καλούς µισθούς, θα τελειώσουµε τη woke
ατζέντα, την παρανόηση αυτή, θα επαναφέρουµε την Ελλάδα,
θα ξανακάνουµε τους Έλληνες και τις Ελληνίδες περήφανους.
Γιατί; Γιατί δεν είµαστε ούτε Νέα Δηµοκρατία, ούτε ΠΑΣΟΚ, ούτε
ΣΥΡΙΖΑ. Είµαστε η λύση και είστε το πρόβληµα!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Πάµε και στην υγεία. Πείτε µου, κύριε Υπουργέ Υγείας -για να

τελειώνει αυτή η ιστορία, έχω κουραστεί-, δείξτε µου µια χώρα

στον κόσµο που ο Πρωθυπουργός προµοτάρει self test του καρ-
κίνου του εντέρου, σε µισή ώρα βγαίνει ανακοίνωση του Υπουρ-
γείου Υγείας που τον «αδειάζει» και παραµένουν ο Υπουργός και
ο Πρωθυπουργός στις θέσεις τους. Πείτε µου µία χώρα σοβαρή!
Προµοτάρατε ένα self test - «µαϊµού», ένα self test που δεν κάνει
τη δουλειά που έλεγε ο Πρωθυπουργός. Τον στείλατε σε ένα
φαρµακείο και έκανε τον ντίλερ. Δηλαδή τώρα κοιτάξτε, θα το
πω. Ενοχλούνται κάποιοι εδώ µέσα γιατί κάνω εκποµπές µε πα-
ρουσίαση προϊόντων. Ο Άδωνις παρουσίασε ένα «µαϊµού» - self
test κι ακόµα να παραιτηθεί! Αν ήσασταν σοβαροί θα είχε παραι-
τηθεί και ο Πρωθυπουργός και ο Υπουργός αυτής της Κυβέρνη-
σης που κοροϊδεύετε τον ελληνικό λαό µε «µαϊµού»-self tests. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Πάµε στο άλλο, στο ότι φτιάξατε ένα κράτος - παρωδία. Δεν

θα πω τα γελοία που κάνετε στην οικονοµία. Θα πω ένα παρά-
δειγµα απλό, κύριε Υπουργέ. Το Σ.τ.Ε. αποφασίζει -κι έχουµε τον
κ. Μάντζο, ο οποίος ξέρει καλά νοµικά- ότι ένας νόµος είναι αν-
τισυνταγµατικός. Αυτό ισχύει όµως µόνο για αυτόν που προσέ-
φυγε. Δηλαδή ένας συνταξιούχος που πηγαίνει στο Σ.τ.Ε. και
δικαιώνεται για µία υπόθεσή του κερδίζει. Οι υπόλοιποι όµως που
έχουν το ίδιο πρόβληµα χάνουν. Αυτό είναι δικαιοσύνη; Αυτό
είναι Σύνταγµα; Αυτό είναι κράτος; Και το χειρότερο, αλά καρτ
οι κυβερνήσεις όποτε θέλουν αποδέχονται τις αποφάσεις του
Συµβουλίου Επικρατείας και όποτε θέλουν δεν τις αποδέχονται.
Εάν νοµίζετε ότι αυτό λέγεται κράτος κάνετε λάθος. Γι’ αυτό και
καταρρέει η Νέα Δηµοκρατία, καταρρέει και το πολιτικό σύ-
στηµα, γιατί φτιάξατε κράτος - παρωδία, κωµωδία, και όχι κράτος
ισχυρό, κραταιό.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Να σας πω και κάτι ακόµα. Σε ποια κυβέρνηση βγαίνει Υπουρ-

γός της, κύριε Υπουργέ και λέει «δεν είναι δίκαιο οι καταναλωτές
να επιδοτούν την παραγωγή πράσινης ενέργειας»; Δηλαδή τι µας
είπε ο κ. Σκυλακάκης; Ότι ο καταναλωτής που καταναλώνει ρεύµα
πληρώνει τον ολιγάρχη, πληρώνει τον πλούσιο, τον «καπιτα-
ληστή» -το «λη» µε «η»-, πληρώνει τον πλουτοκράτη, τα πλατιά
λαϊκά στρώµατα πληρώνουν µέσω του ρεύµατός τους. Το λέει ο
Υπουργός, ο καθ’ ύλην αρµόδιος! Πείτε µου τι κράτος είναι αυτό.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Βγαίνει ο κ. Αϊβαλιώτης, ο Γραµµατέας του Υπουργείου Ενέρ-

γειας, και µιλάει για ανάποδη ρευµατοκλοπή από τις ΑΠΕ, ότι δη-
λαδή κλέβουν οι ΑΠΕ ρεύµα από τον ελληνικό λαό. Και δεν
παραιτείται ο Υπουργός, κάθεται στην καρέκλα του σφηνωµένος,
γαντζωµένος σαν δηµόσιος υπάλληλος! Ακούστε, ο Υπουργός
δεν είναι ούτε δηµόσιος υπάλληλος και έχει ευθύνη, συγκεκρι-
µένη ευθύνη ενεργειών, πράξεων, δηλώσεων, απόψεων. 

Πάµε στο επόµενο. Κύριε Υπουργέ, ήσασταν στην παρέλαση
της Θεσσαλονίκης; Δεν µπορέσατε να είστε. Εν πάση περιπτώ-
σει. 

Πήγα, λοιπόν, στην παρέλαση της Θεσσαλονίκης. Ακούστε
κράτος που φτιάξαµε. Κι έχουµε παρευρισκόµενους εδώ και
στρατιωτικούς, αν δεν κάνω λάθος, και νέα παιδιά, και τους κα-
λωσορίζουµε. Καιγόταν το Παγγαίο έξι µέρες, κύριε Υπουργέ,
έξι µέρες ήταν η φωτιά στο Παγγαίο. Τα Καναντέρ ήταν στην πα-
ρέλαση! Δείτε κράτος, χαµογελάµε όλοι, γελάµε, είναι κατάντια
να καίγεται το Παγγαίο και τα Καναντέρ να κάνουν παρέλαση στη
Θεσσαλονίκη, δεκαπέντε λεπτά πτήσης! Είναι κράτος αυτό; 

Γι’ αυτό σας λέω ότι πηγαίνετε σαν τον Τιτανικό στο παγό-
βουνο. Πηγαίνετε την Ελλάδα στο παγόβουνο. Φτιάξατε ένα κρά-
τος δυστοπίας, ένα δυστοπικό κράτος. Πληρώνουµε φόρους
-ακούστε τώρα- για να µπορεί ο αστυνοµικός να πέφτει µε τη µη-
χανή του πάνω στον δασοπυροσβέστη, ο οποίος πέφτει στη
φωτιά για να σβήσει τη φωτιά. Έγιναν αυτά έξω από το Υπουρ-
γείο. Πείτε µου τώρα τι κράτος είναι αυτό και πώς µπορεί κά-
ποιος να το σεβαστεί. Κράτος - παρωδία!

Έρχεται η Ντόρα Μπακογιάννη µε δικό της twitt και πανηγυρί-
ζει διότι δώσατε 220 εκατοµµύρια από το Ταµείο Ανάκαµψης στα
Χανιά -εκλογική της περιφέρεια είναι, το αντιλαµβάνοµαι-, όταν
το ίδιο το ελληνικό κράτος έδωσε 200 εκατοµµύρια στον Ραχµί
Κοτς για να αλλάξει όλο τον στόλο του των ηλεκτρικών αυτοκι-
νήτων της «AVIS» στην Ελλάδα. Δηλαδή δίνουµε 220 εκατοµµύ-
ρια στα Χανιά, στον Νοµό Χανίων και 200 εκατοµµύρια στον
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Ραχµί Κοτς! Είναι κράτος αυτό; Όχι. Αυτό είναι ένα κράτος - λά-
φυρο, λεηλατηµένο από τους χρυσοκάνθαρους, από τους ολι-
γάρχες, τους «καπιτα-ληστές». 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Ακούστε τώρα τι άλλο κάνετε. Ισοπεδώνετε κάθε λογική. Βλέ-

πετε ότι ανατρέπει ο Τραµπ όλα αυτά που επιβάλλετε εσείς µαζί,
Νέα Δηµοκρατία, ΠΑΣΟΚ και ΣΥΡΙΖΑ, τη woke ατζέντα. Φέρατε
γάµο οµοφυλοφίλων, φέρατε ένα σωρό ανοησίες εδώ µέσα, σε-
ξουαλική οµοφυλοφιλική διαπαιδαγώγηση. 

Και, ακούστε, διαβάζω ένα e-mail ενός διευθυντού σχολείου:
«Τη Δευτέρα 14 Οκτωβρίου θα υλοποιηθεί το πιλοτικό πρό-
γραµµα του Υπουργείου Δικαιοσύνης». Και ρωτώ εγώ τον κύριο
Υπουργό: Τι σχέση έχει το Υπουργείο Δικαιοσύνης µε το πιλοτικό
πρόγραµµα «Ανθρώπινα Δικαιώµατα». Τα παιδιά Α’, Β’, Γ’ τάξεων
από 9.00’ έως 10.30’ θα λάβουν µέρος στο «ουράνιο τόξο»; Δεν
είναι για τη δικαιοσύνη αυτό, όχι. Δεν είναι για τα ανθρώπινα δι-
καιώµατα, κύριοι συνάδελφοι της Νέας Δηµοκρατίας, «ουράνιο
τόξο». Και «τα παιδιά της ΣΤ’, Ε’ και Δ’ τάξεων δηµοτικού θα εν-
ταχθούν στη διαφορετικότητα». Η διαφορετικότητα, δηλαδή ο
Μήτσος µε τον Κίτσο. 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Η’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΒΙΛΙΑΡΔΟΣ)

Διαφορετικότητα για εµάς είναι άλλο πράγµα. Δεν µπορεί µια
µικρή µειονότητα να επιβάλλεται στην πλειοψηφία των Ελλήνων,
στη λογική τους. Διαφορετικότητα ξέρετε τι είναι; Ο φτωχός Έλ-
ληνας, ο φτωχός πατέρας του µικρού παιδιού, να µπορεί να ταΐ-
σει το παιδί του, να µπορεί του πάρει µπουφάν, να µπορεί του
πάρει φαγητό, να µπορεί να του δώσει φροντιστήριο. Αυτή είναι
η διαφορετικότητα µεταξύ φτωχών και πλουσίων. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Γι’ αυτό και λέω για µας δεν υπάρχει Αριστερά και Δεξιά µε

την έννοια που κάποιοι θέλουν να την τοποθετήσουν εδώ µέσα.
Αν Αριστερά είναι ο ΣΥΡΙΖΑ, τότε τι να πει το ΚΚΕ, για να µιλάµε
σοβαρά εδώ µέσα; Αριστερά και Δεξιά όταν πεινάει ο άλλος είτε
αριστερός είναι είτε δεξιός ίδια είναι η πείνα, ίδιος είναι ο πόνος,
ίδια είναι η αγωνία!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Για όλα αυτά λοιπόν, εµείς το λέµε, το υποσχόµαστε -γιατί πιέ-

ζει ο χρόνος- θα το κάνουµε πράξη. Με την ψήφο του ελληνικού
λαού θα τελειώσουµε τη woke ατζέντα, θα τελειώσουµε τον πλη-
θωρισµό και την ακρίβεια, θα δώσουµε καλούς µισθούς, θα στα-
µατήσουµε την εισβολή των λαθροµεταναστών και τα επιδόµατα,
θα κλείσουµε τις ΜΚΟ, θα ξαναφέρουµε στον Έλληνα το χαµό-
γελο, θα ξανακάνουµε τους Έλληνες περήφανους! Θα ξανακά-
νουµε την Ελλάδα περήφανη! Αυτή είναι η υποχρέωσή µας και
αυτό θα υλοποιήσουµε. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Δεν µπορείτε να αξιώσετε τα αυτονόητα. Ήρθε ο Γερµανός

Πρόεδρος εδώ. Δεν ήµουν την προηγούµενη εβδοµάδα, θα
αναγκαστώ να το πω τώρα και θα δω πόσοι από εσάς πραγµατικά
είστε µε τον Έλληνα και την Ελλάδα και πόσοι είστε δούλοι ενός
συστήµατος είτε µικροκοµµατικού είτε αντεθνικού, το λέω µετά
παρρησίας. Δεν µπορείτε να αξιώσετε τις γερµανικές επανορθώ-
σεις, αποζηµιώσεις, κατοχικό δάνειο. 

Ξέρετε γιατί; Θα σας στο πω τώρα. Γιατί όλοι οι δωσίλογοι
πήγαν και έγιναν κοµµάτι και γρανάζι της εξουσίας µετά το 1945-
1949. Θέλετε παραδείγµατα; Ο Κοτζαµάνης, τον θυµάστε τον Κο-
τζαµάνη; Εσείς τον θυµάστε φαντάζοµαι, γελάτε. Ο οποίος
καταδικάστηκε από το δικαστήριο ως δωσίλογος σε θάνατο και
µετά τον αθώωσε ποιος; Ο Πλαστήρας διά νόµου. Ποιος υπέ-
γραψε την πλήρη αθώωση του µακαρίτη Κοτζαµάνη; Ο πατέρας
του Κυριάκου Μητσοτάκη! Υπογραφή δική του έχει από κάτω,
ναι ή όχι; Πώς θα ζητήσετε επανορθώσεις; Για να µαθαίνουν τα
παιδιά ιστορία και να ξέρουν και οι στρατιωτικοί µας γιατί τους
έχουν µε 1000 ευρώ τον µήνα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Κύριε Πρόεδρε, µου
επιτρέπετε να αναγγείλω τα παιδιά;

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Πρόεδρος της Ελληνικής Λύσης):
Ναι, κύριε Πρόεδρε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρα-

κολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως συµ-
µετείχαν στο εκπαιδευτικό πρόγραµµα «Εργαστήρι Δηµοκρατίας»
που οργανώνει το Ίδρυµα της Βουλής δεκαπέντε µαθήτριες και
µαθητές και τρεις εκπαιδευτικοί συνοδοί από το 4ο Δηµοτικό Σχο-
λείο Αγίων Αναργύρων. 

Η Βουλή σάς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Επίσης γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρα-
κολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξε-
ναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας «Ελευθέριος Βενιζέλος» και
ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργά-
νωσης και λειτουργίας της Βουλής οκτώ αξιωµατικοί από τη 10η

εκπαιδευτική σειρά του Σχολείου Εκπαίδευσης Ειδικών Νοµικών
Συµβούλων της Σχολής Νοµικού Σώµατος Ενόπλων Δυνάµεων συ-
νοδευόµενοι από τον Διοικητή της σχολής Συνταγµατάρχη Κοµ-
πογιάννη Γεώργιο και τον Διευθυντή Σπουδών Ταγµατάρχη Μπίσια
Βασίλειο. 

Η Βουλή σάς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Κύριε Πρόεδρε, ευχαριστώ πολύ, έχετε τον λόγο.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Πρόεδρος της Ελληνικής Λύσης):

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Θα ήθελα λοιπόν, επειδή επικαλείστε συνεχώς ως αδύναµοι, µε

βάση τα λόγια του Θουκυδίδη, το Διεθνές Δίκαιο, κύριοι της Νέας
Δηµοκρατίας, του ΠΑΣΟΚ και του ΣΥΡΙΖΑ, να σας υπενθυµίσω ένα
ιστορικό γεγονός, που αποδεικνύει ότι ουδέποτε υπήρξε το Διε-
θνές Δίκαιο. Εδώ ισχύει ο νόµος του ισχυρού από την εποχή των
σπηλαίων και το ξέρουν καλά οι στρατιωτικοί µας. 

Θυµάστε το 1923 τι είχε γίνει στην Ελλάδα; Λίγοι θυµούνται,
γιατί λίγοι ξέρουν ιστορία. Θα σας πω εγώ τι έγινε. Ο Μουσολίνι
βοµβάρδισε την Κέρκυρα. Ξέρετε γιατί; Να σας πω τώρα εγώ. Είχε
γίνει ένα επεισόδιο, κύριε Μάντζο, στην Αλβανία και σκοτώθηκαν
τρεις-τέσσερις Ιταλοί. Τα φόρτωσε ο Μουσολίνι επίτηδες στην Ελ-
λάδα. Και επειδή ζητούσε 50 εκατοµµύρια λιρέτες ως αποζηµίωση
από την τότε κυβέρνηση, η οποία αρνήθηκε να τα πληρώσει, γιατί
µετά τη Μικρασιατική Καταστροφή δεν υπήρχε ούτε µια δραχ-
µούλα στα ταµεία, είπαν «δεν µπορούµε να τα δώσουµε, δεν
έχουµε καµµία σχέση, δεν σκοτώσαµε κανέναν», ο Μουσολίνι, λοι-
πόν, για να εκδικηθεί την Ελλάδα τη βοµβάρδισε. Και τι έκαναν οι
Έλληνες; Προσέφυγαν στο Διεθνές Δίκαιο. Πήγαν στην Κοινωνία
των Εθνών, στον σηµερινό ΟΗΕ. Τι απεφάνθη η Κοινωνία των
Εθνών τότε, κύριε συνάδελφε; Να σας πω εγώ. Επειδή η Ιταλία µε
τις δυνάµεις Αντάντ, δικαίωσαν την Ιταλία. Και πληρώσαµε 50 εκα-
τοµµύρια, και βοµβαρδίστηκε η Κέρκυρα, και ακόµα περιµένουµε
το Διεθνές Δίκαιο! Δεν υπάρχει Διεθνές Δίκαιο! Υπάρχει ισχυρή
βούληση, ισχυρή Ελλάδα, ισχυρός στρατός, καταλάβετέ το!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Είναι πολλά τα ιστορικά παραδείγµατα που θα µπορούσα να πα-

ραθέσω. Δίπλα µας είναι η Κύπρος, η αδελφή µας. Η µισή είναι
κατεχόµενη. 

Εν πάση περιπτώσει, επειδή µιλάω λοιπόν για το κατοχικό δά-
νειο, θα κάνει µια πρόταση η Ελληνική Λύση. Ακούστε κράτος,
έχουν δικαιωθεί οι συγγενείς -επί ΠΑΣΟΚ έγινε αυτό και µπράβο
τους- που ζήτησαν αποζηµιώσεις στο Δίστοµο κ.λπ.. Τι έκανε το
φοβικό ελληνικό κράτος, για να µην δικαιώσει τους συγγενείς; Με
νόµο -ακούστε- τους απαγορεύει, αν ο Υπουργός Δικαιοσύνης δεν
φέρει το θέµα για αποζηµίωση, να αποζηµιωθούν. Και τι έκαναν οι
άνθρωποι; Πήγαν στην Ιταλία. 

Τι κάνει η Ελληνική Λύση; Καταθέτουµε πρόταση νόµου και να
δω πόσοι θα υπογράψουν αυτή την πρόταση νόµου. Για να γίνει
αναγκαστική εκτέλεση απόφασης ελληνικών δικαστηρίων κατά αλ-
λοδαπού δηµοσίου απαιτείται άδεια του Υπουργού Δικαιοσύνης,
παιδιά -το καταλαβαίνουµε;- του αιρετού. Στους δικαιωθέντες λοι-
πόν από τα ελληνικά δικαστήρια για το Δίστοµο δεν δόθηκε ποτέ
αυτή η άδεια από κανένα κυβερνητικό κόµµα και αναγκάστηκαν οι
άνθρωποι να πάνε στην ιταλική δικαιοσύνη για να δικαιωθούν.
Αυτός ο νόµος λοιπόν καταργεί ουσιαστικά και τροποποιεί το
άρθρο 923 του Κώδικα Πολιτικής Δικονοµίας. Θα µπορούν οι Έλ-
ληνες να διεκδικούν αποζηµιώσεις, επανορθώσεις από τους Γερ-
µανούς ναζί στην Ελλάδα και όχι στην Ιταλία! Το καταθέτω στα
Πρακτικά.

2246 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



(Στο σηµείο αυτό ο Πρόεδρος της Ελληνικής Λύσης κ. Κυριάκος
Βελόπουλος καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγ-
γραφο, το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας
της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Να δω πόσοι θα υπογράψουν την πρόταση νόµου. Γιατί αυτή

είναι η διαφορά της Ελληνικής Λύσης. Όχι θεωρία, πράξεις, όχι
λόγια, πράξεις! Πράξεις θα πράξουµε και όταν κυβερνήσουµε την
Ελλάδα θα αναγεννήσουµε επιτέλους! 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Το λέµε εδώ και χρόνια, κύριε Μάντζο, γιατί είστε από τους

πλέον συµπαθείς στο ΠΑΣΟΚ, εγώ θα το πω, σε αντίθεση µε τον
Πρόεδρό σας, ο οποίος όπου βρεθεί και όπου σταθεί τα έχει µε
την Ελληνική Λύση. Αντιλαµβάνοµαι γιατί. Ακούει στο σβέρκο του
την αναπνοή µας. Μόνο που έχει χάσει ένα ηµίχρονο. Είµαστε
µπροστά από εσάς! Δεν είµαστε πίσω, αλλά µπροστά! Αφήστε τις
δηµοσκοπήσεις. Οι δηµοσκοπήσεις έλεγαν θα βγει η Κάµαλα
Χάρις και βγήκε ο Τραµπ.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Και πάµε στην ουσία. Χθες ο κ. Άδωνις Γεωργιάδης πέταξε και

την τελευταία µάσκα ρε, παιδί µου, το τελευταίο φύλλο συκής. Τι
είπε στο ΠΑΣΟΚ; «Σοβαρευτείτε για να συγκυβερνήσουµε πάλι».

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΝΤΖΟΣ: Μην ανησυχείτε.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Πρόεδρος της Ελληνικής Λύσης):

Κύριε Μάντζο, είστε νέος εσείς εδώ. Επιτρέψτε µου, επειδή σας
συµπαθώ. Όταν µιλάει ο λαγός της Νέας Δηµοκρατίας κάτι ξέρει
παραπάνω από τον Μάντζο. Και ο καλύτερος λαγός της Νέας
Δηµοκρατίας για αυτά που έρχονται είναι ο Άδωνις Γεωργιάδης.
Λαγός τη φτέρη έσειε, κακό της κεφαλής του. Για τον λαγό τα
λέω.

Λέω λοιπόν αφού σας κάλεσε να συγκυβερνήσετε και έχει βρει
το δεκανίκι του ήδη, εγώ θα σας αποδείξω γιατί είστε δεκανίκι.
Εµείς δεν κατηγορούµε κανέναν χωρίς λόγο, έτσι απλά, όπως
κάνει ο κ. Ανδρουλάκης. Ασχολείται µε το επάγγελµά µου και
ακόµα ρωτώ τι δουλειά κάνει ο άνθρωπος. Δηλαδή ενοχλείται µε
το ότι δουλεύει ένας Πρόεδρος κόµµατος, όποια και αν είναι η
εργασία του, αλλά δεν ενοχλείται ότι δεν δουλεύει αυτός και
ήταν παιδί του κοµµατικού σωλήνα. 

Πάµε στην ουσία όµως της πολιτικής. Τι υπέγραψε το ΠΑΣΟΚ;
Έχω εδώ τη λίστα. Από τα εκατόν εννέα νοµοσχέδια το ΠΑΣΟΚ
ψήφισε «ναι» στα πενήντα, παρακαλώ. η Νέα Δηµοκρατία έφερε
εκατόν εννέα νοµοσχέδια και τα πενήντα τα ψήφισε το ΠΑΣΟΚ,
που συγκυβερνά ατύπως. Το καταθέτω στα Πρακτικά.

(Στο σηµείο αυτό ο Πρόεδρος της Ελληνικής Λύσης κ. Κυριά-
κος Βελόπουλος καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν
έγγραφο, το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµα-
τείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Να πω λοιπόν µερικά από τα νοµοσχέδια αυτά, για να µη λέει
ο κ. Ανδρουλάκης ό,τι θέλει, γιατί πραγµατικά µόνο µε στοιχεία
µπορείς να µιλάς. Έχει µάθει ένα θέµα, ΑΔΑΕ. Εδώ φαίνεται
πόσο αδαής είναι, γιατί ούτε ο Πρόεδρος άλλαξε και οι περισσό-
τεροι εκεί µέσα της ΑΔΑΕ είναι ΠΑΣΟΚ και ΣΥΡΙΖΑ, διορισµένοι
από αυτούς. Και περίµενε το ΠΑΣΟΚ να διατηρήσει η Ελληνική
Λύση τους ΠΑΣΟΚ, τους καλοαναθρεµµένους! Όχι, όπου υπάρ-
χουν άνθρωποι οι οποίοι έχουν τελειώσει οι θητείες τους θα αλ-
λάζουν.

Πάµε στην ουσία. Λοιπόν, πρόσφυγες: «Ναι» πολιτικό άσυλο,
για COVID «ναι» σε όλα, για ΑΟΖ µε Ιταλία «ναι», για ΑΟΖ µε Αίγυ-
πτο «ναι», «ΕΛΛΗΝΙΚΟΣ ΧΡΥΣΟΣ» «ναι», Ελληνικό - Άγιος Κοσµάς
«ναι», νοµοσχέδιο για COVID - 2 «ναι», ψηφιακό πιστοποιητικό
«ναι», µνηµόνιο Ελλάδας – Βουλγαρίας – Τσεχίας κ.λπ. «ναι», Διε-
θνές Κέντρο Μεταναστευτικής Πολιτικής «ναι». Όλα αυτά τα ψή-
φισε το ΠΑΣΟΚ και πολλά περισσότερα. Μην µιλάει, λοιπόν, το
ΠΑΣΟΚ στο σπίτι του κρεµασµένου για σκοινί. 

Συγκυβερνάτε ατύπως. Οι µισοί του ΠΑΣΟΚ είναι το 25% - 50%
εδώ και το άλλο 50% στο ΣΥΡΙΖΑ. Οριζόντιο είναι το ΠΑΣΟΚ. Γι’
αυτό αυτή τη νοοτροπία την κακή, τη νοοτροπία που δείχνει ότι
οδηγούµαστε σε µια χώρα όπου δεν θα υπάρχει αντίπαλη φωνή,
µόνο ένας µπορεί να τη σπάσει, ο κυρίαρχος ελληνικός λαός µαζί
µε την Ελληνική Λύση. Και θα το σπάσουµε µαζί. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)

Και το κυριότερο, κύριε Μάντζο. Πείτε στον κ. Ανδρουλάκη ότι
οι διαφορές µας µε την Τουρκία δεν είναι οι θαλάσσιες ζώνες.
Μην το ξανακάνει αυτό. Γιατί λέει ό,τι λέει ο Μητσοτάκης. Αυτά
λέει. Θαλάσσιες ζώνες. Και επίσης, να πω σε όλους τους πολιτι-
κούς Αρχηγούς ότι την ΑΟΖ δεν τη συζητάς µε την Τουρκία. Η
ανακήρυξη της ΑΟΖ είναι µονοµερές δικαίωµα. Ο κ. Ανδρουλά-
κης είπε να συζητήσουµε µε την Τουρκία. Πολλοί τα λένε αυτά.
Γιατί; Δεν συζητάς τα κυριαρχικά σου δικαιώµατα και την κυριαρ-
χία σου µε κανέναν. Κάντε του σεµινάρια γεωστρατηγικής γεω-
πολιτικής. Τα χρειάζεται, πιστέψτε µε. Με καλή διάθεση το λέω,
γιατί θέλετε να κυβερνήσετε. Δεν θα προλάβετε, διότι στη
στροφή θα σας περάσει η Ελληνική Λύση. Σας το λέω!

Και τελειώνουµε µε το αυτονόητο. 
Κύριε Υπουργέ, ο κ. Μητσοτάκης επιµένει -το λέω ευθέως- να

συζητάει το θέµα της ΑΟΖ. Πείτε του ότι δεν είναι διµερές το
θέµα της ΑΟΖ, είναι µονοµερές. 

Και από την άλλη, το ψευτοδίληµµα «Τι θέλετε; Πόλεµο;»,
κύριε Βαρτζόπουλε, είναι ένα δίληµµα, που µόνο οι ηττοπαθείς,
µόνο οι δειλοί, θέτουν σε έναν λαό. Δεν υπάρχει εδώ «θέλετε πό-
λεµο ή µοιράζουµε». Υπάρχει «προετοιµάζοµαι για πόλεµο και
επιβάλλω τα κυριαρχικά µου δικαιώµατα είτε έτσι είτε αλλιώς»
Δεν γίνεται! 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Εδώ επιτρέψατε στον Ράµα να λέει ότι η Βόρειος Ήπειρος

είναι τελειωµένος, ψεύτικος όρος. Πώς το είπε ακριβώς; «Είναι
ένας νεκρός όρος η Βόρειος Ήπειρος». Και δεν έβγαλε ανακοί-
νωση κανένα κόµµα σας. Αλλά, βέβαια, όταν για εσάς είναι ζων-
τανός όρος «Βόρεια Ψευτο-Μακεδονία», η Βόρειος Ήπειρος δεν
είναι ζωντανός όρος. Για να καταλάβει ο ελληνικός λαός την ποι-
οτική µας διαφορά. Διότι, τρία κόµµατα στη συσκευασία του ενός
είστε. Τρία κόµµατα σε συσκευασία του ενός! Και από το «Μολών
λαβέ» φτάσαµε στο «Μολών λαγέ», για να ξέρουµε τι λέµε.

Επειδή κούρασα τον κόσµο, κλείνω µε κάτι απλό. 
Κύριοι συνάδελφοι, µε βάση τις δικές σας δηµοσκοπήσεις, τις

δηµοσκοπήσεις τις συστηµικές, οι οποίες απέτυχαν όλες: Πρώτο
κόµµα σε ανθρώπους που δεν έχουν χρήµατα -πρώτο κόµµα-
είναι η Ελληνική Λύση. Πρώτο κόµµα σε ανθρώπους που δεν τα
βγάζουν πέρα -στις δικές σας δηµοσκοπήσεις, δεν λέµε στις
δικές µας εµείς- πρώτο κόµµα στους φτωχούς Έλληνες. Εγώ
κάνω µία παρατήρηση και είναι, φαντάζοµαι, παρατήρηση που
συµφωνούµε όλοι: Δεν αξίζει η φτώχεια στους Έλληνες. Δεν αξί-
ζει η επαιτεία στους Έλληνες. 

Εµείς τους Έλληνες θα τους κάνουµε ευκατάστατους και πε-
ρήφανους και κάνω µια έκκληση σε όλους τους Βουλευτές όλων
των κοµµάτων, να συνασπιστούµε απέναντι στην αντιλαϊκή, απέ-
ναντι στην απάνθρωπη πολιτική της Νέας Δηµοκρατίας. Έρχον-
ται εκλογές σύντοµα και φαίνεται. Να συνασπιστούν τα
πατριωτικά κόµµατα, να συνασπιστούν οι πατριώτες ψηφοφόροι
απέναντι στο κύµα που έρχεται, το κύµα που είναι µπροστά. Ποιο
είναι το κύµα; Του πατριωτισµού απέναντι στον γκλοµπαλισµό.
Να ενωθούν οι υγιείς δυνάµεις του πατριωτισµού, γιατί οι άλλοι
έχουν ενωθεί -δεν το βλέπετε ότι έχουν ενωθεί, δεν το βλέπετε
µπροστά σας. Η «ΕΛ», λοιπόν, αγκαλιάζει όλους τους Έλληνες
πατριώτες ψηφοφόρους, όλους τους Έλληνες. Η «ΕΛ» θα είναι
πάντα δίπλα στον φτωχό εργαζόµενο -και όταν λέω «ΕΛ», ανα-
φέροµαι στην Ελληνική Λύση, το έκανα συντοµία- τον κάθε Έλ-
ληνα ξεχωριστά. 

Εµείς δεν ψηφίσαµε Χρηµατιστήριο Ενέργειας, όπως τα τρία
κόµµατα ούτε ψηφίσαµε παρόχους ενέργειας ούτε funds. Αυτά
τα ψήφισαν ΠΑΣΟΚ, Νέα Δηµοκρατία και ΣΥΡΙΖΑ που θέλουν
τους Έλληνες φτωχούς. Η Ελληνική Λύση είναι εδώ. Θα είναι
εδώ, δίπλα στον φτωχό. Η Ελληνική Λύση θα είναι εδώ δίπλα
στους Έλληνες.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Η Ελληνική Λύση θα είναι εδώ για όλη την Ελλάδα, για όλους

τους Έλληνες. Είµαστε το κόµµα της ελπίδας. Είµαστε το κόµµα
των φτωχών. Θα ξανακάνουµε την Ελλάδα και τους Έλληνες πε-
ρήφανους. Θέλουν δεν θέλουν κάποιοι. Ο αγώνας συνεχίζεται
και θα δικαιωθούµε. 

Σας ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Ευχαριστούµε πολύ
τον Πρόεδρο της Ελληνικής Λύσης.

Θα συνεχίσουµε µε τους Κοινοβουλευτικούς Εκπροσώπους,
αντίστροφα, ξεκινώντας από τον κ. Ιωάννη Κόντη, Κοινοβουλευ-
τικό Εκπρόσωπο των Σπαρτιατών.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΒΑΡΤΖΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Υγείας): Κύριε
Πρόεδρε, µπορώ να κάνω µια µικρή παρέµβαση, παρακαλώ, πριν
αποχωρήσει ο κύριος Πρόεδρος;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Κύριε Κόντη, µισό
λεπτό παρακαλώ να δώσω τον λόγο στον κύριο Υφυπουργό για
να κάνει µια µικρή παρέµβαση. 

Ορίστε, κύριε Υφυπουργέ, έχετε τον λόγο.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΒΑΡΤΖΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Υγείας): Κύριε

Πρόεδρε, παρακαλώ πριν αποχωρήσετε, θα ήθελα να κάνω κά-
ποιες διευκρινίσεις και ευχαριστώ για τη διάθεσή σας να τις
ακούσετε.

Ήθελα απλώς να διευκρινίσω ότι ουδέποτε υπήρξε καµµία δή-
λωσις ή πολλώ δε µάλλον πράξις οιουδήποτε µέλους της ελλη-
νικής Κυβερνήσεως ή της διοικήσεως που να δείχνει προτίµηση
προς ένα ή άλλο κόµµα ή προς έναν ή άλλον υποψήφιο στις αµε-
ρικανικές εθνικές εκλογές. Και όλοι µας πρέπει να είµαστε από-
λυτα βέβαιοι ότι οι σχέσεις µε τις Ηνωµένες Πολιτείες θα
συνεχίσουν να είναι στο άριστο επίπεδο που υπήρξαν πάντοτε. 

Θέλω, επίσης, να διευκρινίσω ότι όσον αφορά τις προληπτικές
εξετάσεις, είναι απόλυτα τεκµηριωµένες επιστηµονικά και δεν
υπάρχει καµµία επ’ αυτού αµφιβολία. Ο ελληνικός λαός θα πρέ-
πει να κάνει και τις προληπτικές εξετάσεις για τον καρκίνο του
µαστού και τις προληπτικές εξετάσεις για τον καρκίνο του πα-
χέος εντέρου, έτσι ακριβώς όπως έχουν ανακοινωθεί και όπως
έχουν γίνει γνωστές στον λαό. Παρακαλώ, λοιπόν, να µην υπάρ-
ξει καµµία απολύτως αγωνία του λαού επ’ αυτού.

Κύριε Πρόεδρε, όσον αφορά το κατοχικό δάνειο και όσον
αφορά τις αποζηµιώσεις, τίθενται και ετίθεντο και θα τίθενται
στην γερµανική ηγεσία, όπως έγινε και στην πρόσφατη επίσκεψη
του Γερµανού Προέδρου εδώ, µε σαφήνεια και αποφασιστικό-
τητα από την ελληνική πλευρά.

Τώρα, όσον αφορά την αποστροφή του λόγου του Υπουργού
µου -και το λέω γιατί ήµουν και εγώ παρών χθες, σε µια προσφώ-
νηση του εισηγητού του ΠΑΣΟΚ- σας λέω ότι εκείνο το οποίο
ήθελε να πει ο Υπουργός και το διασαφήνισε, ήταν ότι χρειαζό-
µαστε µία σοβαρή αντιπολίτευση. Όσον αφορά τώρα «µε το
ποιον θα συγκυβερνήσετε» σας λέω ότι δεν υπάρχει καµµία απο-
λύτως αγωνία και δεν πρέπει να υπάρχει, γιατί δεν θα χρειαστεί
να συγκυβερνήσουµε µε κανέναν. Θα κερδίζουµε συνεχώς τις
εκλογές µόνοι µας, όπως το κάνουµε συνήθως τις τελευταίες τε-
τραετίες.

Κύριε Πρόεδρε, σας παρακαλώ! ‘Όσον αφορά τα εθνικά θέ-
µατα και τη στάση της ελληνικής Κυβερνήσεως και όσον αφορά
τις θαλάσσιες ζώνες και οτιδήποτε άλλο, σας παρακαλώ, υπό την
εξής έννοια: Είναι απόλυτα σαφές ότι κανείς δεν µπορεί να αµ-
φισβητήσει από την ελληνική κεντροδεξιά, που εκφράζεται απο-
λύτως και καθοριστικώς µόνον από τη Νέα Δηµοκρατία, ότι είναι
το κόµµα το οποίο στηρίζει, εγκολπώνει και ενσωµατώνει τα
εθνικά ιδεώδη κατά τον απόλυτο πλέον πιστό και πλέον δεδικαιω-
µένο τρόπο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Ευχαριστούµε πολύ
τον κύριο Υφυπουργό.

Κύριε Πρόεδρε, έχετε ζητήσει παρέµβαση.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Πρόεδρος της Ελληνικής

Λύσης): Ένα λεπτό µόνο, όχι παραπάνω.
Εγώ να πιστέψω αυτό που µου λέτε, ότι δεν είχατε προτίµηση

για κανένα κόµµα στις Ηνωµένες Πολιτείες. Το πιστεύω, γιατί
θεωρώ ότι είστε σοβαρός άνθρωπος. Τότε η ατζέντα σας γιατί
είναι η ίδια µε αυτούς; 

Γελάτε. Τί να σας κάνω; Γελάτε µε τα χάλια σας, όχι µε τα δικά
µας.

Δεύτερον, πρόταση νόµου θα συνυπογράψετε; Αφήστε τα
υπόλοιπα. Έφερα µία πρόταση νόµου, για να µπορούν να διεκ-
δικήσουν οι άνθρωποι, που υπέστησαν την βαρβαρότητα του να-
ζισµού και του φασισµού, αποζηµιώσεις. Τη φέραµε εδώ εµείς,
µόνο εµείς, κανένα άλλο κόµµα. Θα την υπογράψουν οι υπόλοι-

ποι; Και αν φοβούνται κάποιοι, ας την ετοιµάσει το ΚΚΕ, ο ΣΥ-
ΡΙΖΑ, το ΠΑΣΟΚ, εσείς. Θα συνυπογράψουµε εµείς. Γιατί οι νε-
κροί κάποια στιγµή πρέπει να δικαιωθούν. Οι νεκροί των ναζί και
των φασιστών πρέπει να δικαιωθούν. Να δικαιωθούν, κύριε
Υπουργέ. Και το ξέρω ότι έχετε ευαισθησία στο θέµα αυτό.

Τρίτον, κοιτάξτε, εγώ δεν ερµήνευσα τον Άδωνι, ο  Άδωνις το
είπε. «Γίνετε λίγο σοβαροί, να συγκυβερνήσουµε. Συγκυβερνή-
σαµε και παλιά». Εγώ το είπα; Γι’ αυτό σας λέω, ή ο λαγός σας
θέλει µάζεµα, χαλινάρι ή τον έβαλε το Μαξίµου και δεν το ξέρετε
και εσείς. Ενηµερωθείτε από το Μαξίµου για τη συγκυβέρνηση.

Τώρα, για τα self test εκτεθήκατε, κύριε Υπουργέ, εγώ είδα όλο
το βίντεο του κ. Μητσοτάκη να λέει αυτά που λέει. Τώρα εσείς τί
λέτε, είναι άλλο θέµα. Όσο για τα εθνικά θέµατα, ας το αφή-
σουµε καλύτερα, κύριε Υπουργέ, µην το συζητήσουµε. Εκτεθει-
µένοι είστε από παντού και στα Σκόπια και στη Βόρειο Ήπειρο
και στα Ελληνοτουρκικά και µε την Κύπρο, είστε εκτεθειµένοι.
Ξέρετε γιατί; Γιατί η ατζέντα σας είναι µπερδεµένη. Δεν έχετε
αυτή την ατζέντα την εθνικοπατριωτική. Είστε µε τους γκλοµπα-
λιστές, το καταλαβαίνω. Ό,τι σας πουν οι Αµερικάνοι ή οι Γερµα-
νοί, όχι εσάς προσωπικά, στον Πρωθυπουργό, ό,τι του πουν.
Αυτή είναι η πραγµατικότητα. 

Και εδώ φτάνω στο σηµείο –όχι για εσάς, γενικά για τη Νέα
Δηµοκρατία  λέω- ότι θα σας προσκαλούσα σε µια πνευµατική,
αν θέλετε, και µε επιχειρήµατα µονοµαχία ως κόµµα η Ελληνική
Λύση τη Νέα Δηµοκρατία. Όµως, δυστυχώς για εσάς βλέπω ότι
είστε άοπλοι. Οπότε σας αφήνω. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Ευχαριστούµε πολύ

τον Πρόεδρο της Ελληνικής Λύσης. 
Έχετε τον λόγο, κύριε Κόντη, και ζητώ συγγνώµη για την κα-

θυστέρηση. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΟΝΤΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υφυπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, να χαιρετίσω

και εγώ την αλλαγή, τη διαφαινόµενη και µάλλον σίγουρη αλλαγή
στην Αµερική, αλλαγή µιας εποχής και πολιτικής άθλιας που
είχαν εφαρµόσει οι δήθεν δηµοκρατικοί, οι οποίοι καταπάτησαν
τα ανθρώπινα δικαιώµατα σε όλο τον κόσµο, έκαναν πολέµους
εκεί που µπορούσαν και επέβαλαν woke ατζέντες, επέβαλαν ένα
σωρό δικτατορικά, αντιδηµοκρατικά µέτρα σε όλο τον κόσµο,
κλιµατικές αλλαγές, ψηφιοποιήσεις. Έκαναν την Ευρώπη να είναι
ένα όχηµα στο οποίο περνούσαν τις δικές τους πολεµοχαρείς
διαθέσεις. Η Αλεξανδρούπολη έγινε αεροπλανοφόρο εισόδου
όπλων στην Ουκρανία και ελπίζουµε ότι όλα αυτά θα αλλάξουν
µε την είσοδο του Τραµπ στην προεδρία. 

Και όσο, κύριε Υφυπουργέ, για το αν έχουν εκδηλωθεί πολιτι-
κοί υπέρ της Κάµαλα Χάρις, στην Ελλάδα ζούµε. Και από τα τρία
κόµµατα τα µεγάλα που εναλλάσσεστε είναι γνωστή η συµπάθεια
που έδειχναν όλοι σε τηλεοπτικά παράθυρα πριν τις εκλογές.
Μέχρι και χθες, µέχρι τα µεσάνυχτα πρώην Υπουργός της Κυ-
βέρνησής σας µε ένα τεράστιο χαµόγελο όταν διαφαινόταν η
νίκη της Κάµαλα Χάρις -διαφαινόταν λέω- µιλούσε απαξιωτικά
για τον Τραµπ. Τώρα τι λέµε κατόπιν εορτής θα τα δείξει η ιστο-
ρία. 

Το θέµα είναι ότι πρέπει να υπάρξει στον πλανήτη σύνεση, να
σταµατήσει πρώτα απ’ όλα αυτός ο άθλιος πόλεµος στη Ρωσία
και να σταµατήσει φυσικά και στη Μέση Ανατολή. Δεν είµαστε
για να ζούµε µε πολέµους. Άνθρωποι σκοτώνονται κάθε µέρα και
εµείς εδώ συζητάµε για να στέλνουµε βοήθεια και όπλα -είναι
ανατριχιαστικό- και να ψηφίζουµε 50 δισεκατοµµύρια-30 δισεκα-
τοµµύρια λες και παίζουµε monopoly σε καζίνα. Παίζουµε ρου-
λέτα και monopoly. Στέλνουµε χρήµατα για να σκοτώνεται
κόσµος. 

Αυτά πρέπει να σταµατήσουν και πιστεύουµε -καλά και οι πο-
λιτικές oι αµερικανικές πάντα κοιτάζουν το δικό τους συµφέρον
τους, αλλά τουλάχιστον το µη χείρον βέλτιστον- ότι ο Τραµπ θα
εξυπηρετήσει αυτά τα συµφέροντα και µακάρι να είναι τα δικά
µας. Και ξέρουµε τι σκοπούς είχε η κ. Κάµαλα Χάρις αν εκλεγεί
για την Κύπρο και για το Αιγαίο. Μόνο όσοι δεν βλέπουν και δεν
θέλουν να δουν είχαν ταχθεί µε το µέρος της. 

Θέλω να πω κάτι άλλο. Ήρθε ο Ράµα. Είναι πρωτοφανές αυτό
που γίνεται εδώ να κάνει για δεύτερη ή τρίτη φορά προεκλογική
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συγκέντρωση στην Ελλάδα. Είναι δυνατόν να έρχεται και να κάνει
προεκλογική συγκέντρωση στην Ελλάδα;

Και η Αµερική έχει, κύριε Υφυπουργέ, κύριε συνάδελφοι, έχει
πάρα πολλούς µετανάστες, εκατοµµύρια. Δεν πηγαίνει κανείς να
κάνει από όλες τις χώρες -από τον Άγιο Δοµίνικο, από τη Βραζι-
λία- προεκλογικές συγκεντρώσεις εκεί. Άντε το πολύ να κάνουν
µια συνάντηση, να φάνε ένα φαγητό σε ένα γεύµα, να τους γνω-
ρίσουν και να φύγουν. Εµείς εδώ µαζεύουµε σε στάδια και σε γή-
πεδα µε τον Ράµα κατά καιρούς να εκφράζεται αντεθνικά και να
µιλάει για νεκρή Βόρειο Ήπειρο, να µιλάει εναντίον των συµφε-
ρόντων της Ελλάδος και για µας δεν τρέχει τίποτα. Είναι απλά
ένας φίλος που ήρθε εδώ και είναι λες και συγκυβερνούµε µαζί
την Αλβανία και τη χώρα µας. 

Είναι ντροπή για τον Ελληνισµό αυτό και είναι ντροπή γι’ αυ-
τούς που το επιτρέπουν. Εάν εσάς δεν σας αγγίζει, πηγαίνετε
στη Θεσσαλονίκη να δείτε τη γνώµη των Θεσσαλονικέων, των
Μακεδόνων, τι έγινε και πώς είδαν το θέµα µε τον Ράµα. Και λυ-
πάµαι γιατί έγιναν και συλλήψεις ανθρώπων, οι οποίοι βρέθηκαν
να διαµαρτυρηθούν. Πάνω από τριάντα άνθρωποι κάθε ηλικίας
συνελήφθησαν. Όµως, καταλαβαίνουµε την επωδό. Φασίστες
ήταν. Έτσι γίνεται πάντα. Άνθρωποι της διπλανής πόρτας συνε-
λήφθησαν -παιδάκια, γυναίκες, παππούδες- επειδή διαµαρτυρή-
θηκαν εκεί και τους µάζεψαν σε κλούβες.

Και ένα τελευταίο που µου κάνει τροµερή εντύπωση είναι ότι
έσκασε µια βόµβα ζελατινοδυναµίτιδας, η οποία είναι περίεργο
πώς βρέθηκε στα χέρια τροµοκρατών, εδώ στους Αµπελόκηπους
και δεν ασχολείται κανείς και δεν έχουµε κανένα κόµµα να λέει
κάτι. 

Εάν είχαν πιάσει κανέναν εθνικιστή, κανέναν πατριώτη να έχει
γράψει ένα σύνθηµα σε κανέναν τοίχο, θα τον είχαν ονοµάσει
τροµοκράτη, φασίστα, θα τον έπαιζαν εδώ, θα έβγαιναν εδώ οι
δηµοκρατάρες, κάποιοι από κάποια κόµµατα να µας λένε για τον
φασίστα που πιάσανε. Εδώ δεν ακούµε τίποτα. Θα σκοτωνόταν
κόσµος. Τραντάχτηκε, διαλύθηκε µια πολυκατοικία από κάποια
άθλια υποκείµενα, τα οποία χαϊδεύει το σύστηµα χρόνια αποκα-
λώντας τους αντιεξουσιαστές, άτοµα τα οποία ήταν σεσηµα-
σµένα σε τροµοκρατικές ή άλλες ενέργειες και δεν µιλάει κανείς
γι’ αυτούς. Κανένας δεν ασχολείται. Απλά παρακολουθούµε την
είδηση σαν αστυνοµικό δελτίο, όχι πολιτικό, σαν αστυνοµικό. Γί-
νεται αναφορά µόνο των ερευνών. 

Κανείς δεν καταδικάζει πλέον αυτό τον χαϊδεµένο χώρο, τις
ιερές αγελάδες του πολιτικού συστήµατος, να πει ότι αυτοί οι
τύποι κάποτε πρέπει να σταµατήσουν να έχουν πρόσβαση λόγου
και οτιδήποτε άλλο έχουν δηµόσια και να τους παρακολουθεί το
κράτος πραγµατικά σε όσα λένε. Μιλάω φυσικά για όσους µιλάνε
για τροµοκρατία, δεν µιλάω για διάδοση ιδεών. Μπορεί να έχουν
τις ιδέες που θέλουν ο καθένας, να είναι ό,τι θέλει, αναρχικός
αντιεξουσιαστής. Όταν θέλει, όµως, να δυναµιτίσει, να σκοτώσει
κόσµο, από εκεί και πέρα φτάνουµε στην άθλια µορφή της τρο-
µοκρατίας. 

Επαναλαµβάνω ότι δεν άκουσα κανένα κόµµα να µιλήσει, να
καταδικάσει αυτή την άθλια ενέργεια, την άθλια προσπάθεια µάλ-
λον, που εάν δεν την πάθαινε µε ευθεία παρέµβαση ο τυπάκος
αυτός που έφτιαχνε τη βόµβα, θα πήγαινε να σκοτώσει αθώα θύ-
µατα. Πού θα πήγαινε; Σε κάποιο Υπουργείο σας θα πήγαινε, θα
πήγαινε σε κανένα σπίτι κανενός φουκαρά, θα πήγαινε σε καµµία
ΓΑΔΑ. Είχαν στόχο να δυναµιτίσουν, να σκοτώσουν κόσµο, όπως
έκαναν κάποτε µε την κλούβα των ΜΑΤ. Και εκεί πάλι σχεδόν
ηρωοποιήθηκαν οι εγκληµατίες. Και πάλι προχθές έναν τύπο που
τον πήγαιναν στην Ευελπίδων ήταν κάποιοι γελοίοι απ’ έξω και
επευφηµούσαν και έλεγαν «αφήστε τον ελεύθερο». 

Αυτό είναι το κράτος που θέλουµε να χτίσουµε µε την τροµο-
κρατία να πλανάται από πάνω µας χωρίς εµείς να ασχολούµαστε;
Γιατί είναι τροµοκρατία. Τι είναι; Πηγαίνετε να πείτε στον διπλανό
τώρα εκεί στην πολυκατοικία πώς θα ζει και πώς δεν θα φοβάται
να κυκλοφορήσει από δω και εµπρός τροµοκρατηµένος γιατί δεν
ξέρει τι θα επαναληφθεί, όταν έζησε τέτοιο χτύπηµα. Μου είπαν
φίλοι που µένουν εκεί, γιατί είναι απέναντι από το «PRESIDENT»,
ταρακουνήθηκε όλη η περιοχή. 

Κανείς, λοιπόν, δεν ασχολείται και κανένας δεν καταδίκασε
αυτά τα ρεµάλια, τα οποία ετοίµαζαν να δολοφονήσουν Έλληνες

ανθρώπους, Έλληνες και ξένους που ζουν στην περιοχή. 
Αυτά είναι τα θέµατα που πρέπει να µας απασχολούν. Όλα τα

άλλα τώρα και η σύµβαση η σηµερινή, είπε ο αγορητής µας, τι
έχει δει σε αυτή. Δεν ασχολήθηκα. Νοµίζουµε ότι αν είχε µπει σε
µια σωστή βάση και µπορούµε να λειτουργήσουµε, θα ήταν ευ-
πρόσδεκτη. Από τη στιγµή, όµως, που εµείς δεν ξέρουµε να λύ-
σουµε τα δικά µας θέµατα εδώ στο ΕΣΥ και στο Εθνικό µας
Σύστηµα Υγείας, τηρούµε µια ουδέτερη στάση και µακάρι κάποτε
να µπορούµε να βοηθήσουµε και τους φίλους τους Αιγύπτιους,
όπου πραγµατικά εκεί υπήρξε µια µεγάλη, µια λαµπρή παρουσία
του Ελληνισµού, την οποία είχαµε και χάσαµε και σήµερα την
έχουµε απλά µια απλή ανάµνηση. 

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Ευχαριστούµε, πολύ

τον κ. Κόντη. 
Ο κ. Καζαµίας δεν θα µιλήσει, θα µιλήσει η Πρόεδρος σας,

κύριε Καζαµία.
Τον λόγο έχει ο κ. Οικονοµόπουλος, Κοινοβουλευτικός Εκπρό-

σωπος της Νίκης.
ΤΑΣΟΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η υπό συζήτηση

Κύρωση του Μνηµονίου Συνεργασίας µεταξύ των Υπουργείων
Ελλάδας και Αιγύπτου στον τοµέα της υγείας και της φαρµακευ-
τικής περίθαλψης σχεδόν συµπίπτει χρονικά µε άλλα παρόµοια
µνηµόνια που έχουν συναφθεί µε άλλες χώρες για διαφορετικά
ζητήµατα, παραδείγµατος χάριν, στον τοµέα του αθλητισµού µε
την Γκαµπόν, στον τοµέα της κυβερνοασφάλειας µε την Κύπρο
κ.λπ..

Η σύγκριση µεταξύ τους αποκαλύπτει ορισµένα ενδιαφέροντα
στοιχεία ως προς τη δοµή, η οποία, βέβαια, είναι πανοµοιότυπη,
αλλά και ως προς την ουσία των διατάξεων. Αν και η οµοιότητα
στη µορφή είναι αναµενόµενη, δεν είναι αναµενόµενη η όλο και
αυξανόµενη αοριστία στις διατάξεις.  

Η αοριστία αφορά στις δαπάνες που προβλέπονται, που ενώ
στα προηγούµενα µνηµόνια συνεργασίας υπήρχε κάποιος αδρο-
µερής υπολογισµός, όπως παραδείγµατος χάριν στην περίπτωση
του Μνηµονίου µε την Κύπρο ή µε την Καµπούλ, µετά φαίνεται
να θεωρείται ακόµη και αυτός περιττός και έχουµε σήµερα ένα
Μνηµόνιο προς κύρωση χωρίς κανένα ποσοτικό προσδιορισµό
δαπανών για την εν λόγω συνεργασία µε την Αίγυπτο, δηλαδή
αοριστία. Εποµένως και η αυθαιρεσία αυξάνεται προοδευτικά
προϊόντος του χρόνου.

Η Βουλή πρέπει να εγκρίνει εν λευκώ όλα τα µνηµόνια συνερ-
γασίας χωρίς σαφές πλαίσιο συνεργασίας και χωρίς όρια δαπα-
νών σε τέτοιους ευαίσθητους τοµείς. Αυτό υποβιβάζει τον ρόλο
της Βουλής, που είναι ο πιο αντιπροσωπευτικός θεσµός και ο πιο
δηµοκρατικός σε µια ευνοµούµενη πολιτεία, σε ρόλο ακόλουθου
και υποτακτικού της Κυβέρνησης.

Η αοριστία, βέβαια, δεν είναι το µόνο πρόβληµα.
Το παρόν Μνηµόνιο Συνεργασίας ποιον ακριβώς σκοπό εξυ-

πηρετεί; Πρόκειται για δύο ευαίσθητους τοµείς που συνδέονται
στενότατα µεταξύ τους, την υγεία και τη φαρµακευτική περί-
θαλψη, για τους οποίους τα δαπανώµενα ποσά αποτελούν σε
κάθε χώρα σηµαντικό ποσοστό του προϋπολογισµού τους. Αν
και η Αίγυπτος είναι παραδοσιακά φίλη χώρα, το γεγονός ότι δεν
ανήκει στην Ευρωπαϊκή Ένωση σε συνδυασµό µε την έλλειψη
ορισµένων φαρµάκων στην ελληνική αγορά πυροδότησε κατά
καιρούς συζητήσεις για τις υπέρογκες χρεώσεις ορισµένων από
αυτά στην Ελλάδα λόγω διάθεσης σε άλλες χώρες. Μάλιστα, την
στιγµή που σειρά φαρµάκων έχει αποκλειστεί από τα συνταγο-
γραφούµενα, η σύναψη µνηµονίου δηµιουργεί εύλογα ερωτηµα-
τικά για το αν και κατά πόσο θα επηρεαστεί η διαθεσιµότητα
διαφόρων φαρµακευτικών ειδών και στην Ελλάδα, αν προκύψει
µεγάλη ζήτηση λόγω των πολεµικών συγκρούσεων και των προ-
σφυγικών ρευµάτων που θα επηρεάσουν και την Αίγυπτο.

Η Αίγυπτος στη σύµβαση αυτή θα είναι κυρίως αποδέκτης πα-
ροχών, διότι δεν διαθέτει δυναµικό παραγωγής υπηρεσιών ούτε
υγείας ούτε φαρµακευτικών προϊόντων, οπότε η αµοιβαιότητα
που προβλέπεται στο άρθρο 2 του µνηµονίου αλλά και στο
άρθρο 28 παράγραφος 1 του Συντάγµατος είναι εκ των προτέ-
ρων ανισοβαρής.
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Η αναφορά στις υποχρεώσεις της Ελλάδος έναντι της Ευρω-
παϊκής Ένωσης στο άρθρο 2 του παρόντος µνηµονίου ενδέχεται
να προκαλέσει απρόβλεπτες δεσµεύσεις για τη χώρα µας, εάν η
Ευρωπαϊκή Ένωση αποφασίσει να συνάψει ειδικές συµφωνίες µε
την Αίγυπτο λόγω του µεταναστευτικού. Ίσως υποχρεωθούµε
τότε να παράσχουµε υλικά και υπηρεσίες που δεν έχουµε υπο-
λογίσει. Για αυτόν τον λόγο θα ήταν σκόπιµο να έχουµε θέσει κά-
ποια όρια δαπανών ή συµµετοχής, µιας και ο τοµέας της υγείας
δεν είναι η αποκλειστική αρµοδιότητα της Ευρωπαϊκής Ένωσης,
τα οποία, όµως, δυστυχώς δεν έχουν τεθεί στο παρόν µνηµόνιο.

Στο άρθρο 3 εκτός των υπηρεσιών και των ανταλλαγών τεχνο-
γνωσίας προβλέπεται στην προτελευταία παράγραφο επί λέξει
«και ανταλλαγή ιατρικού εξοπλισµού και προµηθειών», ενώ στην
τελευταία παράγραφο δηλώνεται αορίστως ότι θα συµπεριλη-
φθούν και άλλοι τοµείς που θα συµφωνηθούν εγγράφως από τα
µέρη. Τέτοιες διατυπώσεις ανοίγουν τον ασκό του Αιόλου κυριο-
λεκτικά για κάθε είδους αυθαιρεσία.

Την στιγµή που ο τοµέας της υγείας στην Ελλάδα αντιµετωπίζει
ποικίλα προβλήµατα, για ποιον λόγο θα πρέπει να επικυρώνουµε
τέτοιες αοριστίες και να δίνουµε έγκριση ως Βουλή για κάθε εί-
δους αυθαιρεσία εκ µέρους της Κυβέρνησης; Αν η Κυβέρνηση δεν
διστάζει να φέρει ακόµα και στο Στρατιωτικό Νοσοκοµείο ΝΙΜΤΣ
ιδιώτη διευθυντή που τον καθιστά διοικητή πλέον και να αντικατα-
στήσει τον Β’ Υπαρχηγό ΓΕΣ από το Διοικητικό Συµβούλιο µε
άλλον ανώτατο αξιωµατικό, προσθέτοντας δύο άσχετα µέλη σε
αυτό, πόσο θα διστάσει να χορηγήσει στην Αίγυπτο πολύτιµα
υλικά ή εξοπλισµό µέσω της Ευρωπαϊκής Ένωσης ή του ΝΑΤΟ;

Δεν είναι τυχαίο, εποµένως, που στην τελευταία παράγραφο
του άρθρου 4 αναφέρονται ρητά και η επένδυση στη φαρµακευ-
τική βιοµηχανία και στα ιατρικά είδη.

Οµοίως και το άρθρο 5, που είναι πανοµοιότυπο µε αντίστοιχα
των τελευταίων µνηµονίων, αποτελεί εξέχον παράδειγµα αορι-
στίας, όταν επιτρέπει τη σύναψη κάθε είδους συµφωνίας για
οποιοδήποτε µέσο συνεργασίας.

Αόριστη είναι και η µεικτή επιτροπή του άρθρου 6 για την πα-
ρακολούθηση της εφαρµογής του παρόντος µνηµονίου. Δεν
υπάρχει ούτε διαδικαστικό πλαίσιο λειτουργίας της ούτε πρό-
βλεψη δαπανών, γενικά τίποτα που να δείχνει µία συνετή και χρη-
στή διαχείριση εθνικών πόρων τόσο σε ό,τι αφορά στην επιτροπή
αυτή όσο και σε όλη την έκταση του µνηµονίου για όλα τα ζητή-
µατα.

Από τα υπόλοιπα άρθρα αξίζει να αναφερθεί το άρθρο 12, το
οποίο αφορά στη διακίνηση δεδοµένων -ακόµα και προσωπικών
δεδοµένων- σε χώρα εκτός Ευρωπαϊκής Ένωσης. Δεν φαίνεται
να υπάρχει καµµία µέριµνα για την τήρηση του Γενικού Κανονι-
σµού Προστασίας Προσωπικών Δεδοµένων ή και των επιχειρη-
µατικών δεδοµένων, οπότε και από αυτή την άποψη υπάρχει
πρόβληµα.

Θεωρούµε πως η Βουλή δεν µπορεί και δεν πρέπει να εγκρίνει
τυφλά τέτοιες συµφωνίες ή µνηµόνια γιατί αυτό υποβιβάζει τον
ρόλο της και την ποιότητα της ίδιας της δηµοκρατίας. Για όλους
αυτούς τους λόγους ψηφίζουµε «παρών» µόνο και µόνο λόγω
των άριστων σχέσεων µε την Αίγυπτο, όπως είπαν και οι προλα-
λήσαντες.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Ευχαριστούµε πολύ

τον κ. Οικονοµόπουλο.
Καλείται στο Βήµα η κ. Θεοπίστη Πέρκα Κοινοβουλευτική Εκ-

πρόσωπος της Νέας Αριστεράς.
ΘΕΟΠΙΣΤΗ (ΠΕΤΗ) ΠΕΡΚΑ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Ας πω δύο κουβέντες µόνο για τη σύµβαση, γιατί πραγµατικά

µε ξεπερνάει η αναφορά για µεταφορά τεχνογνωσίας για τη λει-
τουργικότητα του συστήµατος υγείας από την Ελλάδα στην Αί-
γυπτο, µεταφορά τεχνογνωσίας µιας χώρας όπου το ΕΣΥ
καταρρέει, όπου το µόνο που αξιοποιείται από το Ταµείο Ανά-
καµψης και Ανθεκτικότητας είναι κτηριακές εγκαταστάσεις, δη-
λαδή εργολαβίες, ανακαινίσεις, εξωραϊσµοί. Για την
ψηφιοποίηση ενώ προβλέπονται κάποιοι πόροι, δεν έχει εντοπι-
στεί καµµία ανάγκη να αξιοποιηθούν. Και ποιος το πληρώνει; Οι
πολίτες.

Κοιτάξτε τώρα: Το υψηλότερο ποσοστό ιδιωτικών δαπανών

υγείας, 40% περίπου, το έχει η χώρα µας. Η ΕΛΣΤΑΤ έχει πει ότι
το 23,6% του πληθυσµού δεν κάνει τις απαραίτητες ιατρικές εξε-
τάσεις και όταν πρόκειται για πιο φτωχές κατηγορίες, αυτό φτά-
νει στο 49%. Και σε όλο αυτό ήρθατε και νοµοθετήσατε και
καταργήσατε την πλήρη και αποκλειστική απασχόληση των για-
τρών στο ΕΣΥ, την ίδια στιγµή που ο Παγκόσµιος Οργανισµός
Υγείας προτρέπει σε δηµόσιες υπηρεσίες υγείας µετά ειδικά από
την υγειονοµική κρίση και όπως είπαµε το µάρµαρο το πληρώ-
νουν οι γιατροί. Ποιοι γιατροί δηλαδή θα πρέπει να είναι στα νο-
σοκοµεία τους, θα πρέπει µετά να κάνουν τις εφηµερίες τους,
θα πρέπει να κάνουν τα απογευµατινά ιατρεία και θα πηγαίνουν
και έξω να δουλεύουν για να συµπληρώσουν το εισόδηµά τους;

Πραγµατικά, εντάξει, το ξέρετε, γιατί από όλα τα νοσοκοµεία
της χώρας έρχεται ένα «SOS» σε όλους µας και βεβαίως, οι πιο
φτωχοί πολίτες θα αναγκαστούν είτε να στερηθούν τις απαραί-
τητες εξετάσεις υγείας είτε να πληρώσουν πολύ ακριβά, όσοι πια
µπορούν.

Όµως, αυτό κάνετε, κάθε κρίση για αυτή την Κυβέρνηση είναι
ευκαιρία. Η υγειονοµική κρίση ήταν µια ευκαιρία για εξυπηρέ-
τηση συµφερόντων των ιδιωτικών, όσων δραστηριοποιούνται
στον ιδιωτικό τοµέα της υγείας και η καταστολή, βέβαια, µην ξε-
χάσουµε και την καταστολή στην υγειονοµική κρίση.

Στην ενεργειακή κρίση, ιδιωτικοποιήσεις, ΔΕΗ, ΔΕΔΔΗΕ, µο-
νοπώλιο και βέβαια, απίστευτα υπερκέρδη στους καθετοποιηµέ-
νους παραγωγούς ηλεκτρικής ενέργειας. Για τους πολέµους
εξοπλιστικά, θα πούµε πιο πολλά για αυτό. Για την κλιµατική
κρίση, παράδειγµα η Θεσσαλία, ιδιωτικοποιήσεις, ακόµη και του
νερού και καταστολή, πυροσβέστες. Αυτή είναι η πολιτική, ιδιω-
τικοποιήσεις, εξυπηρέτηση συµφερόντων, καταστολή.

Πάµε, όµως, λίγο στο µείζον θέµα που µας απασχολεί σήµερα
και στο οποίο αναφέρθηκε και ο κ. Βελόπουλος και δεν µπορώ
να καταλάβω και τη χαρά του κ. Βελόπουλου πραγµατικά για την
πιθανή εκλογή του Tραµπ. Θα µείνω σε δύο θέµατα τα οποία
πραγµατικά είναι τροµακτικά.

Πρώτον, η στάση του Τραµπ σε ό,τι αφορά το κλίµα. Και ακού-
στε τώρα λίγο εδώ να συνεννοηθούµε: Η κλιµατική κρίση δεν
είναι κάτι που µας απειλεί και που έρχεται είναι εδώ. Τη ζούµε,
τη ζήσαµε, είδαµε και τη Βαλένθια και θα είναι η καθηµερινότητα.
Δεν µπορεί στην ελληνική Βουλή να υπάρχουν κόµµατα που αµ-
φισβητούν ότι υπάρχει κλιµατική κρίση και µάλιστα που προκα-
λείται από ανθρωπογενείς παρεµβάσεις. Δεν µπορεί να κάνεις
πολιτική, αν δεν έχεις αυτό ως µείζον και πρώτο. Η Κυβέρνηση
και αυτό το βλέπει ως ευκαιρία, φυσικό αέριο, είπαµε υπερκέρδη,
καµµία θωράκιση, οι υποδοµές της χώρας καταρρέουν. Δεν µπο-
ρούν να αντεπεξέλθουν σε αυτό που έρχεται και µας περιµένει
και που έχει έρθει, δεν θα έρθει. Ένα είναι αυτό.

Δεν έχω πολύ χρόνο, αλλά θέλω να πω και το εξής: Στη γειτο-
νιά µας µαίνεται ένας πόλεµος και γίνεται µία γενοκτονία στη
Γάζα. Είναι γνωστή η θέση του Τραµπ σε ό,τι αφορά το Ισραήλ.

Ας δούµε, λοιπόν, τι γίνεται εκεί. Μετά την ανακήρυξη του Γε-
νικού Γραµµατέα του ΟΗΕ σε persona non grata, µετά το χτύ-
πηµα σε υποδοµές και ανθρώπους του ΟΗΕ, τι έκανε το
ισραηλινό Κοινοβούλιο; Απαγόρευσε την παροχή ανθρωπιστικής
βοήθειας από τις υπηρεσίες του ΟΗΕ. Είναι η πρώτη φορά, δη-
λαδή, µεταπολεµικά που ο ΟΗΕ βρίσκεται υπό διωγµό. Το Ισ-
ραήλ, δηλαδή, έχει κηρύξει πόλεµο στον ΟΗΕ. Μάλιστα, χθες
µάθαµε ότι απέπεµψε και τον υπουργό άµυνας. Μάλλον -πρόκει-
ται για εκτίµηση- θέλει να τελειώσει οριστικά µε τους Παλαιστί-
νιους, να τους ισοπεδώσει σε περίπτωση που κάποιος είχε µια
αντίσταση. Αυτό είναι το δόγµα του Ισραήλ. Είναι ένα κράτος-
τροµοκράτης: θάνατος, πείνα, αποκλεισµός.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού) 

Ας δούµε τώρα τι κάνει η ελληνική Κυβέρνηση και η Ευρώπη
για όλο αυτό. Το παρακολουθεί! Είναι ντροπή αυτό το πράγµα
για τον ελληνικό λαό και για τους ευρωπαϊκούς λαούς. Εµείς, λοι-
πόν, λέµε να επιβληθούν τώρα κυρώσεις στο Ισραήλ. Πρέπει να
πρωτοστατήσει η χώρα µας στην Ευρώπη, ούτως ώστε να παρ-
θούν άµεσα µέτρα κατά του Ισραήλ και να σταµατήσει ο πόλε-
µος. Τι κάνουν αντ’ αυτού οι ΗΠΑ και τα ευρωπαϊκά κράτη;
Στέλνουν βόµβες που σκοτώνουν χιλιάδες αµάχους. 
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Έχουµε απευθύνει πρόταση σε όλα τα κόµµατα για αναγνώ-
ριση του παλαιστινιακού κράτους τώρα, όπως έχουν κάνει και
άλλες ευρωπαϊκές χώρες, ώστε να σταµατήσει αυτή η γενοκτο-
νία, αυτό που συµβαίνει για πρώτη φορά ιστορικά. Σκεφθείτε
λίγο ότι όλο αυτό το παρακολουθούµε αµέτοχοι, ενώ στέλνουµε
βόµβες και παίρνουµε εξοπλιστικά και έχουµε και την κλιµατική
κρίση. Και αντί να πηγαίνουν εκεί οι πόροι, κάνουµε, τόσο η Ευ-
ρώπη όσο και η Δύση, την πολεµική βιοµηχανία. 

Λυπάµαι, κύριε Υπουργέ, αλλά αυτή η Κυβέρνηση δεν τα έχει
πάει καθόλου καλά σε αυτά τα θέµατα. Οφείλετε να πάρετε θέση
τώρα, γιατί αύριο θα είναι αργά. 

Σας ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Αριστεράς)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Ευχαριστούµε πολύ
την κ. Πέρκα. 

Τον λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ
κ. Δηµήτριος Μάντζος. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΝΤΖΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, οι εκλογές στις Ηνωµένες Πο-

λιτείες της Αµερικής αποτελούν ένα ιστορικό γεγονός πλέον µε
ισχυρό αποτέλεσµα, το οποίο φυσικά πρέπει να κωδικοποιηθεί.
Μένει χρόνος να ερµηνευθεί και να αποκωδικοποιηθεί και όσον
αφορά τη δηµοκρατία και στο πώς αυτή θα λειτουργήσει µε τους
θεσµούς της το επόµενο διάστηµα, όσον αφορά τα δικαιώµατα,
την κλιµατική κρίση και όλα αυτά που αµφισβητούνται, αλλά και
όσον αφορά την οικονοµία µε τον προστατευτισµό των Ηνωµέ-
νων Πολιτειών, αλλά και την έλλειψη ρύθµισης ακόµη και για πε-
ριβαλλοντικούς όρους, αλλά και στη γεωπολιτική, εκεί όπου σε
κάθε περίπτωση ακόµη και αν εννοεί ή δεν εννοεί ο κ. Τραµπ τα
όσα έχει πει κατά καιρούς, η Ευρωπαϊκή Ένωση έχει έναν δρόµο,
να ενισχύσει την κοινή εξωτερική πολιτική και πολιτική ασφά-
λειας και άµυνας, να ενισχύσει τη στρατηγική της αυτονοµίας
εξισορροπώντας και συµπληρώνοντας προφανώς το ΝΑΤΟ, το
οποίο στο µέλλον µπορεί και να αποδυναµωθεί. 

Και είναι προφανές ότι περιµένω µε αγωνία την επίδραση του
αποτελέσµατος στις ένοπλες συρράξεις. Η γενικόλογη υπό-
σχεση του κ. Τραµπ ότι θα τελειώσει τους πολέµους δεν καθη-
συχάζει κανέναν, διότι το ένα ερώτηµα είναι πώς θα τελειώσουν
οι πόλεµοι και το άλλο ερώτηµα είναι υπέρ τίνος θα τελειώσουν.
Έχει σηµασία το αν θα τελειώσουν υπέρ του κ. Πούτιν που εισέ-
βαλε στην Ουκρανία ή αν η εκλογή του κ. Τραµπ θα ερµηνευθεί
ως πράσινο φως προς το Ισραήλ, ώστε να αισθανθεί ελεύθερο
να κάνει ό,τι θέλει στη Μέση Ανατολή εις βάρος της ειρήνης και
της ανθρώπινης αξιοπρέπειας των λαών της περιοχής, συµπερι-
λαµβανοµένου του δικού του λαού. Επίσης, έχει σηµασία αν θα
ερµηνευθεί ως πράσινο φως για τη συνέχιση της επιθετικής ρη-
τορικής και πολιτικής του Ισραήλ απέναντι και στον Οργανισµό
Ηνωµένων Εθνών. Όλα αυτά είναι πολύ λίγα µπροστά σε εκείνα
που θα ακολουθήσουν σε Παλαιστίνη, Λίβανο και Ιράν.

Είναι ανησυχητικό να επιστρέφει το ύφος του λαϊκισµού στην
εξουσία. Υπερασπιζόµενοι τη δηµοκρατία, έχουµε πολλή δουλειά
µπροστά µας για να αποδείξουµε ότι η δηµοκρατία δεν είναι ένα
πολίτευµα των ελίτ, δεν είναι ένα πολίτευµα των πολιτικών και
κοινωνικών ελίτ, αλλά ότι µπορεί να υπάρξει µία προοδευτική
ατζέντα απέναντι σε όσους υποδύονται τους φιλολαϊκούς πολι-
τικούς ταγούς. Και αυτό µπορεί να συµβεί µόνο αν έχουµε ως
εφόδιο ισχυρές δηµόσιες πολιτικές για την υγεία, την παιδεία και
την εργασία. 

Και ειδικά στην υγεία, στο πεδίο πολιτικής που αναλύουµε σή-
µερα, το ζήτηµα είναι ακόµα πιο επιτακτικό, διότι εκεί οι ανισό-
τητες επιµένουν παγκοσµίως και κοστίζουν σε ανθρώπινες ζωές.
Εδώ στην Ελλάδα το Ινστιτούτο Κοινωνικής και Προληπτικής Ια-
τρικής δηλώνει ρητά ότι οι χαµηλότερες κοινωνικοοικονοµικές
τάξεις στην Ελλάδα καταγράφουν χειρότερη υγεία και υπάρχει
δυσκολία πρόσβασης σε υπηρεσίες υγείας, σε προληπτικές εξε-
τάσεις, όπως και στο φάρµακο. Η Ελλάδα έχει το µεγαλύτερο
χάσµα όσον αφορά τις ανικανοποίητες ανάγκες υγείας µεταξύ
υψηλού και χαµηλού εισοδήµατος ανάµεσα σε όλες τις χώρες
του ΟΟΣΑ, αλλά και το ΕΣΥ αποδυναµωµένο και υποχρηµατοδο-
τούµενο, παρά τη µεγάλη περιπέτεια της πανδηµίας.

Ασφαλώς απαιτούνται εξωστρέφεια και διεθνείς συνεργασίες,

όπως αυτή που κυρώνουµε σήµερα µε την Αίγυπτο, όπως ανέ-
λυσε στις επιτροπές ο Γιάννης Τσίµαρης, και την οποία και υπερ-
ψηφίζουµε, αλλά στην υγεία, όπως και σε κάθε πεδίο πολιτικής,
κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, απαιτείται πρώτα και κύρια συνέ-
πεια και ειλικρίνεια. Ένας κλασικός Ισπανός συγγραφέας πολ-
λούς αιώνες πριν έγραψε πως λέγοντας την αλήθεια χάνεις
φίλους, αλλά αποφεύγοντας να την πεις, κερδίζεις εχθρούς. Η
Κυβέρνηση αυτή έχει αποφασίσει να µην πει την αλήθεια για την
πρόσφατη ιστορία της χώρας. Προτιµά να κρατά κοντά της πο-
λιτικούς «φίλους» και ας κάνει «εχθρούς» στην κοινωνία.

Πριν από µερικές µέρες και µετά από καιρό ακούσαµε τον κ.
Καραµανλή στη Θεσσαλονίκη να µιλά και να µη βρίσκει να πει
ούτε µία λέξη για τη δική του κυβέρνηση ούτε για τις δαπάνες
υγείας. Άλλωστε, γι’ αυτό έχουν φροντίσει όλοι: Ο κ. Μητσοτά-
κης που τον Μάιο του 2010 ψήφισε µαζί µε τον κ. Σαµαρά, έτσι
ώστε να καλύψει τον πρώην Πρωθυπουργό Καραµανλή, ο κυβερ-
νητικός ΣΥΡΙΖΑ που στη συνέχεια φρόντισε να κάνει ό,τι µπορεί
προς την ίδια κατεύθυνση για να υπάρξει µία και µόνη διαπί-
στωση: για όλα σε αυτή τη χώρα φταίει το ΠΑΣΟΚ. 

Η Νέα Δηµοκρατία ξαναγράφει την ιστορία ακόµη και για την
αλόγιστη σπατάλη και διόγκωση της φαρµακευτικής και νοσοκο-
µειακής δαπάνης την περίοδο 2005-2009. Η φαρµακευτική δα-
πάνη το 2004 ήταν 2,43 δισεκατοµµύρια ευρώ ενώ εκτοξεύτηκε
στα 5,1 δισεκατοµµύρια ευρώ το 2009. Μιλάµε για δαπάνη που
στη συνέχεια περιεστάλη ξανά µε συγκεκριµένες θεσµικές πρω-
τοβουλίες από την κυβέρνηση ΠΑΣΟΚ του Γιώργου Παπαν-
δρέου, µε αποτέλεσµα να πέσει στα 2,8 δισεκατοµµύρια το
2009-2011, ώστε να καταλήξει στα 2 δισεκατοµµύρια το 2014.
Πώς έγινε αυτό; Με θαύµατα; Όχι! Με διαρθρωτικές µεταρρυθ-
µίσεις, όπως ήταν ο ΕΟΠΥΥ, η ηλεκτρονική συνταγογράφηση, το
νέο σύστηµα τιµολόγησης, η συνταγογράφηση της δραστικής
ουσίας, οι κλειστοί προϋπολογισµοί στα νοσοκοµεία. Δεν ήταν
όλες µνηµονιακές υποχρεώσεις, αλλά και ανειληµµένες προεκλο-
γικές δεσµεύσεις του ΠΑΣΟΚ στην κατεύθυνση της διαφάνειας.

Πότε συζητήθηκε η τραγική κατάσταση που παρέλαβε η κυ-
βέρνηση ΠΑΣΟΚ το 2009 στην υγεία; Πότε συζητήθηκαν όλα
αυτά στην πραγµατική τους διάσταση; Μόνο το ΠΑΣΟΚ επέµενε
να τα λέει σ’ αυτήν εδώ την Αίθουσα, σε αυτό εδώ το κτήριο,
διότι το 2018 λειτούργησε στη Βουλή των Ελλήνων ειδική εξετα-
στική επιτροπή για την υγεία, όπου πραγµατοποιήθηκαν µόνο
πέντε συνεδριάσεις για τη φαρµακευτική δαπάνη µε δική µας επι-
µονή. Και εκεί στο πόρισµα της εξεταστικής επιτροπής µόνο το
ΠΑΣΟΚ κατέθεσε θέσεις και απόψεις για την έκρηξη της φαρµα-
κευτικής και υγειονοµικής δαπάνης από την Κυβέρνηση Καρα-
µανλή 2004, 2005 έως και το 2009.

Για την ιστορία καταθέτω το µέρος του πορίσµατος που ανα-
φέρεται ακριβώς στις θέσεις του ΠΑΣΟΚ.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Δηµήτριος Μάντζος καταθέ-
τει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν πόρισµα, το οποίο βρίσκε-
ται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Και κλείνω, κύριε Πρόεδρε, µε δύο παρατηρήσεις: Η πρώτη
έχει να κάνει µε τις επιθέσεις που δέχεται συστηµατικά το
ΠΑΣΟΚ το τελευταίο διάστηµα όχι µόνο από τη Νέα Δηµοκρατία,
από τον Πρωθυπουργό και τους κοντινούς του Υπουργούς που
κάποτε ήταν στο ΠΑΣΟΚ -έχει µεγάλη αξία να µας πουν την
άποψή τους, το πώς έβλεπαν την κυβέρνηση Καραµανλή- έως
και τον Κυβερνητικό Εκπρόσωπο και τη Γραµµατέα και Βουλευτή
της Νέας Δηµοκρατίας. 

Ωστόσο, σήµερα ακόµα και από στην Ελληνική Λύση η µισή
οµιλία του κ. Βελόπουλου αφορούσε τον Νίκο Ανδρουλάκη και
το ΠΑΣΟΚ. Ξέρετε, εγώ θα ήθελα να πω στον κ. Βελόπουλο να
µην έχει καµµία ανησυχία όσον αφορά την υποψηφιότητα της
συγκυβέρνησής του. Εµείς δεν θα γίνουµε διαχειριστές στη
«δεξιά» πολυκατοικία. Επίσης, δεν µπαίνουµε και στην πλειοδο-
σία του πατριωτισµού. Και επειδή άκουσα τον κ. Βαρτζόπουλο
να κάνει έναν διαγωνισµό όσον αφορά το ποιος εκφράζει τις εθνι-
κές ιδέες, θα ήθελα να πω ότι τις εθνικές θέσεις εκφράζουµε,
αυτές που όλες οι κυβερνήσεις του ΠΑΣΟΚ κατοχύρωσαν και εγ-
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γυήθηκαν εν τοις πράγµασι όλο το προηγούµενο διάστηµα.
Άρα, είναι τουλάχιστον άδικο να καταλογίζει στο ΠΑΣΟΚ ότι

είναι η Αντιπολίτευση του «όχι» σε όλα, όταν η Κυβέρνηση είχε
πει τόσα πολλά «όχι» σε κρίσιµα πεδία, όπως είναι η ενέργεια, η
περιβαλλοντική πολιτική, η εργασιακή πολιτική, η υγεία. Έχει πει
«όχι» στην αξιοποίηση του Ταµείου Ανάκαµψης και Ανθεκτικότη-
τας για την υγεία. Έχει πει «όχι» στην τροπολογία που καταθέ-
σαµε πάνω από δέκα φορές για την ένταξη των γιατρών και
νοσηλευτών στα βαρέα και ανθυγιεινά επαγγέλµατα. Έχει πει
«όχι» πάνω από δέκα φορές στην τροπολογία για την αυτοτελή
φορολόγηση των εφηµεριών των γιατρών, την οποία ήρθε µόλις
προχθές να παιανίσει ότι υιοθετεί.

Όχι, λοιπόν, η Αντιπολίτευση του «όχι» σε όλα, αλλά η Κυβέρ-
νηση του «όχι» σε όλα. Στην υγεία χρειάζονται δοµικές µεταρ-
ρυθµίσεις, όχι µπαλώµατα, όχι αποσπασµατικές παρεµβάσεις,
όχι σπασµωδικές αντιδράσεις, όπως το σύστηµα εφηµεριών που
εφαρµόζεται από την 1η Νοεµβρίου και έχει βραχυκυκλώσει τα
νοσοκοµεία, τους γιατρούς και τους νοσηλευτές στην Αττική.
Τολµήστε να κάνετε παρεµβάσεις και µεταρρυθµίσεις, ώστε να
αξιολογηθείτε ως Κυβέρνηση. Αλλιώς έχετε τους Βουλευτές να
προχωρήσετε µόνοι σας.

Και κάτι τελευταίο. Άκουσα και ακούσαµε όλοι τον κύριο
Υπουργό στις επιτροπές να κάνει επίδειξη συµπάθειας στο
ΠΑΣΟΚ. 

Κατά πρώτον, κύριε Υφυπουργέ, διαβιβάστε στον κύριο
Υπουργό ότι εκτιµούµε ειλικρινώς τη συµπάθειά του, αλλά δεν
τη θεωρούµε αναγκαία. Είναι υποκειµενικό, άλλωστε, το τι και
πώς συµπαθεί κανείς κάποιον και συµπάθεια υπό όρους είναι
µάλλον συγκαλυµµένη αντιπάθεια. Ευχαριστούµε, λοιπόν, αλλά
δεν θα πάρουµε. 

Κατά δεύτερον και επί της ουσίας, καλείτε εσείς εµάς να σο-
βαρευτούµε; Η Κυβέρνηση που διαχειρίζεται µε τόση αποτυχία
την υγεία, που ανέχεται την απορρύθµιση του κοινωνικού κρά-
τους, οι Υπουργοί που µας λένε «άλλο η δηµοκρατία και η ελευ-
θερία και άλλο η ανάπτυξη»;

Να µας συγχωρέσετε, αλλά για µας σοβαρότητα είναι να
ακούς τις ανάγκες των πολλών, των πολιτών, των πλέον αδύνα-
µων, των αποκλεισµένων και να τα κάνεις πολιτική και όχι συνθή-
µατα και τίτλους για ιστοσελίδες. Σοβαρότητα είναι να δίνεις
πραγµατική ελπίδα µε µεταρρυθµίσεις µελετηµένες και κοινω-
νικά δίκαιες και όχι πειράµατα. Σοβαρότητα είναι µε τα µάτια στο
µέλλον να συγκρούεσαι σήµερα µε νοοτροπίες και συµφέροντα
που σε κρατούν στο χθες. 

Αν για σας «σοβαροί» σηµαίνει «βολικοί», «αρεστοί», «ευχάρι-
στοι», τότε, όχι, να µας συγχωρείτε, αλλά δεν σκοπεύουµε να σο-
βαρευτούµε. Έχουµε τη δική µας συνέπεια, τη δική µας
σοβαρότητα και όσο ενοχλητικοί σάς φαινόµαστε, τόσο πιο πολύ
θα συνεχίζουµε. 

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ - Κινήµατος

Αλλαγής) 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Ευχαριστούµε πολύ

τον κ. Μάντζο.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής, τριάντα τέσσερις µαθήτριες και µαθητές και
τρεις συνοδοί εκπαιδευτικοί από το 20ο Δηµοτικό Σχολείο Ιλίου. 

Η Βουλή σάς καλωσορίζει και σας εύχεται καλή επιτυχία.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Κύριε Πρόεδρε της Νίκης, ορίστε, έχετε τον λόγο, αλλά να ξέ-
ρετε ότι είναι κατ’ εξαίρεση επειδή σε αυτού του είδους τις συµ-
βάσεις µιλάει είτε ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος, είτε ο
Πρόεδρος, όχι και οι δύο µαζί. Μπορείτε να µιλήσετε κατ’ εξαί-
ρεση, παρακαλώ µόνο να κρατηθεί όσο το δυνατόν ο χρόνος.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΝΑΤΣΙΟΣ (Πρόεδρος του Δηµοκρατικού Πα-
τριωτικού Κινήµατος - ΝΙΚΗ): Ευχαριστώ για την εξαίρεση,
κύριε Πρόεδρε. Θα είµαι πολύ σύντοµος, όπως το συνηθίζω κιό-
λας, καθώς «σοφόν το σαφές».

Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ανέτειλε σή-
µερα µια ηµέρα ελπίδας, θα έλεγα, για όλον τον πλανήτη µετά
την εκλογή του Τραµπ. Και δεν κέρδισε µόνο ο Τραµπ στην Αµε-
ρική. Κέρδισαν οι παραδοσιακές αξίες, κέρδισε η πατρίδα, κέρ-
δισε η οικογένεια, κέρδισε η σύνεση και έχασε η παράνοια. Αυτό
εκπροσωπούσε ο Τραµπ και ο λαός του γι’ αυτό τον ψήφισε. Ανέ-
πνευσε γιατί προφανώς σιχάθηκε τους µαθητευόµενους µάγους
της νέας τάξης πραγµάτων. Και τι ηττήθηκε; Ηττήθηκε η πολιτική
ορθότητα, ηττήθηκε η «woke ατζέντα» που ξεθεµελιώνει παιδιά
και παιδεία και την οποία υφιστάµεθα κι εµείς εδώ. Όπως λέει
προσφυώς και ένα έξυπνο ρητό, «Αν θες να δεις την Ελλάδα του
µέλλοντος, επισκέψου τη σηµερινή Αµερική». Ηττήθηκαν οι αµ-
βλώσεις. Ήταν το πρωτεύον σύνθηµα της κ. Κάµαλα Χάρις.
Άκουσον-άκουσον! Ηττήθηκαν οι θεωρίες των πολλών φύλων.
Και εδώ στην Ευρώπη, βεβαίως, και στην Αµερική ηττήθηκαν τα
πολεµοχαρή γεράκια πολέµου –στην Ουκρανία εννοώ- που και
εσείς, η Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας, συντηρείτε. 

Η πρώτη δήλωση του νέου Προέδρου της Αµερικής ήταν
σαφής και ωραία. Είπε: «Θα ξανακάνω την Αµερική µεγάλη». Κοι-
τάει προς τα µέσα, κοιτάει προς τον λαό του. Αυτόν θέλει να υπη-
ρετήσει. 

Αλλάξτε µυαλά και εσείς, κύριε Μητσοτάκη κι εσείς της Κυ-
βέρνησης. Εκπροσωπείτε εδώ στην Ελλάδα αυτό που ηττήθηκε
στις Ηνωµένες Πολιτείες Αµερικής, την υπονόµευση των τιµαλ-
φών αξιών του γένους µας για να χρησιµοποιήσω µια λέξη που
µας έρχεται από µακριά. Ποιες είναι αυτές οι τιµαλφείς αξίες;
Είναι η άδολη φιλοπατρία, η προσήλωση στον ιερό θεσµό της
παραδοσιακής οικογένειας και για µας στη Νίκη –δεν το κρύ-
βουµε- είναι η πίστη στον Σωτήρα Χριστό. Θέλουµε και εµείς,
όπως είπε –και θα το πράξει µάλλον ο κ. Τραµπ- να ξανακάνουµε
την Ελλάδα µεγάλη. 

Η Νίκη θα παρακολουθεί µε αµείωτο ενδιαφέρον τις εξελίξεις
σε αυτή τη µεγάλη χώρα οι οποίες έχουν άµεσο αντίκτυπο και
στις ευρύτερες γεωπολιτικές εξελίξεις στην περιοχή µας. Πιστοί
στο δόγµα του χριστιανισµού –θα το ξαναπώ αυτό, είναι πολύ
βασικό- το οποίο συµπυκνώνεται στη φράση ειρήνη υµίν και πι-
στοί στον πατριωτικό χαρακτήρα του κινήµατός µας, ευχόµαστε
από καρδίας ο νέος Πρόεδρος των ΗΠΑ να παρέµβει µε το
κύρος του για να τελειώσει αµέσως ο ολέθριος πόλεµος στην
Ουκρανία. Αυτόν τον πόλεµο τον έχει πληρώσει πολύ ακριβά η
ήπειρός µας και οι λαοί της, µε ύφεση και πανάκριβη ενέργεια.
Κάθε φορά που βάζουµε βενζίνη στα αυτοκίνητά µας, κάθε φορά
που γεµίζουµε τους καυστήρες µας µε πετρέλαιο, κάθε φορά
που πληρώνουµε τους λογαριασµούς στη ΔΕΗ, ξέρουµε καλά
ότι ένα τµήµα από τις αυξήσεις οφείλεται σε αυτόν τον αδιέξοδο
πόλεµο. 

Θα περιµένουµε τη λύτρωση. Θα περιµένουµε, επίσης, από τις
ΗΠΑ να ασκήσουν την επιρροή τους σε κάθε διεθνή δικαιοδοτικό
θεσµό, ώστε να δικαιωθούν οι ελληνικές θέσεις και στο Αιγαίο
και στην Κύπρο. Το εθνικό µας συµφέρον απαιτεί τη συµπαρά-
σταση και τη στήριξη των Ηνωµένων Πολιτειών στα εθνικά µας
δίκαια και όχι τον ρόλο του επιτήδειου ουδέτερου, όπως το βλέ-
παµε. Το «Βρείτε τα» και τυχόν ιδέες για συνεκµετάλλευση του
ορυκτού πλούτου απορρίπτονται κατηγορηµατικώς. 

Η σηµερινή συνεδρίαση –κι όλες βέβαια- είναι εξαιρετικά ση-
µαντική, διότι διεξάγεται µετά την προκλητική επίσκεψη του
Πρωθυπουργού της Αλβανίας Ράµα στη Θεσσαλονίκη, µετά την
προκλητική κι αυτή σύναξη των ψευτοµακεδόνων στη Θεσσαλο-
νίκη και πριν από τη συνάντηση Γεραπετρίτη - Φιντάν στην
Αθήνα. Η Άγκυρα φρόντισε, µάλιστα, να µας δείξει τις προθέσεις
της και στη Χίο και στη Ρόδο. Και στις δύο περιοχές όπου η
Ελλάς άσκησε κυριαρχικό δικαίωµα πόντισης ηλεκτρικού καλω-
δίου, η Άγκυρα αντέδρασε µε NAVTEX, θεωρώντας –αν είναι δυ-
νατόν- ότι κάνουµε έρευνες στην υφαλοκρηπίδα της! Αν είναι
δυνατόν τουρκική υφαλοκρηπίδα µεταξύ Σάµου και Χίου! Αν είναι
ξανά δυνατόν, πώς επιτρέπετε τουρκική υφαλοκρηπίδα µεταξύ
Ρόδου και Καρπάθου! Αυτά θα πάµε να συζητήσουµε; 

Επειδή διαβάσαµε στον Τύπο άρθρα του καθηγητή κ. Ροζάκη,
τα οποία µας προϊδεάζουν για το τι συµβαίνει στο παρασκήνιο,
προειδοποιούµε για τα εξής: Μη διανοηθείτε να τεµαχίσετε τη
διαπραγµάτευση για να υποστηρίζετε ότι συζητάτε –πονήρευµα
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είναι αυτό- µία και µόνη διαφορά, ενώ στην πραγµατικότητα σχε-
διάζετε να τα συζητήσετε όλα. Οφείλετε να γνωρίζετε ότι καµία
συµφωνία µε την Τουρκία δεν πρόκειται να µας λύσει τα προβλή-
µατα, γιατί η Τουρκία είναι δύναµη αναθεωρητική. Σήµερα υπο-
γράφει, αύριο «ξε-υπογράφει». 

Και θα το ξαναπώ καθώς η επανάληψη είναι η µητέρα της µα-
θήσεως, οι Τούρκοι τρία πράγµατα τηρούν απαρέγκλιτα και µε
ευλάβεια µετά την καταστροφή στην Κύπρο από το 1974 και εν-
τεύθεν. Και νοµίζω ότι όλοι θα συµφωνήσετε ότι δεν έχουν µετα-
κινηθεί ούτε κεραία ούτε χιλιοστό από αυτή τη θέση και ας µε
διαψεύσει κάποιος. Πρώτον, λένε συνεχώς ψέµατα, δεύτερον,
δεν παραχωρούν τίποτα και τρίτον, τα θέλουν όλα δικά τους.

Και, τέταρτον, θα προσέθετα ότι µία γλώσσα καταλαβαίνουν
µόνο, όπως η ιστορία µας αποδεικνύει: Η µόνιµη απάντηση, η
αγέρωχη απάντηση που πρέπει να δίδει ο Ελληνισµός και ο εκά-
στοτε Πρωθυπουργός στους Τούρκους είναι δύο λέξεις που πε-
ρικλείουν όλη την ιστορία µας, που µας έρχονται και αυτές από
πολύ µακριά, από τις αµµουδιές του Οµήρου, θα έλεγα: Μολών
λαβέ! Για την ώρα απλώς προειδοποιούµε. Μην περιµένετε να
ψηφίσουµε ποτέ συνυποσχετικό εάν δυστυχώς καταλήξετε. 

Ωστόσο θεωρούµε εξίσου σηµαντικά όσα συνέβησαν και στη
Θεσσαλονίκη µας τις προηγούµενες δεκαπέντε ηµέρες. Διερω-
τώµεθα: Έχετε φιλότιµο; Έχετε αξιοπρέπεια; Διώχνει ο Ράµα τον
Ευρωβουλευτή σας, τον προπηλακίζει από τη συνάντηση µε αν-
τιπροσωπεία Ευρωβουλευτών, τον εξευτελίζει, δηλαδή, και εσείς
αντί να ακυρώσετε την επίσκεψή του στη Θεσσαλονίκη του στρώ-
σατε κόκκινο χαλί. Λέτε ότι δεν γινόταν. Σας υπενθυµίζω ότι η κ.
Μέρκελ παλαιότερα είχε αρνηθεί επίσκεψη προεκλογική του Ερν-
τογάν στη Γερµανία, διότι γνώριζε ότι µόνο κακό θα προκαλούσε
στη χώρα.

Τι χάλια είναι αυτά; Πόσους τέτοιους εξευτελισµούς θα δεχ-
θείτε ακόµη; Δεν σας έφτανε που ήρθε την άνοιξη εδώ στην
Αθήνα και άνοιξε το θέµα των εγκληµατιών πολέµου Τσάµηδων,
αλλά τώρα του επιτρέπετε να λέει ότι έχει πεθάνει η Βόρειος
Ήπειρος και δεν βγάζετε δηµοσίως τσιµουδιά. Πόσο εξευτελι-
σµένοι µπορεί να είστε; Δεν πέθανε η Βόρεια Ήπειρος. Οι Βορει-
οηπειρώτες κατοικούν σε αυτά τα αρχέγονα εδάφη της πατρίδας
µας, συντηρούν τη γλώσσα τους, την παράδοσή τους, τις αέναες
αξίες της ρωµιοσύνης. Εσείς όµως δέχεστε να εξευτελίζεστε και
από τον κ. Ράµα. Μετά προφανώς τις επικύψεις στον κ. Ερντογάν
κάνετε επικύψεις και στον κ. Ράµα; 

Τα ίδια ισχύουν και για τη σύναξη των ψευτοµακεδόνων για
την οποία µας είπατε ότι δεν αντιδράσατε διότι δεν ήταν πολλοί.

Αγαπητοί µου, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η εθνική αξιοπρέ-
πεια δεν είναι ζήτηµα ποσότητας, είναι ζήτηµα αποφασιστικότη-
τας να υποστηρίξεις τις εθνικές σου θέσεις. Έρχεται ο άλλος
µέσα στο έδαφός σου και ανοίγει θέµα µακεδονικής µειονότητας
και του επιτρέπεις τις συγκεντρώσεις;

Τα περί συνταγµατικής ελευθερίας του συνέρχεσθαι, που πρέ-
πει να σεβόµαστε, όπως θα επικαλείστε ευκαίρως - ακαίρως, να
τα πείτε αλλού, διότι όταν µετά από τις άλλες παρελάσεις που
τις λέτε «υπερηφάνειας», θέλησαν να κάνουν συγκέντρωση στη
Θεσσαλονίκη οι οικογενειάρχες της πόλης -«Family Pride»-, µια
χαρά ξέρατε να τις απαγορέψετε και µάλιστα συλλάβατε και έναν
οικογενειάρχη γιατί αντέδρασε µε ευπρέπεια πάντα. 

Κουρελόχαρτο το κάνατε το Σύνταγµα. Σύντριµµα καλύτερα
να το λέτε. Και τολµάτε να το επικαλείστε τώρα για να νοµιµο-
ποιήσετε τον αλυτρωτισµό των Μακεδόνων; Ντροπή και µόνο
ντροπή!

Αξιότιµε, κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, εν όψει
της επίσκεψης του Φιντάν δεν µπορούµε να καταλάβουµε γιατί
συνεχώς συναντιούνται. Θυµάµαι -µικρός ήµουνα- παλαιότερα οι
Πρωθυπουργοί της Ελλάδος, τα µεγάλα όπως τα ονοµάζετε ανα-
στήµατα, χρόνια ολόκληρα έκαναν να συναντηθούν µε τους ηγέ-
τες της Τουρκίας, µε πολύ καλά προετοιµασµένες συναντήσεις,
και βέβαια δεν θα δέχονταν ποτέ να φέρνουν όλα αυτά τα ανα-
θεωρητικά οι Τούρκοι στο τραπέζι των διαπραγµατεύσεων. 

Πώς δεχόµαστε να συζητάµε µε τους Τούρκους όταν θέτουν
θέµα «γαλάζιας πατρίδας», όταν υπάρχουν ακόµα στρατεύµατα
στην Κύπρο και την έχουν υπό κατάληψη εδώ και πενήντα περί-
που χρόνια και ένα σωρό άλλα θέµατα τα οποία θα απέτρεπαν

µία υγιή και σώφρονα κυβέρνηση από το να συναντηθεί και να
συνοµιλήσει µε τους Τούρκους;

Είναι η ώρα όµως που απαιτείται ενότητα στα εθνικά θέµατα.
Έλληνας οµοφρονέοντας χαλεπούς είναι περιγίγνεσθαι, λέει
κάπου ο µεγάλος ιστορικός, ο Ηρόδοτος. Όταν οι Έλληνες είναι
ενωµένοι, είναι ανίκητοι, δεν µπορούν να ηττηθούν. Απαιτείται
οµόνοια και αποφασιστικότητα από τον λαό µας. Εσάς δεν σας
εµπιστευόµαστε καθόλου. Δεν µπορούµε να δεχθούµε άλλες
υποχωρήσεις και ταπεινώσεις. Είναι η ώρα που πρέπει να συµ-
παραταχθούµε. 

Εµείς καλούµε όλο τον πατριωτικό χώρο, τον υγιή χώρο, αυτόν
που βγάζει κυβερνήσεις στην Αµερική και διώχνει τη σαπίλα, θα
έλεγα, και όσους Βουλευτές αισθάνονται πατριώτες ανεξαρτή-
τως πολιτικής τοποθέτησης, να βάλουν εµπόδια και να σταµατή-
σουν αυτό που προσφυώς ονοµάστηκε «προδοσία των Πρεσπών
του Αιγαίου», η οποία εξυφαίνεται απ’ ό,τι φαίνεται προσωπικά
από τους κ. Μητσοτάκη και Γεραπετρίτη. Κανείς δεν τους εξου-
σιοδότησε να συζητούν µυστικά για εκχώρηση κυριαρχίας και
κυριαρχικών δικαιωµάτων. Είµαστε µια χώρα ειρηνική. Καλύτερα
ειρηνοποιός έπρεπε να είµαστε, αλλά έχουµε χρέος απέναντι
στον λαό µας, απέναντι στο έθνος µας να προασπίσουµε τα χερ-
σαία και θαλάσσια σύνορά µας και τον πλούτο που µας αναλογεί
από το διεθνές δίκαιο των θαλασσών, στο πλαίσιο βέβαια της Ευ-
ρωπαϊκής Ένωσης.

Η Νίκη θα αντιστέκεται σθεναρά και θα υπερασπίζεται τα δί-
καια του ελληνικού λαού και βέβαια την ιστορία της. 

Ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Δηµοκρατικού Πατριω-

τικού Κινήµατος - ΝΙΚΗ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Ευχαριστούµε πολύ

τον Πρόεδρο της Νίκης, τον κ. Δηµήτριο Νατσιό. 
Τον λόγο έχει η κ. Ζωή Κωνσταντοπούλου, Πρόεδρος της

Πλεύσης Ελευθερίας.
ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-

θερίας): Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, ήρθα στην Ολοµέλεια,
πραγµατικά, µε πολύ υψηλή αίσθηση καθήκοντος, γιατί θεωρώ
ότι πρέπει να καταγραφούν στα Πρακτικά της Ολοµέλειας της
Βουλής αυτά που συµβαίνουν τις τελευταίες µέρες, από την πε-
ρασµένη Πέµπτη, και συνιστούν σοβαρότατες παραβιάσεις των
αρχών του κράτους δικαίου µε άµεση εµπλοκή του ίδιου του
Πρωθυπουργού, του ίδιου του Προέδρου της Βουλής και, βέ-
βαια, του κυβερνώντος κόµµατος της Νέας Δηµοκρατίας και των
στελεχών της.

Έρχοµαι ενώ βρίσκεται σε εξέλιξη η κατάθεσή µου στο Τριµε-
λές Εφετείο Πληµµεληµάτων Αθηνών για το έγκληµα στο Μάτι,
µία κατάθεση που συνεχίζεται για τρίτη µέρα, µία κατάθεση που
αφορά το πιο πολύνεκρο κρατικό έγκληµα της Μεταπολίτευσης
και ταυτόχρονα αφορά µια κραυγαλέα υπόθεση συγκάλυψης
που ξεκίνησε από την πρώτη στιγµή. Έχω δεσµευθεί από την
πρώτη στιγµή, έχοντας καταθέσει µαζί µε τον σηµερινό Βου-
λευτή µας, τον Διαµαντή Καραναστάση, την πρώτη µήνυση στις
6 Αυγούστου του 2018, δύο εβδοµάδες µετά το έγκληµα, προ-
κειµένου να διερευνηθεί το έγκληµα στην πραγµατική του διά-
σταση και βαρύτητα ως κακούργηµα και να µην ευδοκιµήσουν οι
απόπειρες συγκάλυψης του εγκλήµατος και υπόθαλψης των
υπαιτίων, απόπειρες που ξεκίνησαν από το ίδιο βράδυ µε εκείνη
τη σκηνοθετηµένη παράσταση ενώπιον των καµερών.

Είχαµε τον τότε Πρωθυπουργό κ. Τσίπρα στις δώδεκα τα µε-
σάνυχτα όταν είχαν καεί ζωντανοί και είχαν χάσει τη ζωή τους
ήδη δεκάδες συµπολίτες µας και το γνώριζε η τότε κυβέρνηση,
να παριστάνει ότι δεν γνώριζε τίποτε για νεκρούς. Και είχαµε την
τότε περιφερειάρχη και σηµερινή Βουλευτή κ. Δούρου και άλ-
λους Υπουργούς και σηµερινούς Βουλευτές να παριστάνουν ότι
δεν υπάρχουν θύµατα, ότι δεν υπάρχουν νεκροί, ότι δεν γνωρί-
ζουν τίποτε σε κάθε περίπτωση και ότι γίνονται προσπάθειες
απεγκλωβισµού των τραυµατιών. 

Πολύ χαρακτηριστική ήταν η ενώπιον των καµερών δήλωση
του κ. Πολάκη -που σήµερα διεκδικεί να γίνει Αρχηγός της Αξιω-
µατικής Αντιπολίτευσης- ότι υπήρχαν κάποιοι τραυµατίες και
βαριά τραυµατίες που απεγκλωβίστηκαν και διακοµίστηκαν. 

Είναι µία υπόθεση συγκλονιστικής συγκάλυψης, µε άµεση εµ-
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πλοκή του τότε Πρωθυπουργού κ. Τσίπρα -που δεν έχει αρθρώ-
σει ούτε µία λέξη στη Βουλή αυτής της περιόδου- και µε τη γνω-
στή πρακτική των σεναρίων που την είδαµε στη συνέχεια µε
πανοµοιότυπες µεθοδεύσεις στο έγκληµα των Τεµπών.

Όπως ο κ. Μητσοτάκης και η Κυβέρνησή του εξύφαναν από
την πρώτη στιγµή το σενάριο του ανθρώπινου λάθους, έτσι και
ο κ. Τσίπρας και οι συν αυτώ εξύφαναν και εκφώνησαν από την
πρώτη στιγµή το σενάριο της έλλειψης χρόνου, ότι δεν προλά-
βαινε να κάνει κανείς κάτι. «Σε δύο ώρες τι να προλάβεις;» είχε
πει το βράδυ της τραγωδίας ο κ. Τσίπρας! Σενάρια τα οποία δεν
έχουν κανένα έρεισµα στην πραγµατικότητα και το µόνο στο
οποίο κατατείνουν είναι η συγκάλυψη ποινικών ευθυνών πολιτι-
κών προσώπων για ποινικά αδικήµατα σε βάρος αθώων ανθρώ-
πων -αθώων ανθρώπων!- και υπόθαλψη των εγκληµατιών, των
πολιτικών εκείνων προσώπων τα οποία εµπλέκονται σε πράξεις,
παραλείψεις και ασυγχώρητες συµπεριφορές που στοίχισαν αν-
θρώπινες ζωές. 

Η πρακτική της συκοφάντησης των θυµάτων ίδια και τότε και
τώρα. Τότε το σενάριο ότι υπήρχαν, δήθεν, κάποιοι κάτοικοι που
τους έλεγαν «ελάτε να σωθείτε» και εκείνοι κοίταζαν τις περιου-
σίες τους έχει καταρρεύσει εντελώς και έχει καταρριφθεί από τις
δραµατικές µαρτυρίες των ανθρώπων που έφτασε η φωτιά στην
πόρτα τους και οι ίδιοι δεν γνώριζαν τίποτα, δεν είχαν ειδοποιηθεί
από κανέναν για να προστατευθούν από τον κίνδυνο. 

Το δεύτερο πλήγµα συκοφάντησης των θυµάτων ότι έφταιγαν
δήθεν κάποια αυθαίρετα καταρρίφθηκε και αυτό. Εντός σχεδίου
είναι ολόκληρη η περιοχή του Νέου Βουτσά στην οποία µπήκε η
φωτιά στις 17:30’ το απόγευµα της 23ης Ιουλίου του 2018. Καµµία
τεκµηρίωση του ψευδούς ισχυρισµού για αυθαίρετα που τότε
είχε χρησιµοποιηθεί ως προµετωπίδα της επικοινωνιακής πολιτι-
κής της κυβέρνησης Τσίπρα, µε τον Υπουργό Δικαιοσύνης Κον-
τονή να οργανώνει το γκρέµισµα αυθαίρετων –δήθεν- ενώπιον
των καµερών, την ώρα που άνθρωποι θρηνούσαν τους δικούς
τους, την ώρα που άνθρωποι χαροπάλευαν στα νοσοκοµεία βα-
ρύτατα τραυµατίες και εγκαυµατίες, την ώρα που έντεκα παιδιά
είχαν χάσει τη ζωή τους -παιδιά κάτω των δεκατριών ετών- την
ώρα που αγνοούνταν δεκάδες συµπολίτες µας, συνάνθρωποί
µας, που γνωρίζουµε σήµερα ότι ήταν µε βεβαιότητα εκατόν τέσ-
σερις άνθρωποι. 

Ήδη πληροφορούµαστε ότι στις αντίστοιχες πρακτικές
ύβρεως προς τους νεκρούς, παραγγέλθηκε η ταφή αταυτοποί-
ητων ανθρώπινων υπολειµµάτων που οδηγούν στην αναπόδρα-
στη, δυστυχώς, σκέψη ότι υπάρχουν και άλλα θύµατα που δεν
γνωρίζουµε, αλλά και ότι δυστυχώς αυτά τα πολιτικά πρόσωπα
και αυτές οι εξουσίες, η κυβέρνηση Τσίπρα, που θέλησε να θάψει
και τις ευθύνες της και αταυτοποίητους νεκρούς και έθαψε αταυ-
τοποίητα ανθρώπινα υπολείµµατα µαζί µε υπολείµµατα ζώων και
µαζί µε προσωπικά αντικείµενα, η Κυβέρνηση Μητσοτάκη που
πέταξε ανθρώπινα υπολείµµατα, ανθρώπινα µέλη και προσωπικά
αντικείµενα µε τέτοια σκληρότητα και αδιαφορία, ώστε εννέα
µήνες αργότερα, τον Νοέµβριο του 2023, µετά και τις φοβερές
πληµµύρες βρέθηκαν από τους ειδικούς συµβούλους-πραγµα-
τογνώµονες των συγγενών. 

Τι εξουσίες εκπροσωπείτε; Τι εξουσίες εκπροσωπείτε που δεν
ορρωδούν προ ουδενός και που φθάνουν να µπαζώνουν τον
τόπο του εγκλήµατος στα Τέµπη και να τον εµφανίζουν σαν έργο
ανάπτυξης που χρηµατοδοτείται µε 647.000 ευρώ από το Ταµείο
Ανάκαµψης και από τα Υπουργεία της χώρας; 

Ποια έλλειψη µέτρου και σεβασµού οδηγεί τις κυβερνήσεις
των τελευταίων ετών να περιφρονούν και να τσαλαπατούν την
ανθρώπινη ύπαρξη, την ανθρώπινη ζωή, τους απλούς ανθρώ-
πους, τους απλούς πολίτες, να τους λογαριάζουν σαν ανάξιους
προστασίας ακόµη και µετά τον θάνατο να τους αντιµετωπίζουν
σαν διαχειρίσιµα αντικείµενα; 

Η δική µου υποχρέωση και το δικό µου ηθικό καθήκον είναι να
ολοκληρώσω την κατάθεσή µου ενώπιον του δικαστηρίου µετά
πάρα πολλών, φυσικά, εµποδίων. Είναι ξεκάθαρο ότι και σε αυτή
τη δικαστική υπόθεση όπως έγινε ξεκάθαρο και από την πρωτό-
δικη απόφαση, οι µηχανισµοί του παρασκηνίου, οι µηχανισµοί
που θέλουν αενάως να καλύπτουν και να συγκαλύπτουν τους
ισχυρούς πολιτικά και οικονοµικά, αυτοί οι µηχανισµοί είναι που

έδρασαν και επέδρασαν για να αθωωθούν σε πρώτο βαθµό οι
περισσότεροι κατηγορούµενοι και η κ. Δούρου -που την επαι-
νούσε η κ. Μπακογιάννη- και να επιβληθούν ποινές-χάδια στους
υπόλοιπους, που αποτιµώνται σε χρηµατική ποινή 250 ευρώ για
τον κάθε νεκρό. Αυτή ήταν η πρωτόδικη απόφαση και είναι πολύ
ανησυχητική η εξέλιξη ενώπιον του δευτεροβάθµιου δικαστη-
ρίου, συνυπολογιζοµένων και των δικαστικών προσώπων που το
αποτελούν.

Προσωπικά δέχθηκα πολύ µεγάλη πίεση για να αποτραπεί η
κατάθεσή µου, διαρκείς µεθοδεύσεις για να µην καταγραφούν
στα πρακτικά αυτά που ως µάρτυρας κατηγορίας και µηνύτρια
από την πρώτη στιγµή για το κακούργηµα κι όχι για πληµµελή-
µατα έχω διατυπώσει και στοιχειοθετήσει. Δέχθηκα πολύ µεγάλη
επίθεση από πλευράς της Έδρας και του δικαστηρίου, τέτοια
που δεν πρέπει να δέχεται κανένας µάρτυρας κατηγορίας αλλά
και κανένας µάρτυρας ενώπιον δικαστικής αρχής. 

Διατυπώνω την πεποίθηση ότι κάτι πάρα πολύ στραβό συµβαί-
νει στη χώρα αυτή και στους θεσµούς της όταν αυτό το ολοκαύ-
τωµα σε καιρό ειρήνης, το έγκληµα στο Μάτι, σήµερα δικάζεται
σαν να ήταν ένα απλό αυτοκινητικό ατύχηµα χωρίς νεκρούς,
χωρίς θύµατα, και όταν το έγκληµα στα Τέµπη αυτό το φοβερό
σιδηροδροµικό δυστύχηµα, αυτό το κακούργηµα εξακολουθεί να
αντιµετωπίζεται από την Κυβέρνηση, που εµπλέκεται σε αυτό,
σαν απλό δυστύχηµα, καταστροφή -αυτές είναι οι λέξεις που
χρησιµοποιούνται-, µε διαρκείς παρεµβάσεις στη δικαιοσύνη και
µε τη φοβερή αξίωση -που φαίνεται ότι προελαύνει αλλά θα µας
βρει απέναντι και θα συνεχίσει να µας βρίσκει απέναντι- να συµ-
µετάσχει στη συγκάλυψη που το κόµµα σας δροµολογεί, της
Νέας Δηµοκρατίας, η ευρωπαϊκή οικογένειά σας, η ευρωπαϊκή
οµάδα σας, το Ευρωπαϊκό Λαϊκό Κόµµα, το οποίο εµπλέκετε
αυτή τη στιγµή εσείς σε µία αναβάθµιση των µεθοδεύσεων της
συγκάλυψης αφού φροντίσατε και δροµολογήσατε να αναλά-
βουν τα στελέχη σας κοµβικούς ρόλους στο πεδίο των µεταφο-
ρών, στο πεδίο δηλαδή όπου διαπράχθηκε το µεγαλύτερο
έγκληµα της Μεταπολίτευσης, στις συγκοινωνίες και τις µεταφο-
ρές και όχι µόνο. 

Φροντίσατε να εκλεγεί, να ορισθεί ουσιαστικά µέσα από δια-
πραγµατεύσεις, Πρόεδρος της Επιτροπής Μεταφορών η Ευρω-
βουλευτής σας και χρόνια στέλεχός σας κ. Ελίζα Βόζεµπεργκ,
επικεφαλής της ευρωοµάδας σας, ώστε ο τοµέας αυτός, το
πεδίο των µεταφορών, να ελέγχεται από τη Νέα Δηµοκρατία σε
επίπεδο Ευρωκοινοβουλίου και την ίδια ώρα φροντίσατε να διεκ-
δικήσετε και να λάβετε για την Ελλάδα από την κ. Φον ντερ Λάιεν
που ελέγχεται για πολλές πρακτικές αδιαφάνειας και διαφθοράς
και για συνεννοήσεις µε τον κ. Μητσοτάκη, το χαρτοφυλάκιο των
µεταφορών στην Ευρωπαϊκή Επιτροπή για το οποίο δεν προτεί-
νατε κάποιον αµερόληπτο και ουδέτερο τεχνοκράτη αλλά προ-
τείνατε το πρωτοκλασάτο στέλεχός σας, στέλεχος δηλαδή του
κόµµατος που ελέγχεται για το έγκληµα των Τεµπών, τον σηµε-
ρινό Περιφερειάρχη και επί πολλές θητείες Περιφερειάρχη Κεν-
τρικής Μακεδονίας, τον κ. Τζιτζικώστα. 

Ήταν αυτονόητο ότι η δική µας θέση θα ήταν απέναντι στην κ.
Βόζεµπεργκ η οποία διέπραξε ασύλληπτης βαρύτητας θεσµικό
ατόπηµα όταν από τη θέση της Προέδρου της Επιτροπής Μετα-
φορών επιτέθηκε στα θύµατα του εγκλήµατος των Τεµπών και
στην Πρόεδρο του Συλλόγου Θυµάτων - Πληγέντων δυστυχήµα-
τος των Τεµπών «Τέµπη 2023», την κ. Μαρία Καρυστιανού, µε
αδιανόητες αιτιάσεις ότι φταίνε τα θύµατα που καθυστερούν τη
δικαιοσύνη, ότι ο κ. Καραµανλής θα κριθεί από τη δικαιοσύνη.
Ποια δικαιοσύνη; Εσείς την µπλοκάρατε και σας το είπε µε τον
πιο απερίφραστο τρόπο η Ευρωπαία Εισαγγελέας κ. Λάουρα Κο-
βέσι, «θέλουµε να ερευνήσουµε και µας µπλοκάρουν». Σε εσάς
αναφερόταν, στο κόµµα σας, στην ψήφο του κόµµατός σας να
µπλοκάρει τον ποινικό έλεγχο των τριών Υπουργών σας, του κ.
Καραµανλή, του κ. Χατζηδάκη και του κ. Χρυσοχοΐδη για το πεδίο
των µεταφορών, σε σχέση µε τη σύµβαση «717». 

Ποιος είναι ο ρόλος της κ. Βόζεµπεργκ αποκαλύφθηκε από
αυτή τη λυσσαλέα, αήθη επίθεση σε µια µάνα που δίνει αγώνα
δικαιοσύνης και ποια είναι η δική µας αποστολή επίσης αποκα-
λύπτεται και φωτίζεται σε κάθε µας βήµα. Γιατί από την πρώτη
στιγµή σάς είπα στην Ολοµέλεια ότι θα µας βρείτε απέναντι σ’
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αυτές τις µεθοδεύσεις, θα µας βρείτε απέναντι στη δροµολό-
γηση εκλογής του κ. Τζιτζικώστα και βεβαίως µας βρήκατε πα-
ρόντες, παρούσα την Ευρωβουλευτίνα µας στην Επιτροπή
Μεταφορών, στην επιτροπή ακρόασης του κ. Τζιτζικώστα, όπου
µε εµπεριστατωµένη επιστολή της αναφέρθηκε στους συναδέλ-
φους της Ευρωβουλευτές της Επιτροπής Μεταφορών κι εξήγησε
για ποιο λόγο αποτελεί σκανδαλώδη αναβάθµιση µεθοδεύσεων
συγκάλυψης και σοβαρή εκτροπή στο πεδίο του κράτους δικαίου
το να τοποθετηθεί στέλεχος της Νέας Δηµοκρατίας Επίτροπος
Μεταφορών την ώρα που ερευνάται η Νέα Δηµοκρατία για το έγ-
κληµα των Τεµπών. Και βεβαίως οι αντιδράσεις της κ. Βόζεµ-
περγκ ως Προέδρου της Επιτροπής, η οποία προσπαθούσε να
εµποδίσει την Ευρωβουλευτή µας από το να µοιράσει την επι-
στολή της, στην οποία αναφέρεται στους λόγους αυτούς και
ανακοινώνει και τις δικές µου ενέργειες σε επίπεδο Ευρωπαϊκής
Ένωσης και Ευρωκοινοβουλίου, αυτή η προσπάθεια περιορι-
σµού της δράσης της Ευρωβουλευτή µας, µε προσκλήσεις µά-
λιστα να την πάρουν σηκωτή, κάτι που απαγορεύεται, -το να
αγγίξεις Ευρωβουλευτή απαγορεύεται απολύτως!- δείχνει ποια
είναι η κουλτούρα σας. 

Βεβαίως η επιστολή µοιράστηκε. Βεβαίως θα ακολουθήσει και
δική µου επιστολή σε όλα τα µέλη του Ευρωκοινοβουλίου και
στην Πρόεδρό του, την κ. Μέτσολα και θα επισκεφθώ τις Βρυ-
ξέλλες την επόµενη εβδοµάδα, την Τετάρτη και την Πέµπτη. Και
βεβαίως η κουλτούρα της βίας, της σίγασης, της λογοκρισίας,
της φίµωσης και της προσβολής των πιο θεµελιωδών κανόνων
του κράτους δικαίου είναι η κουλτούρα που σας χαρακτηρίζει.
Διότι µπορεί στο Ευρωκοινοβούλιο να απαγορεύεται να ακουµ-
πήσεις Ευρωβουλευτή, αλλά στην Ελλάδα φαίνεται ότι ο κ. Μη-
τσοτάκης νοµίζει ότι επιτρέπεται να επιτεθεί η Αστυνοµία σε
Αρχηγό κόµµατος, να ρίξει χειροβοµβίδα κρότου-λάµψης επάνω
σε Αρχηγό κόµµατος, σε εµένα, -κύριε Κατσαφάδο, τώρα βλέπω
ότι ησυχάσατε, ήσασταν λαλίστατος-, η οποία έπεσε από τύχη
στα ελάχιστα χιλιοστά από εµένα, να ρίχνει η Αστυνοµία και να
ασκεί βία εναντίον µελών του Κοινοβουλίου. Ήµασταν τρία µέλη
του Κοινοβουλίου. Χαίροµαι που γελάτε, κύριε Κατσαφάδο, συ-
νεχίστε έτσι. Τρία µέλη του Κοινοβουλίου ήµασταν, λοιπόν.
Ήµουν ως Πολιτική Αρχηγός παρούσα, µαζί µε τους εποχικούς
πυροσβέστες, που προηγουµένως τους είχατε ρίξει χηµικά µέσα
σε κλειστό χώρο, στην ίδια την έδρα του Υπουργείου Πολιτικής
Προστασίας και Κλιµατικής Κρίσης. Να τα ακούτε, κύριε Στεφα-
νάδη, που είστε γιατρός. Χηµικά µέσα σε κλειστό χώρο, στους
εποχικούς πυροσβέστες οι οποίοι διαµαρτύρονταν ειρηνικά για
την αξιοπρέπειά τους και για τα δικαιώµατά τους! 

Οι ήρωες, που µας σώζουν από τις φωτιές, οι ήρωες, που πέ-
φτουν στη φωτιά για εµάς, διεκδίκησαν το αυτονόητο, την εργα-
σιακή τους θέση στην οποία υπηρετούν εδώ και χρόνια. Αλλά
παίζετε µαζί τους, έξι µήνες εργασία, τρεις µήνες ταµείο ανερ-
γίας, τρεις µήνες απόλυτη ανεργία και µηδενικά εισοδήµατα. Αυ-
τούς τους ανθρώπους τους έχετε µε 800 ευρώ για έξι µήνες, µε
400 ευρώ για άλλους τρεις µήνες και µε µηδέν ευρώ για άλλους
τρεις µήνες. 

Σε αυτούς τους ήρωες σήµερα ο κ. Κικίλιας τους είπε ότι δεν
έχει τίποτε να τους προτείνει. Τους κάλεσε σε συνάντηση για να
τους πει ότι δεν έχει πρόταση. Φαίνεται ότι η πρόταση του
Υπουργείου και της Κυβέρνησης είναι να τους ξυλοκοπούν, να
τους ρίπτουν χηµικά, να τους ρίχνουν χειροβοµβίδα κρότου-λάµ-
ψης και ασφυξιογόνα και να τους λοιδορούν σαν προβοκάτορες.
Ποιους; Αυτούς που πρέπει να τους κάνουµε εικόνισµα, και να
τους ευχαριστούµε, και να τους χειροκροτούµε, και να τους ευ-
γνωµονούµε. 

Εγώ προσωπικά τους ευγνωµονώ. Θα είµαι δίπλα τους µια ζωή
και στη δικαίωσή τους, που θα έρθει, να είστε σίγουροι, και σε
όλη τους την πορεία. Γιατί το τι τελικά είναι κανείς φαίνεται από
το πώς τιµά τους ανθρώπους που εκπληρώνουν το καθήκον
τους, το καθήκον προς όλους µας. 

Ήµασταν τρία µέλη του Κοινοβουλίου εγώ, ο κ. Κατσώτης από
το ΚΚΕ, η κ. Πέρκα από την Νέα Αριστερά, και τρία µέλη του Κοι-
νοβουλίου δεχθήκαµε ρίψη χηµικών, δεχθήκαµε σωµατική βία και
απωθήσεις, δεχθήκαµε χειροβοµβίδα κρότου-λάµψης, η µία
επάνω µου, και ο εποχικός πυροσβέστης που ήταν ακριβώς

δίπλα µου εµβολίστηκε από δίκυκλο της αστυνοµίας επί τούτου
και νοσηλεύτηκε στο νοσοκοµείο βαριά τραυµατισµένος, ο επο-
χικός πυροσβέστης που ήταν δίπλα µου, επαναλαµβάνω, και δια-
δήλωνε ειρηνικά. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Κυρία Πρόεδρε, αν
θέλετε, ολοκληρώστε, παρακαλώ. 

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-
θερίας): Ναι, κύριε Πρόεδρε. Λέω κάτι πολύ σοβαρό και θα ολο-
κληρώσω. Λέω όµως κάτι πολύ σοβαρό, που θα έπρεπε να έχει
αποτελέσει αντικείµενο απολογίας του κ. Μητσοτάκη και βεβαίως
των αρµόδιων Υπουργών. 

Ο κ. Χρυσοχοΐδης κάπως απολογήθηκε και είπε ότι θα ερευ-
νήσει και θα στείλει την υπόθεση στον Συνήγορο του Πολίτη. Πού
να τον είχατε αλλάξει τον Συνήγορο του Πολίτη, όπως επιδιώξατε
και ψηφίσατε οι νεοδηµοκράτες εκείνο ακριβώς το πρωί. 

Αλλά περιµένω και τις απαντήσεις. Έχω καταθέσει επίκαιρη
ερώτηση στον κ. Χρυσοχοΐδη, επίκαιρη ερώτηση στον κ. Κικίλια,
επίκαιρη ερώτηση στον Πρωθυπουργό, διότι υπήρξε ακραία
αστυνοµική βία παράνοµη και αξιόποινη εναντίον άοπλων και ει-
ρηνικά διαµαρτυρόµενων ασκούντων συνταγµατικό δικαίωµα
εποχικών πυροσβεστών, άοπλων και ασκούντων τα καθήκοντά
τους µελών του Κοινοβουλίου εκ των οποίων και Πολιτική Αρχη-
γός και αόπλου και ασκούντος τα καθήκοντα δηµοσιογράφου
του «ΡΙΖΟΣΠΑΣΤΗ», του κ. Ανδρούτσου, που επίσης κακοποι-
ήθηκε βάναυσα.

Όταν, κύριε Κατσαφάδο, λέτε για σεβασµό θα µου απαντή-
σετε, αν ο δικός σας σεβασµός περιλαµβάνει το να µου επιτίθε-
ται η Κυβέρνησή σας µε κρότου-λάµψης και αστυνοµική βία και
αν επίσης περιλαµβάνει τη στάση του Προέδρου της Βουλής την
αµέσως επόµενη µέρα, Παρασκευή, στη Διεθνή Διοργάνωση για
το κράτος δικαίου, όπου προσήλθα στην ώρα της συζήτησης και
ζήτησα τον λόγο για ένα λεπτό, γνωρίζοντας ο Πρόεδρος της
Βουλής ότι θα κατήγγειλα αυτές τις παραβιάσεις του κράτους
δικαίου που έχουν αποτυπωθεί και µαγνητοσκοπηθεί, υπάρχουν
ως ντοκουµέντα, και ακόµα δεν έχω λάβει τη συγγνώµη της Κυ-
βέρνησής σας, την αντίδραση λοιπόν του Προέδρου της Βουλής,
του κ. Τασούλα, ο οποίος διέλυσε τη Διεθνή Σύσκεψη για το κρά-
τος δικαίου και απέτρεψε και απαγόρευσε και στην Εκπρόσωπο
του Ευρωπαϊκού Δικαστηρίου Δικαιωµάτων του Ανθρώπου την κ.
Μαριαλένα Τσίρλη να κάνει την τοποθέτησή της, προκειµένου να
µην ακουστώ. Αυτά είναι φαινόµενα βαρύτατης εκτροπής από τη
δηµοκρατική λειτουργία. 

Φυσικά περιµένω τον Πρόεδρο της Βουλής να τοποθετηθεί και
πιστεύω, κύριε Λαµπρούλη και κ. Φωτίου που εκπροσωπείτε,
αλλά περιµένω και τους άλλους Βουλευτές της Αντιπολίτευσης,
δεν είναι δυνατόν να ασκείται βία εναντίον Βουλευτών, να ρίπτον-
ται κρότου-λάµψης και χηµικά εναντίον Βουλευτών και να µην το-
ποθετείται ο Πρόεδρος της Βουλής, αλλά αντίθετα να επιτίθεται
στο πρόσωπο και στην Πολιτική Αρχηγό που δέχθηκε αυτή τη
βία. Δεν νοείται αυτού του είδους η πρακτική της κατασίγασης,
και της επίθεσης, και της στοχοποίησης των εκπροσώπων της
Αντιπολίτευσης, των εκπροσώπων του Τύπου, αλλά και των εκ-
προσώπων της κοινωνίας. 

Κλείνω αυτή την παρέµβαση λέγοντας ότι άλλο ένα σοβαρό
ολίσθηµα της Κυβέρνησής σας από την περασµένη εβδοµάδα
είναι ότι έχετε αφήσει αναπάντητες τις εντελώς έωλες τοποθε-
τήσεις του Προέδρου της Γερµανίας, του κ. Σταϊνµάιερ, ότι,
δήθεν, οι αξιώσεις της χώρας µας εναντίον της Γερµανίας για τα
εγκλήµατα των ναζί είναι νοµικά αβάσιµες και το θέµα νοµικά
κλειστό. 

Το θέµα είναι νοµικά ορθάνοιχτο. Οι αξιώσεις είναι στοιχειοθε-
τηµένες και υπολογισµένες. Και, βεβαίως, υπάρχει αµετάκλητη
απόφαση της ελληνικής δικαιοσύνης από τις 8 Απριλίου του
2000, απόφαση της Ολοµέλειας του Αρείου Πάγου, που υποχρε-
ώνει το γερµανικό κράτος να καταβάλει στους Διστοµίτες, τα θύ-
µατα του ολοκαυτώµατος, αποζηµιώσεις. Αυτή τη δικαστική
απόφαση της ελληνικής δικαιοσύνης το γερµανικό κράτος αρ-
νείται να την εκτελέσει, αρνείται να συµµορφωθεί. Αυτό, θα µε
συγχωρήσετε, αλλά θα έπρεπε να είναι µείζον ζήτηµα διµερούς
συζήτησης και βεβαίως µονοµερούς από πλευράς της Ελλάδας
ενεργοποίησης. Αντ’ αυτού οι Υπουργοί σας, όπως και οι προ-
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ηγούµενοι, δεν υπογράφουν. Χρειάζεται µία υπογραφή του Έλ-
ληνα Υπουργού Δικαιοσύνης. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Κυρία Πρόεδρε, ολο-
κληρώστε, παρακαλώ.

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-
θερίας): Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε, για το Δίστοµο. 

Μία υπογραφή του Έλληνα Υπουργού Δικαιοσύνης χρειάζεται
για να εκτελεστεί η απόφαση της ελληνικής δικαιοσύνης. Έχω
καταθέσει επίκαιρη ερώτηση και στον Υπουργό Δικαιοσύνης και
στον Πρωθυπουργό, τον κ. Μητσοτάκη, εάν θα υπογράψει για
την εκτέλεση της αµετάκλητης απόφασης για το Δίστοµο. Γιατί
αρκετά τα κροκοδείλια δάκρυά σας για τη δικαιοσύνη, που εσείς
φιµώνετε, εσείς στραγγαλίζετε, εσείς θέλετε να ορίζετε την ηγε-
σία της, αλλά όταν αποφαίνεται για αξιώσεις ιστορικές που αφο-
ρούν την Αντίσταση και το φόρο αίµατος του λαού µας
εµποδίζετε την εκτέλεση των αποφάσεών της. 

Η Πλεύση Ελευθερίας είναι και θα είναι στο πλευρό των απλών
ανθρώπων, στο πλευρό των εποχικών πυροσβεστών. Θα είµαι
δίπλα τους µε όλους τους τρόπους και µε αναφορά στο Συνή-
γορο του Πολίτη, που χαίροµαι που δεν τον αντικαταστήσατε και
δεν τα καταφέρατε. Θα είµαστε δίπλα σε όλους όσοι διεκδικούν
και βλέπουν ότι η Κυβέρνησή σας, δυστυχώς, είναι µια Κυβέρ-
νηση που καταρρέει και βασίζεται στη βία, στην αυθαιρεσία και
στην υπονόµευση του κράτους δικαίου.

Και µια τελευταία απάντηση σε αυτούς που λένε ότι εµείς, που
καταγγέλλουµε τις παραβιάσεις του κράτους δικαίου, διασύ-
ρουµε τη χώρα µας. Αυτά, κύριε, έχουν λυθεί από τότε που κα-
ταγγέλθηκε η Ελλάδα για τη δικτατορία και για τους
βασανισµούς επί χούντας. Τη χώρα τη διασύρουν αυτοί που πα-
ραβιάζουν τις αρχές του κράτους δικαίου και όχι εκείνοι που, τι-
µώντας το καθήκον τους, καταγγέλλουν τις παραβιάσεις και
αντιστέκονται στην παραβίαση των πιο ιερών κανόνων της δηµο-
κρατίας και της ελευθερίας, για τους οποίους έχουν δώσει το
αίµα τους πολλοί πριν από εµάς.

Και είµαστε και εµείς διατεθειµένοι να δώσουµε το αίµα µας,
γιατί ξέρουµε ότι στη ζωή τα πάντα δεν κρίνονται από την τιµή,
αλλά από τις αξίες. 

Σας ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Πλεύσης Ελευθε-

ρίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Ευχαριστούµε πολύ

την Πρόεδρο της Πλεύσης Ελευθερίας. 
Ο κύριος Υπουργός έχει ζητήσει τον λόγο για µια παρέµβαση.
ΜΑΡΙΟΣ ΘΕΜΙΣΤΟΚΛΕΟΥΣ (Υφυπουργός Υγείας): Θα κάνω

µια πολύ µικρή παρέµβαση, θα σεβαστώ πλήρως τον χρόνο. 
Μια ερώτηση, µε απόλυτη σεµνότητα και ταπεινότητα, ο χρό-

νος στον πίνακα γιατί υπάρχει; Δίνετε πέντε λεπτά, µίλησε
τριάντα δύο λεπτά. Σας κάνω την παρατήρηση, µπορείτε να µου
απαντήσετε εσείς αν θέλετε µετά. Γιατί υπάρχουν κανόνες που,
τουλάχιστον -δεν είµαι µέλος του Κοινοβουλίου- αλλά θεωρώ ότι
θα πρέπει να ακολουθούνται ή τουλάχιστον στοιχειωδώς για να
µην έχουµε εξαπλασιασµό ή επταπλασιασµό του χρόνου. Γιατί
είναι τόσο µεγάλη η διαφορά.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Έχετε δίκιο για την
παρατήρηση. 

ΜΑΡΙΟΣ ΘΕΜΙΣΤΟΚΛΕΟΥΣ (Υφυπουργός Υγείας): Δεν θα
πω πάρα πολλά. 

Κατ’ αρχάς, να πω συγχαρητήρια στον κ. Τραµπ για την εκλογή
του στην Προεδρία των Ηνωµένων Πολιτειών της Αµερικής και
να έχει µια καλή συνεργασία µε την ελληνική Κυβέρνηση. 

Δύο παρατηρήσεις να κάνω, γιατί αυτά που έχει πει η κ. Κων-
σταντοπούλου τα λέει επανειληµµένως εδώ, ορισµένα από αυτά
ακολουθώντας µια συγκεκριµένη τακτική και µε πολύ µεγάλη
υποκρισία, εκµεταλλευόµενη πόνο κάποιων ανθρώπων. 

Εγώ θα σταθώ σε δύο παρατηρήσεις: Πρώτον, επειδή αναφέρ-
θηκε στον κ. Τζιτζικώστα, να υπενθυµίσω κατ’ αρχήν ότι ο κ. Τζι-
τζικώστας έχει ένα πάρα πολύ βαρύ βιογραφικό, έχει πιο βαρύ
βιογραφικό και από το ίδιο σας το κόµµα. Έχει εκλεγεί Βουλευτής
στη Θεσσαλονίκη, έχει εκλεγεί περιφερειάρχης και είχε την πολύ
µεγάλη χαρά και τιµή για τη χώρα αυτή να εκλεγεί µε τριάντα εννιά
από τις σαράντα τέσσερις ψήφους στο Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο.

ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΑΦΑΤΗΣ: Έχει εκλεγεί τρεις φορές περιφερει-
άρχης.

ΜΑΡΙΟΣ ΘΕΜΙΣΤΟΚΛΕΟΥΣ (Υφυπουργός Υγείας): Τρεις
φορές περιφερειάρχης! 

Ήρθατε εδώ και µε έναν πολύ µεγάλο στόµφο προσπαθήσατε
να πείσετε για τις απόλυτα δηµοκρατικές διαδικασίες -σε κάποιες
από τις οποίες συµµετείχατε κι εσείς και είχατε πάρει πολύ χα-
µηλό ποσοστό- για το τι είναι ο κ. Τζιτζικώστας και αν κάποιος
τον διόρισε εκεί. Όπως επίσης και η κ. Βόζεµπεργκ. Η κ. Βόζενµ-
περγκ εκλεγµένο µέλος του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου και είναι
τιµή για τη χώρα που έχει εκλεγεί –γι’ αυτό τονίζω αυτές τις λέ-
ξεις, έχει εκλεγεί- Πρόεδρος της Επιτροπής Μεταφορών. Δεν
τους διόρισε κανείς. Είναι εκλεγµένοι και τουλάχιστον θα πρέπει
στον δικό σας τον λόγο να τα σκέφτεστε καλύτερα πριν να δια-
τυπώνετε αυτές τις πολύ βαριές κατηγορίες. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Ευχαριστούµε πολύ
τον κ. Θεµιστοκλέους. 

Τον λόγο έχει ο κ. Γεώργιος Γαβρήλος, Κοινοβουλευτικός Εκ-
πρόσωπος του ΣΥΡΙΖΑ. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΓΑΒΡΗΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, συζητάµε σήµερα µια κύρωση συµφωνίας σε

ζητήµατα υγείας µε την Αίγυπτο, µία συµφωνία που, ασφαλώς,
πέρα από το αντικείµενο, για το οποίο υπάρχει ενδιαφέρον και
από τις δύο πλευρές, σφυρηλατεί σχέσεις µε γείτονες χώρες,
κάτι που έχει αυτήν την περίοδο ιδιαίτερη ανάγκη η χώρα µας. 

Η Αίγυπτος είναι µια χώρα που µπορούµε να προσβλέπουµε
ακόµη και για τα µείζονα εθνικά ζητήµατα που µας απασχολούν
σε σχέση και µε τις διαφορές που υπάρχουν από µια άλλη γεί-
τονα χώρα, κυρίως αναθεωρητική, όπως είναι η Τουρκία. Κάθε
σχετική συµφωνία εξυπηρετεί τα εθνικά µας συµφέροντα, όπως
και η Συµφωνία των Πρεσπών που εσείς, κύριοι της Νέας Δηµο-
κρατίας, είχατε καταγγείλει, αλλά σήµερα υποχρεωθήκατε, από
τις ανάγκες της εξωτερικής µας πολιτικής και της κατάστασης
στην ευρύτερη περιοχή, να υπερασπίζεστε. 

Έτσι, λοιπόν, σε αυτήν τη συγκυρία, ασφαλώς, υπάρχει ο ιδι-
αίτερος προβληµατισµός για τα εθνικά µας θέµατα. Έχουµε τις
προσεχείς ηµέρες τη συνάντηση του κ. Γεραπετρίτη µε τον κ.
Φιντάν. Ένας προβληµατισµός, που δεν άφησε αδιάφορους και
τους πρώην Πρωθυπουργούς της δικής σας παράταξης, τον κ.
Καραµανλή, τον κ. Σαµαρά, για το πού το πάει τελικά ο κ. Μη-
τσοτάκης και αν υπάρχει εν τέλει µυστική διπλωµατία, όπως,
πραγµατικά, εµείς προβληµατιζόµαστε και αγωνιούµε γι’ αυτά
που συµβαίνουν πίσω από κλειστές αίθουσες και µας αναγγέλ-
λονται από την άλλη πλευρά του Αιγαίου, κυρίως από αξιωµα-
τούχους της Τουρκίας. 

Και ασφαλώς, υπό αυτό το πρίσµα προσεγγίζουµε και την
εκλογή νέου Προέδρου στις Ηνωµένες Πολιτείες της Αµερικής.
Η επιστροφή Τραµπ, ανεξάρτητα αν εµείς είµαστε µία δύναµη
προοδευτική, δηµοκρατική, που ασφαλώς θέλουµε την Αµερική
ανοιχτή στον κόσµο, ανοιχτή στις νέες ιδέες, ανοιχτή και µε προ-
οδευτική προσέγγιση να βλέπει το µεταναστευτικό και να µην γί-
νεται αντικείµενο λαϊκισµού, την κλιµατική αλλαγή και τα
ανθρώπινα δικαιώµατα, θεωρούµε ότι ανεξαρτήτως του τι απο-
φάσισε ο αµερικανικός λαός, εµείς πρέπει να διασφαλίσουµε τα
εθνικά µας συµφέροντα µε µία πολυδιάστατη πολιτική και προ-
σέγγιση στα ζητήµατα εξωτερικής πολιτικής και ασφαλώς, να
µην είµαστε οι δεδοµένοι σύµµαχοι. Είµαστε σύµµαχοι, αλλά δεν
µπορεί να µην έχουµε πάνω απ’ όλα τα δικά µας εθνικά συµφέ-
ροντα σε ό,τι συµβαίνει γεωπολιτικά µε τους δύο πολέµους στην
Ουκρανία και στη Μέση Ανατολή. Γιατί πολύ φοβάµαι ότι οι πο-
λιτικές επιλογές που είχατε τα τελευταία χρόνια, της µονοδιά-
στατης προσέγγισης αυτών των ζητηµάτων και ως δεδοµένοι
σύµµαχοι του ΝΑΤΟ, της Αµερικής, µας οδηγούν σε αδιέξοδα.

Έτσι, λοιπόν, είναι καλοδεχούµενη αυτή η συµφωνία µε την Αί-
γυπτο σήµερα και ασφαλώς, εµείς επιθυµούµε και άλλες ανάλο-
γες συµφωνίες µε γείτονες χώρες, ώστε να ενδυναµώσουµε τον
ρόλο µας και στα Βαλκάνια και στη Νότια Ευρώπη. Σε µια Ευ-
ρώπη, που επιθυµούµε να ενδυναµώσει την αυτονοµία της -ιδι-
αίτερα τώρα µετά την εκλογή του κ. Τραµπ- και σε ζητήµατα
εξωτερικής πολιτικής και σε ζητήµατα αµυντικής θωράκισης της
και ασφαλώς σε ζητήµατα οικονοµικής προοπτικής, αυξάνοντας
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την ανταγωνιστικότητά της.
Συζητάµε για το Εθνικό Σύστηµα Υγείας µε τα τόσα προβλή-

µατα, κύριε Υπουργέ, που αντιµετωπίζει τα τελευταία χρόνια και
εδώ στην Ελλάδα, µε την αύξηση, κυρίως, των ιδιωτικών δαπα-
νών για την υγεία, που κατατρώει τα εισοδήµατα της µεσαίας,
κυρίως, τάξης και της οικονοµικά ασθενέστερης τάξης στη χώρα
µας. Με την εκτόξευση της φαρµακευτικής δαπάνης, που έχετε
ευθύνη ως Κυβέρνηση τα τελευταία χρόνια και ασφαλώς, µε τη
συνεχή διεύρυνση των κοινωνικών ανισοτήτων, που δηµιουργούν
το πλαίσιο πάνω στο οποίο λαϊκίστικα κόµµατα και εδώ, από το
Βήµα της ελληνικής Βουλής, µάς κουνάνε το δάχτυλο. Και έχετε
εσείς αυτήν την ευθύνη, όπως και άλλα κόµµατα, που κυρίως κυ-
βερνούν την Ευρώπη, µε µηχανοδηγό, ασφαλώς, το Ευρωπαϊκό
Λαϊκό Κόµµα το οποίο εσείς υπηρετείτε και είστε µέλος του τα
τελευταία πολλά χρόνια στην Ευρωπαϊκή Ένωση.

Θέλουµε µια Ελλάδα, η οποία θα µπορέσει να αντιµετωπίσει
τις προκλήσεις των καιρών. Θέλουµε µία Ελλάδα, η οποία δεν θα
πετάει ψίχουλα στους χαµηλοσυνταξιούχους και µόνο µε επικοι-
νωνία να τους λέει ότι είναι δίπλα τους όταν προαναγγέλλει αυ-
ξήσεις 2,2% µε 2,4% στις συντάξεις. Και έχουµε τον κύριο
Πρωθυπουργό να λέει ότι θα επουλώσει τις πληγές των χαµηλο-
συνταξιούχων, που αυτήν τη στιγµή το 40% αυτών λαµβάνουν
σύνταξη στα 658 ευρώ καθαρά και να έρχεται, τάχα, µε µία επι-
ταγή ακρίβειας να αντιµετωπίσει αυτά τα ζητήµατα. Και στον
κόσµο της µισθωτής εργασίας, να µην αφήνει το περιθώριο να
καθίσει στο ίδιο τραπέζι µε τους κοινωνικούς εταίρους, ώστε
µέσα από συλλογικές συµβάσεις εργασίας να αυξηθεί ο µέσος
µισθός και να δουν καλύτερες µέρες, σε µια εποχή που η ακρί-
βεια και ο πληθωρισµός κατατρώει τα εισοδήµατά τους. 

Κλείνω, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι. Δεν έχω και εγώ καµµία
αµφιβολία και είµαστε από τις δυνάµεις αυτές που συντασσόµα-
στε και µε όσα είπε και η Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευθερίας για
τον τρόπο τον άδικο, αλλά και τον προκλητικό που αντιµετωπί-
σατε την προηγούµενη εβδοµάδα τους εποχικούς πυροσβέστες.
Ανθρώπους που χειροκροτούσαµε πριν λίγους µήνες τους αφή-
νετε στο δρόµο, ενώ οι ανάγκες του Πυροσβεστικού Σώµατος
είναι µεγάλες. Η κλιµατική κρίση κάνει περισσότερο αναγκαία
παρά ποτέ την παρουσία τους και πρέπει και πήραµε πρωτοβου-
λία µε τα άλλα κόµµατα -και µε την Πλεύση Ελευθερίας και µε
τη Νέα Αριστερά και µε το ΠΑΣΟΚ- να φέρουµε µια τροπολογία
και να αποκαταστήσουµε την αδικία προς αυτούς τους ανθρώ-
πους την επόµενη µέρα ανανεώνοντας τη θητεία τους, επιµηκύ-
νοντας και τον χρόνο απασχόλησής τους µέσα στο έτος. 

Με αυτές τις σκέψεις για µια ακόµη φορά λέµε προς τη Νέα
Δηµοκρατία: Αλλάξτε επιτέλους πολιτικές. Μην ξεγελιέστε. Είναι
συγκυριακή αυτή η κατάσταση που βιώνει και η Αξιωµατική Αντι-
πολίτευση και ο ΣΥΡΙΖΑ-Προοδευτική Συµµαχία. Η Αντιπολίτευση
θα είναι εδώ, η κοινωνία σας γυρίζει την πλάτη και να είστε σί-
γουροι ότι αυτό θα εκφραστεί και πολιτικά και στους µαζικούς
χώρους, αλλά και µέσα στο ελληνικό Κοινοβούλιο. 

Σας ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Ευχαριστώ πολύ τον

κ. Γαβρήλο.
Τον λόγο έχει ο κ. Καραθανασόπουλος, Κοινοβουλευτικός Εκ-

πρόσωπος του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας. 
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-

εδρε.
Το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας καταψηφίζει τη συγκεκρι-

µένη σύµβαση, γιατί, όπως τόνισε και ο ειδικός αγορητής µας, ο
Γιώργος ο Λαµπρούλης, προωθούνται µέσα από αυτή τη σύµ-
βαση οι στρατηγικοί σχεδιασµοί της Ευρωπαϊκής Ένωσης και
στα ζητήµατα της υγείας και του φαρµάκου. Βασική επιδίωξη
είναι το άνοιγµα των αγορών για να εξυπηρετηθούν τα συµφέ-
ροντα των επιχειρηµατικών οµίλων που δραστηριοποιούνται στον
τοµέα του φαρµάκου, των αναλώσιµων υλικών ή των ιατρικών
µηχανηµάτων επιταχύνοντας περαιτέρω την εµπορευµατοποίηση
και την ιδιωτικοποίηση της υγείας. Από αυτή την άποψη, το Κοµ-
µουνιστικό Κόµµα Ελλάδος καταψηφίζει.

Δεύτερο ζήτηµα είναι ότι ήδη η Κυβέρνηση έσπευσε να δώσει
τα συγχαρητήριά της στον διαβολικά κατά τον κ. Τσίπρα καλό
Τραµπ για την επανεκλογή του. Αρχηγοί κοµµάτων, όπως ο κ. Βε-

λόπουλος, ο κ. Νατσιός πανηγύριζαν από το Βήµα αυτό για την
επιτυχία του κ. Τραµπ. 

Όµως, τα βασικά ζητήµατα είναι τα εξής: Πρώτον, η σύγ-
κρουση ανάµεσα στον Τραµπ και στη Χάρις στις Ηνωµένες Πο-
λιτείες δεν ήταν τίποτε άλλο παρά µια σύγκρουση ανάµεσα σε
επιµέρους συµφέροντα πολυεθνικών οµίλων που εξυπηρετούσε
είτε ο ένας είτε η άλλη µε την πολιτική της. Από αυτή την άποψη,
λοιπόν, δεν θα αλλάξει κάτι είτε µε την εκλογή του ενός είτε µε
της άλλης -εκλέχτηκε ο Τραµπ- που αφορούν τις ανάγκες των
λαών, ανάγκες οι οποίες θα συνεχίζουν να θυσιάζονται στον
βωµό της ανταγωνιστικότητας και της κερδοφορίας των επιχει-
ρηµατικών οµίλων, ανάγκες οι οποίες θα ποδοπατούνται από την
όξυνση των ανταγωνισµών, από τους εµπορικούς πολέµους ανά-
µεσα στις Ηνωµένες Πολιτείες και στην Κίνα, από την όξυνση των
ιµπεριαλιστικών αυτών ανταγωνισµών και από τις ιµπεριαλιστικές
συγκρούσεις που ξεσπάνε σε διάφορες περιοχές της γης. 

Ο χαρακτήρας του ιµπεριαλισµού δεν αλλάζει ανεξάρτητα από
το ποιος θα είναι πρόεδρος στις Ηνωµένες Πολιτείες και ο αµε-
ρικανικός ιµπεριαλισµός, όπως και οι υπόλοιποι, έχει δώσει τα
διαπιστευτήριά του δεκαετίες τώρα στους λαούς µε χούντες, πο-
λέµους, µε ποταµούς αίµατος. 

Γι’ αυτόν ακριβώς τον λόγο και εµείς αναδεικνύουµε τα εξής
θέµατα: Πρώτον, ότι όπου αυτοί οι ανταγωνισµοί συγκρούονται
εκεί όπου υπάρχουν κόµβοι -στην Ουκρανία κόµβος ενέργειας,
στη Μέση Ανατολή κόµβος ενέργειας και µεταφορών- οδηγεί σε
όξυνση των συγκρούσεων και η επιλογή της άρχουσας τάξης της
χώρας να µετατραπεί η Ελλάδα σε ενεργειακό και µεταφορικό
κόµβο σηµαίνει ότι µετατρέπει σε µαγνήτη της σύγκρουσης και
της εκδήλωσης αυτών των ανταγωνισµών ανάµεσα στα µεγάλα
ιµπεριαλιστικά κέντρα, µια σύγκρουση η οποία οδηγεί σε πολε-
µικές συγκρούσεις. 

Δεύτερον, η ίδια η Κυβέρνηση έσπευσε και χθες, αλλά και σή-
µερα να διαβεβαιώσει τη νέα ηγεσία των Ηνωµένων Πολιτειών ότι
θα συνεχίσει να είναι το πρωτοπαλίκαρο, ο σηµαιοφόρος των αµε-
ρικανονατοϊκών σχεδιασµών στην περιοχή και ότι θα υλοποιήσει
στο σύνολό της στις δεσµεύσεις της από τη στρατηγική συµφω-
νία που απορρέει από τις Ηνωµένες Πολιτείες, άρα και τον οδικό
άξονα στην περιοχή της νοτιοανατολικής Ευρώπης, δηλαδή ισχυ-
ροποίηση του νοτιοανατολικού σκέλους του ΝΑΤΟ, Ελλάδας -
Τουρκίας, και ταυτόχρονα τη διευθέτηση µε βάση τα αµερικανικά,
νατοϊκά, αλλά και ευρωπαϊκά σχέδια, που ανεξάρτητα προέδρων
δεν αναγνωρίζουν σύνορα στην περιοχή του Αιγαίου και της ανα-
τολικής Μεσογείου στα πλαίσια της συνδιαχείρισης του Αιγαίου,
που είναι σε βάρος των κυριαρχικών δικαιωµάτων της χώρας,
αλλά και σε βάρος των λαών της περιοχής. 

Γι’ αυτό εµείς το λέµε καθαρά. Σε όλους αυτούς οι οποίοι προ-
σπαθούν να παρουσιάσουν ως τον νέο µας σωτήρα τον Τραµπ -
Βελόπουλος, Νατσιός κ.λπ.- θα θυµίσω ένα τραγούδι: «Ποιος
από τους προστάτες θα µας προστατεύσει; Ποιος; Ποιος από
τους σωτήρες θα µας προστατεύσει πώς. Μόνο ο λαός». 

Και αυτή ακριβώς τη δύναµη του λαού, η οποία δύναµη µπορεί
να αποτελέσει παράγοντα ανατροπής αυτής της κατάστασης,
είναι που φοβάται η άρχουσα τάξη στη χώρα µας, το πολιτικό
σύστηµα και η Κυβέρνηση. Γι’ αυτό αντιµετωπίζει µε τη βία και
την καταστολή τις λαϊκές εργατικές αντιδράσεις. 

Αντιµετώπισε µε τη βία και την καταστολή τους εποχικούς πυ-
ροσβέστες. Το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας κατέθεσε τροπο-
λογία όπου καλούµε την Κυβέρνηση µέσα από αυτή την
τροπολογία να µονιµοποιήσει χωρίς άλλες προϋποθέσεις το σύ-
νολο των εποχικών πυροσβεστών. 

Όµως, και σήµερα απρόκλητα χτύπησε στην Πάτρα την απερ-
γία και τη συγκέντρωση των οικοδόµων και µηχανικών, οι οποίοι
παλεύουν για τα δικαιώµατα στην εργασία, για την υπογραφή
συλλογικής σύµβασης, για αυξήσεις στους µισθούς, για µέτρα
υγιεινής και ασφάλειας στους χώρους δουλειάς. Καταγγέλλουµε
και τη νέα επίθεση την οποία εξαπέλυσε η Κυβέρνηση µε τα ΜΑΤ
στη συγκέντρωση των οικοδόµων στην Πάτρα. 

Όµως, είναι βαθύτατα γελασµένη αν πιστεύει ότι µε αυτό τον
τρόπο θα αντιµετωπίσει τη λαϊκή οργή και το ποτάµι το οποίο ξε-
χύνεται στους δρόµους και το οποίο θα κλιµακώσει την πάλη του
στην πανεργατική απεργία στις 20 του Νοέµβρη.
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Το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας το µόνο που λέει είναι ότι
θα συνεχίσει να πρωτοστατεί και να οργανώνει τη λαϊκή πάλη για
αποτροπή της επιδείνωσης της θέσης του λαού για συνολικότε-
ρες ρήξεις και ανατροπές. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Ευχαριστούµε πολύ
τον κ. Καραθανασόπουλο.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής, τριάντα δύο µαθήτριες και µαθητές και τέσσε-
ρις εκπαιδευτικοί συνοδοί τους από το 2ο ΕΠΑΛ Αθηνών. 

Η Βουλή σάς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Καλείται στο Βήµα ο κ. Κωνσταντίνος Κατσαφάδος, Κοινοβου-
λευτικός Εκπρόσωπος της Νέας Δηµοκρατίας, και η συνεδρίαση
θα κλείσει µε τον Υφυπουργό. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΤΣΑΦΑΔΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε
Πρόεδρε. 

Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, επιτρέψτε µου
να ξεκινήσω από µια παρατήρηση προς το Προεδρείο. 

Κύριε Πρόεδρε, για την εύρυθµη λειτουργία του Κοινοβουλίου
οφείλουµε και πρέπει όλοι να σεβόµαστε τους κανόνες που διέ-
πουν τη λειτουργία αυτή και νοµίζω ότι ο πρώτος διδάξας σε
αυτό είναι ο ίδιος ο Πρωθυπουργός, ο οποίος προσπαθεί να
τηρεί τους χρονικούς κανόνες κατά τη διάρκεια των τοποθετή-
σεών του µέσα στην Εθνική Αντιπροσωπεία.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Κύριε συνάδελφε, µου
επιτρέπετε;

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΤΣΑΦΑΔΟΣ: Όχι, θα µου επιτρέψετε να
ακούσετε λίγο πρώτα εµένα, σας παρακαλώ πολύ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Παρακαλώ, ορίστε.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΤΣΑΦΑΔΟΣ: Και φυσικά, η ελαστικότητα

η οποία πρέπει να επιδεικνύεται νοµίζω ότι επιδεικνύεται µέσα
σε κάποιο εύλογο πλαίσιο, αλλά δεν µπορεί οποιοσδήποτε Αρ-
χηγός οποιουδήποτε κόµµατος να έρχεται και να καταχράται την
υποµονή και την ελαστικότητα που δείχνετε και να µιλάει έξι,
επτά φορές περισσότερο από τον χρόνο τον οποίο δικαιούται και
φυσικά, να µιλάει συνεχώς για ζητήµατα εκτός θέµατος από αυτά
για τα οποία συνεδριάζει η Εθνική Αντιπροσωπεία.

Θα σας παρακαλούσα, λοιπόν, πάρα πολύ, κύριε Πρόεδρε,
αυτή η ελαστικότητα -και δεν στέκοµαι απέναντι σε ποιους γίνε-
ται- να σταµατήσει, γιατί γίνεται εις βάρος του θεσµού, της λει-
τουργίας αυτού, αλλά και των υπολοίπων συναδέλφων.

Σε ό,τι έχει να κάνει µε το νοµοσχέδιο, αυτό το οποίο θα ήθελα
να πω, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι ότι αυτή η κύρωση
συµφωνίας µεταξύ Ελλάδας και Αιγύπτου, δίνοντας τη δυνατό-
τητα να εξάγουµε τεχνογνωσία και αναδεικνύοντας τον καθορι-
στικό ρόλο τον οποίο παίζει η ελληνική φαρµακοβιοµηχανία,
µόνο θετικό πρόσηµο έχει και γύρω από την επιστηµονική εξω-
στρέφεια την οποία πρέπει να έχει η χώρα µας, αλλά και γύρω
από το κύρος το οποίο έχει το ιατρικό και νοσηλευτικό προσω-
πικό της χώρας, γενικότερα ο υγειονοµικός κλάδος, πράγµα το
οποίο -αν θέλετε- αποτελεί και µία σχετική απάντηση γύρω από
το επίπεδο το οποίο έχουµε στο κοµµάτι της ιατροφαρµακευτι-
κής περίθαλψης στην Ελλάδα. Είµαστε οι τελευταίοι που θα
πούµε ότι έχουµε λύσει τα προβλήµατα στον χώρο της υγείας,
αλλά είµαστε οι πρώτοι οι οποίοι λέµε ότι προχωράµε σε µία
σειρά ουσιαστικών µεταρρυθµίσεων που θα βοηθήσουν τους
ασθενείς και φυσικά το υγειονοµικό προσωπικό της χώρας.

Επειδή στις τελευταίες τοποθετήσεις άκουσα µία συζήτηση
γύρω από τα επεισόδια τα οποία έγιναν την περασµένη εβδο-
µάδα µε τους εθελοντές δασοπυροσβέστες, νοµίζω ότι το
Υπουργείο Προστασίας του Πολίτη διεξάγει ένορκη διοικητική
εξέταση για να δει το επιχειρησιακό πλάνο το οποίο ακολούθησε
η Αστυνοµία για τη διάλυση της κατάληψης του Υπουργείου Κλι-
µατικής Αλλαγής και επίσης, έχει αποσταλεί αίτηµα και στον Συ-
νήγορο του Πολίτη.

Τώρα δεν γνωρίζω, γιατί ήταν πολύ παραστατική η Πρόεδρος
της Πλεύσης Ελευθερίας, τα επεισόδια τα οποία διαδραµατίστη-

καν και µε τόσο εµφατικό τρόπο και τόσο παραστατικά ήρθε και
µας είπε για τις κρότου-λάµψης και για όλα αυτά τα οποία ανέ-
φερε ότι έπεσαν πάνω στο σώµα της και ότι παραλίγο να τραυ-
µατιστεί. Εγώ αν ήµουν στη θέση της, θα κατέθετα µία µήνυση
κατά παντός υπευθύνου. Ούτως ή άλλως, το είχε κάνει και το
2013 να σας θυµίσω -βέβαια, δεν ξέρω την εξέλιξη αυτής της
υπόθεσης- όταν πάλι είχε κατηγορήσει τις αστυνοµικές αρχές
για αλόγιστη βία στο πρόσωπό της, όταν ήταν η κατάληψη της
ΕΡΤ, όπου ήταν έξω από κάτι κάγκελα και φώναζε ότι προσπα-
θούν οι αστυνοµικοί να τη συνθλίψουν. Δεν ξέρω, βέβαια, την
εξέλιξη αυτής της µήνυσης και τι αποφάνθηκε το δικαστήριο,
αλλά αν θεωρεί κάποιος ότι του επιτίθενται, υπάρχουν τα δικα-
στήρια, όπου πάει, καταθέτει µία µήνυση, καταγγέλλει το περι-
στατικό και η δικαιοσύνη αποφαίνεται.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα σταθώ ιδιαίτερα σε κάτι το
οποίο πιστεύω ότι υποτιµά και προσβάλλει το Κοινοβούλιο αυτό
καθαυτό και έχει να κάνει µε τις κορώνες οι οποίες ακούστηκαν
γύρω από τις εκλογές ανάδειξης του Προέδρου των Ηνωµένων
Πολιτειών. Ούτε στις Ηνωµένες Πολιτείες δεν γίνονται τέτοιες
συζητήσεις και δεν βγαίνουν τόσο διθυραµβικά πολιτικοί να υπο-
στηρίξουν τη µία ή την άλλη πλευρά.

Ξέρετε, η Ελλάδα έχει κατορθώσει και έχει κερδίσει λόγω της
γεωστρατηγικής της θέσης και λόγω των πολιτικών της απόψεων
-και πολύ περισσότερο αυτή η Κυβέρνηση του Κυριάκου Μητσο-
τάκη που έχει αναβαθµίσει το διεθνές κύρος της χώρας- τον κοµ-
βικό ρόλο τον οποίο έχει στη Νοτιοανατολική Μεσόγειο και τη
στρατηγικής σηµασίας σχέση την οποία έχει µε τις Ηνωµένες Πο-
λιτείες της Αµερικής, η οποία είναι αδιατάρακτη. Και ξέρετε, είναι
λογικό η υπερδύναµη σε αυτό το κοµµάτι της γης να θέλει να συ-
νοµιλεί µε µία χώρα η οποία έχει πολιτική σταθερότητα και η
οποία αποπνέει σοβαρότητα και εµπιστοσύνη.

Όµως, εδώ άκουσα πράγµατα τα οποία φτάνουν στα όρια του
κωµικού. Ήρθε Αρχηγός κόµµατος και είπε «βγήκε ο Τραµπ και
πρέπει η Κυβέρνηση να κάνει εκλογές, έχασε η Κυβέρνηση»,
«βγήκε ο Τραµπ και αύριο το πρωί θα πρέπει στην Ελλάδα να γί-
νουν εκλογές». Πόσο αστεία µπορεί να είναι όλα αυτά, κυρίες και
κύριοι συνάδελφοι; Να έρχονται και να παρουσιάζονται εδώ πο-
λιτικοί οι οποίοι είναι περισσότερο «τραµπικοί» από τον Τραµπ ή
περισσότερο µε την Κάµαλα Χάρις από ό,τι η Κάµαλα Χάρις.

Εµείς εδώ είµαστε Βουλευτές του ελληνικού Κοινοβουλίου και
ερχόµαστε να υπερασπιστούµε τα εθνικά µας συµφέροντα. Δεν
είµαστε οπαδοί ούτε του ενός ούτε του άλλου πολιτικού διεκδι-
κητή της θέσης του Προέδρου των Ηνωµένων Πολιτειών. Λίγη
σοβαρότητα! Ειλικρινά το λέω, λίγη σοβαρότητα!

Και αν θέλετε να πάµε στα ουσιαστικά αίτια τα οποία κέρδισαν
και τι ήταν αυτό που απασχολούσε περισσότερο τους Αµερικά-
νους πολίτες σύµφωνα µε τις έρευνες για να επιλέξουν ποιον
Πρόεδρο θα ψηφίσουν, το βασικότερο ήταν η οικονοµία και αυτό
ερχόµαστε και λέµε και εµείς συνέχεια µέσα σε αυτή εδώ την Αί-
θουσα, ότι θα κριθούµε από την οικονοµία.

Μπορεί να µην είναι το γήπεδο στο οποίο θεωρείτε ότι µπο-
ρείτε να νικήσετε τη Νέα Δηµοκρατία, αλλά τα αποτελέσµατα
αυτής της Κυβέρνησης είναι αδιάψευστα, γιατί αυτή εδώ η Κυ-
βέρνηση µε σχέδιο, πρόγραµµα και οργάνωση και µε τη βοήθεια
της ελληνικής κοινωνίας και την ανοχή του ελληνικού λαού, ο
οποίος έχει υποµείνει τόσα πολλά, έχει καταφέρει να έχει τη µε-
γαλύτερη µείωση στην Ευρωπαϊκή Ένωση, είχε καταφέρει να
έχει τους µεγαλύτερους ρυθµούς ανάπτυξης στην Ευρωπαϊκή
Ένωση, έχει καταφέρει να έχει υψηλό ποσοστό επενδύσεων στην
Ευρωπαϊκή Ένωση, έχει καταφέρει να αυξάνει τον κατώτατο
µισθό, έχει καταφέρει να σβήνει µια σειρά από φόρους. Και σας
το έχω ξαναπεί και σε άλλη παρέµβασή µου, ότι έχει καταφέρει
να σβήνει κυρίως τους τρεις εµβληµατικούς φόρους της περιό-
δου των µνηµονίων, που ήταν το τέλος επιτηδεύµατος, η ει-
σφορά αλληλεγγύης και ο ΕΝΦΙΑ, ο οποίος έχει µειωθεί κάτω
του 35%.

Αυτή εδώ η Κυβέρνηση έχει καταφέρει να έχει ένα ποσοστό
ανεργίας κάτω του 9,5%, να δηµιουργηθούν πάνω από πεντακό-
σιες πενήντα χιλιάδες νέες θέσεις εργασίας και τι άλλο σηµαν-
τικό πέραν του κατώτατου µισθού; Να έρχονται οι έρευνες και
να λένε –τι;- ότι στα είκοσι επαγγέλµατα µε τον µεγαλύτερο
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αριθµό εργαζοµένων σε σχέση µε τον Σεπτέµβρη του 2019 σή-
µερα έχουµε µία αύξηση των εισοδηµάτων τους από 12% µέχρι
40%.

Οπότε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µην µαταιοπονείτε. Η
µάχη την οποία θα δώσουµε θα είναι στην οικονοµία και µετά από
δυόµισι χρόνια, όταν εµείς θα έχουµε ολοκληρώσει µέσα από τις
µεταρρυθµίσεις µας το προεκλογικό µας σχέδιο, το προεκλογικό
µας πρόγραµµα για το οποίο µας ψήφισε ο ελληνικός λαός, θα
έρθουµε τότε και θα αναµετρηθούµε για να δούµε ποιος µπορεί
να πάει τη χώρα ακόµα πιο µπροστά.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Ευχαριστούµε πολύ
τον κ. Κατσαφάδο.

Απαντώντας στην προηγούµενη παρατήρησή του, καθώς επί-
σης και στην ίδια περίπου παρατήρηση που έκανε ο Υφυπουρ-
γός, όπως καταλαβαίνετε, είµαι και εγώ υπέρ του ότι όπως
σέβεται κανείς το κράτος δικαίου, άλλο τόσο πρέπει να σέβεται
και τον Κανονισµό της Βουλής. Εντούτοις, όµως, περιµένει κα-
νείς ότι οι Αρχηγοί των κοµµάτων, οι Πρόεδροι των κοµµάτων
έχουν την ενσυναίσθηση και καταλαβαίνουν πώς πρέπει να τη-
ρήσουν τον Κανονισµό ή όχι.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΤΣΑΦΑΔΟΣ: Και αν δεν την έχουν, κύριε
Πρόεδρε;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Εντούτοις, η υποχρέ-
ωσή µου να το θέσω στη Διάσκεψη των Προέδρων η οποία µπο-
ρεί να αποφασίσει. Εγώ δεν µπορώ να κλείνω το µικρόφωνο σε
κανέναν. Η Διάσκεψη των Προέδρων αποφασίζει, θα το θέσω στη

Διάσκεψη, όπως είµαι υποχρεωµένος.
Η συνεδρίαση θα κλείσει µε τον Υφυπουργό.
Θα µιλήσετε, κύριε Υφυπουργέ;
ΜΑΡΙΟΣ ΘΕΜΙΣΤΟΚΛΕΟΥΣ (Υφυπουργός Υγείας): Όχι, κύριε

Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Κηρύσσεται περαι-

ωµένη η συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου
του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Υγείας: «Κύρωση του Μνη-
µονίου Κατανόησης µεταξύ του Υπουργείου Υγείας της Ελληνι-
κής Δηµοκρατίας και του Υπουργείου Υγείας και Πληθυσµού της
Αραβικής Δηµοκρατίας της Αιγύπτου για τη συνεργασία στον
τοµέα της υγείας και της φαρµακευτικής περίθαλψης».

Εισερχόµαστε στην ψήφιση επί της αρχής, των άρθρων και του
συνόλου και η ψήφισή τους θα γίνει χωριστά.

Θέλω να επισηµάνω ότι η ψηφοφορία περιλαµβάνει την αρχή
του νοµοσχεδίου, ένα άρθρο, το ακροτελεύτιο άρθρο, καθώς και
το σύνολο του νοµοσχεδίου.

Παρακαλώ να ανοίξει το σύστηµα της ηλεκτρονικής ψηφοφο-
ρίας.

(ΗΛΕΚΤΡΟΝΙΚΗ ΨΗΦΟΦΟΡΙΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Παρακαλώ να κλείσει

το σύστηµα της ηλεκτρονικής ψηφοφορίας.
(ΗΛΕΚΤΡΟΝΙΚΗ ΚΑΤΑΜΕΤΡΗΣΗ)

(ΜΕΤΑ ΤΗΝ ΗΛΕΚΤΡΟΝΙΚΗ ΚΑΤΑΜΕΤΡΗΣΗ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Οι θέσεις των κοµµά-

των, όπως αποτυπώθηκαν κατά την ψήφιση µε το ηλεκτρονικό
σύστηµα, καταχωρίζονται στα Πρακτικά της σηµερινής συνε-
δρίασης και έχουν ως εξής:
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Κύρωση του Μνηµονίου Κατανόησης µεταξύ του Υπουργείου
Υγείας της Ελληνικής Δηµοκρατίας και του Υπουργείου Υγείας

και...Αιγύπτου για τη συνεργασία στον τοµέα της υγείας και
της φαρµακευτικής περίθαλψης

Επί της Αρχής     ΚΑΤΑ ΠΛΕΙΟΨΗΦΙΑ
Ν.Δ.: ΝΑΙ

ΣΥΡΙΖΑ: ΝΑΙ
ΠΑΣΟΚ-Κ.Α.: ΝΑΙ

Κ.Κ.Ε.: OXI
ΕΛΛΗΝ. ΛΥΣΗ: ΠΡΝ
Ν. ΑΡΙΣΤΕΡΑ: ΠΡΝ

ΝΙΚΗ: ΠΡΝ
ΠΛΕΥΣΗ ΕΛ.: ΠΡΝ
ΣΠΑΡΤΙΑΤΕΣ: ΠΡΝ

Άρθρο πρώτο     ΚΑΤΑ ΠΛΕΙΟΨΗΦΙΑ
Ν.Δ.: ΝΑΙ

ΣΥΡΙΖΑ: ΝΑΙ
ΠΑΣΟΚ-Κ.Α.: ΝΑΙ

Κ.Κ.Ε.: OXI
ΕΛΛΗΝ. ΛΥΣΗ: ΠΡΝ
Ν. ΑΡΙΣΤΕΡΑ: ΠΡΝ

ΝΙΚΗ: ΠΡΝ
ΠΛΕΥΣΗ ΕΛ.: ΠΡΝ
ΣΠΑΡΤΙΑΤΕΣ: ΠΡΝ

Ακροτελεύτιο άρθρο      ΚΑΤΑ ΠΛΕΙΟΨΗΦΙΑ
Ν.Δ.: ΝΑΙ

ΣΥΡΙΖΑ: ΝΑΙ
ΠΑΣΟΚ-Κ.Α.: ΝΑΙ

Κ.Κ.Ε.: OXI
ΕΛΛΗΝ. ΛΥΣΗ: ΠΡΝ
Ν. ΑΡΙΣΤΕΡΑ: ΠΡΝ

ΝΙΚΗ: ΠΡΝ
ΠΛΕΥΣΗ ΕΛ.: ΠΡΝ
ΣΠΑΡΤΙΑΤΕΣ: ΠΡΝ

Επί του Συνόλου     ΚΑΤΑ ΠΛΕΙΟΨΗΦΙΑ
Ν.Δ.: ΝΑΙ

ΣΥΡΙΖΑ: ΝΑΙ
ΠΑΣΟΚ-Κ.Α.: ΝΑΙ

Κ.Κ.Ε.: OXI
ΕΛΛΗΝ. ΛΥΣΗ: ΠΡΝ
Ν. ΑΡΙΣΤΕΡΑ: ΠΡΝ

ΝΙΚΗ: ΠΡΝ
ΠΛΕΥΣΗ ΕΛ.: ΠΡΝ
ΣΠΑΡΤΙΑΤΕΣ: ΠΡΝ
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Συνεπώς, το σχέδιο
νόµου του Υπουργείου Υγείας «Κύρωση του Μνηµονίου Κατα-
νόησης µεταξύ του Υπουργείου Υγείας της Ελληνικής Δηµοκρα-
τίας και του Υπουργείου Υγείας και Πληθυσµού της Αραβικής
Δηµοκρατίας της Αιγύπτου για τη συνεργασία στον τοµέα της
υγείας και της φαρµακευτικής περίθαλψης» έγινε δεκτό κατά
πλειοψηφία, επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου και έχει
ως εξής:

«Κύρωση του Μνηµονίου Κατανόησης µεταξύ του Υπουρ-
γείου Υγείας της Ελληνικής Δηµοκρατίας και του Υπουργείου
Υγείας και Πληθυσµού της Αραβικής Δηµοκρατίας της Αιγύ-
πτου για τη συνεργασία στον τοµέα της υγείας και της φαρµα-
κευτικής περίθαλψης

ΠΙΝΑΚΑΣ ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΩΝ
Άρθρο πρώτο Κύρωση Μνηµονίου Κατανόησης
Μνηµόνιο Κατανόησης µεταξύ του Υπουργείου Υγείας της Ελ-

ληνικής Δηµοκρατίας και του Υπουργείου Υγείας και Πληθυσµού
της Αραβικής Δηµοκρατίας της Αιγύπτου για τη συνεργασία στον
τοµέα της υγείας και της φαρµακευτικής περίθαλψης

Άρθρο 1 Στόχος του Μνηµονίου Κατανόησης 
Άρθρο 2 Γενικές αρχές συνεργασίας 
Άρθρο 3 Πεδία συνεργασίας

Άρθρο 4 Μέσα συνεργασίας 
Άρθρο 5 Επακόλουθες Συµφωνίες
Άρθρο 6 Μικτή Επιτροπή
Άρθρο 7 Συµµόρφωση προς τις διεθνείς συµβάσεις
Άρθρο 8 Επίλυση Διαφορών
Άρθρο 9 Τροποποίηση του Μνηµονίου Συνεργασίας
Άρθρο 10  Θέση σε ισχύ του Μνηµονίου Συνεργασίας
Άρθρο 11  Αλληλογραφία
Άρθρο 12  Εµπιστευτικότητα
Άρθρο δεύτερο Έναρξη ισχύος

Άρθρο πρώτο
Κύρωση Μνηµονίου Κατανόησης 

Κυρώνεται και έχει την ισχύ, που ορίζει η παρ. 1 του άρθρου
28 του Συντάγµατος, το Μνηµόνιο Κατανόησης µεταξύ του
Υπουργείου Υγείας της Ελληνικής Δηµοκρατίας και του Υπουρ-
γείου Υγείας και Πληθυσµού της Αραβικής Δηµοκρατίας της Αι-
γύπτου για τη συνεργασία στον τοµέα της υγείας και της
φαρµακευτικής περίθαλψης, που υπογράφηκε στην Αθήνα, στις
13 Σεπτεµβρίου 2023, το πρωτότυπο κείµενο του οποίου στην
ελληνική και αγγλική γλώσσα έχει ως εξής:
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Άρθρο δεύτερο
Έναρξη ισχύος

Η ισχύς του παρόντος νόµου αρχίζει από τη δηµοσίευσή του
στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως και του Μνηµονίου Κατανόη-
σης που κυρώνεται από την πλήρωση των προϋποθέσεων του
πρώτου εδαφίου του άρθρου 10 του Μνηµονίου.

Αθήνα,.........................2024

ΟΙ ΥΠΟΥΡΓΟΙ

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, παρακαλώ το Σώµα να εξουσιοδοτήσει το Προεδρείο
για την υπ’ ευθύνη του επικύρωση των Πρακτικών της σηµερινής
συνεδρίασης ως προς την ψήφιση στο σύνολο του παραπάνω
νοµοσχεδίου. 

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Το Σώµα παρέσχε τη

ζητηθείσα εξουσιοδότηση.
Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη

συνεδρίαση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Με τη συναίνεση του

Σώµατος και ώρα 13.11’ λύεται η συνεδρίαση για αύριο, ηµέρα
Πέµπτη 7 Νοεµβρίου 2024 και ώρα 10.00’, µε αντικείµενο εργα-
σιών του Σώµατος νοµοθετική εργασία: 1. Μόνη συζήτηση και
ψήφιση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου του σχεδίου
νόµου του Υπουργείου Πολιτισµού: «Κύρωση της Συµφωνίας µε-
ταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνικής Δηµοκρατίας, και του Συµ-
βουλίου της Ευρώπης για τη χρηµατοδότηση του Έργου «Σχέδιο
υποστήριξης τηλεοπτικών σειρών» (“Support scheme for TV se-
ries”)» και 2. Μόνη συζήτηση και ψήφιση επί της αρχής, των άρ-
θρων και του συνόλου του σχεδίου νόµου του Υπουργείου
Πολιτισµού: «Κύρωση της Συµφωνίας Πολιτιστικής Συνεργασίας
µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνικής Δηµοκρατίας και της Κυ-
βέρνησης της Οµοσπονδιακής Δηµοκρατίας της Βραζιλίας»,
σύµφωνα µε την ηµερήσια διάταξη.
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1. ΕΘΝΙΚΗΣ
ΟΙΚΟΝΟΜΙΑΣ

ΚΑΙ ΟΙΚΟΝΟΜΙΚΩΝ
2. ΕΞΩΤΕΡΙΚΩΝ

3. ΥΓΕΙΑΣ».

Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ                                                                  ΟΙ ΓΡΑΜΜΑΤΕΙΣ


